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Спестовност

Нестандартно Опера Рокада

212 души укрили
над 5 млн. лв. данъци

Стр. 6

Стр. 19

Оплаквания на българите
се превръщат в песен

Стр. 18

„Севилският бръснар” с
италиански прочит във Варна

Стр. 21

Аптекарят Марешки стана
главен акционер в „Локо” Пд

Стр. 11

Мика Зайкова: Защо трябва
да се увеличат доходите

Опровержение
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Референдум

Президентът Траян Бъсеску
запази поста си

Стр. 9

Златодобивната фирма “Че-
лопеч Майнинг”, чийто собстве-
ник е канадската “Дънди Прешъс
Металс”, трови и разрушава се-
лото ни, алармираха вчера за
пореден път граждани на Чело-
печ и природозащитни органи-
зации. Хората се страхуват за
здравето и живота си, но никой
не им обръща внимание в
продължение на години, разка-
заха самите жители на селото.

Жителите на Челопеч
се боят за живота си

Няколко
ÄÓÌÈ

Ина
МИХАЙЛОВА

За пореден път през
последните няколко години
неправителствени органи-
зации алармираха, че
властта нехае за пробле-
мите на обикновените
хора. Къщите ни са напука-
ни, тънем в прах и мръсо-
тия, въздухът е замърсен,
но никой не ни обръща вни-
мание, оплакаха се жители
на Челопеч. И посочиха ви-
новника според тях за
тежкото си положение -
канадската компания кон-
цесионер на най-голямото
ни златно находище. За
пореден път вчера и фир-
мата упрекна граждански-
те организации в разпро-
странение на лъжи. И дек-
ларира, че води социално
отговорна политика.

Около двете становища
се завъртяха познатите
до болка “сметки” за изто-
ченото злато на България,
за “най-голямата кражба”
на столетието у нас.
Промъкнаха се факти за
нарасналата три пъти пе-
чалба на чуждата компания
за първите три месеца на
т.г. в сравнение със същия
период на м.г. Пак се заго-
вори за големите ни злат-
ни запаси, които могат да
ни спасят от кризата.

И някак между приказ-
ките и фактите остана-
ха хората и проблемите
им. Остана болката, че и
тези управляващи про-
дължават колониалната
политика на отдаване на
богатствата от земните
ни недра на чужденци сре-
щу обидно ниски концеси-
онни такси. Докато злат-
ните ни мини се експлоа-
тират срещу жълти сто-
тинки от канадци, които
изнасят злато за милио-
ни, за нас остават отро-
вените земи, болните
деца и мижавите “приходи”
от концесии. Дори и коло-
ниалните народи не поз-
воляват да се изнася доби-
тото злато от техните
територии и плащат в до-
лари за ценния метал. Във
войната между гражданите
и безскрупулния бизнес оба-
че властта отново прави
своя избор. Златен избор.

Представители на граждан-
ския комитет “Челопеч” споде-
лиха, че проблемът е следст-
вие от взривната дейност на
фирмата, която работи там.
Селището е разтърсвано от
взривове, прах, шум, а домо-
вете се рушат и потъват.

Живея на горния край на
селото, към Балкана, и вече
седма година се занимавам с
предприятието и с жалби до

кмета. Писала съм молба до
Министерството на околната
среда и водите, но щом дойдо-
ха, побързаха да си отидат, и
до днес - нищо, разказа Мария
Узунова. “Нито кмета обръща
внимание, нито никой. Почнаха
гърмежи, под краката ни виб-
рира, напукаха ни се стените,
разцепила ни се е къщата,
тече, опадаха оградите на хо-
рата”, разказа за тревогите на

Никой не обръщал внимание, че златодобивното
предприятие рушало и тровило селото с дейността си

съселяните си жената.
Венелин Стойчев от Дви-

жение “Модерна България” за-
яви, че има две Българии -
едната е в София, а другата -
извън нея, подчинена на ме-
стни феодали. Гражданите в
Челопеч нямат никакви влас-
тови ресурси да се противопо-
ставят на големите им корпо-
ративни интереси, каза той.

Христо Стоичков посети олимпийското село, за да се срещне с българските
спортисти. Камата предизвика истински фурор още с появата си в Лондон. Той не
спираше да повтаря в свой стил, че е нужен силен хъс, за да се печелят медали

Златен избор

С 2 ЛВ. СРЕДНО СКАЧА БИЛЕТЪТ
ЗА МЕЖДУГРАДСКИЯ АВТОБУС
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА С ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

АДРЕСИ ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ В ГР. СОФИЯ

РЕДАКЦИЯ
НА В-К ДУМА:
1784 бул. "Цариградско шосе" №113А, тел.: 02/9705 205;
9705 221, факс: 9752 604, e-mail: reklama@duma.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
От понеделник до петък: 10:00 - 17:30
За обяви за следващия ден: 10:00 - 13:00

ИНФОЦЕНТЪР ДУМА:
София, 1000, ул. “Позитано” №20, тел.: 02/810 73 78,
0886 707 551, e-mail: duma_infcenter@abv.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
9,00 - 16,00 ч.

ускаме лифтовете на
Витоша от 1 август, но
ски сезон може и да
няма заради неуреде-
ния статут на ски пис-

Пускат лифтове на Витоша,
плашат с провал и новия сезон
„Витоша ски” сами си задаваха въпроси за бъдещето
на ски зона „Алеко” и отбягваха журналистическите Гражданската група “ЗаВитоша” реагира остро на вчераш-

ната изява на “Витоша ски”. От нея напомниха, че катего-
ризацията на пистите е задача на собствениците на съоръ-
женията към пистите, а не на държавата. “Вместо да от-

говорят на въпросите на медиите, представителите на Витоша
ски Петър Петров и Радослав Пеев изреждаха и други мани-
пулативни и неверни тези, с които според нас се цели откло-
няване на медийното и обществено внимание от реално важ-
ните въпроси и подготовка за едно продължаващо изнудване
на държавата и тормоз над столичани с неработещи лифтове
и неподдържани ски писти”, заявиха от гражданската група.
“Ако общината продължава да мълчи, ясно е, че “Витоша ски”
ще продължава да заблуждава и да изнудва държавата и
гражданите”, бяха категорични от “ЗаВитоша”.

П
Мария НИНОВА

тите, заяви вчера Радослав Пеев,
член на ръководството на “Вито-
ша ски”. Дружеството е собстве-
ник на съоръженията и лифтове-
те на Витоша.

Адвокатът на “Витоша ски”
Петър Петров каза, че в най-до-
брия случай през зимата ще ра-
ботят Драгалевският и Симеонов-
ският лифт до хижа “Алеко”. Ком-
панията обаче няма да обработ-
ва и обезопасява пистите. Обяс-
нението за това решение са
“пречки” в Закона за горите, ста-
на ясно от думите на Петров.
Заедно с Пеев двамата сами си
задаваха въпроси за бъдещето
на ски зона “Алеко” и си отгова-

ряха на тях. На повечето пита-
ния от журналисти отговорите им
бяха неясни, кратки или въобще
нямаше обяснение. “Кой е соб-
ственик на “Витоша ски” и защо
се крие от обществото, кога са
поискали категоризация на пис-
тите от МИЕТ и ако досега не са
направили това, защо не са го
сторили, каква е печалбата на
“Витоша ски” от всяка продаде-
на карта”, бяха въпросите, оста-
нали без отговор.

Според “Витоша ски” след
приемането на Закона за гори-
те през април 2011 г. към днеш-
на дата писти на Витоша няма.
“Има поляни и ливади, по които
може да се кара ски, но самите
терени не са обособени и няма
законовото право да се опреде-
лят като писти”, обясни Петров.
Това е най-рестриктивният за-
кон, приеман някога за българ-
ския спорт и за българския ту-

ризъм, посочи Петров. Според
него Витоша е защитена зона и
за нея важат хиляди рестрик-
ции.  От дружеството еднознач-
но не били удовлетворени, за-
щото промяната в частта, която
ограничавала техните права за
срок от 20 година, е противокон-
ституционна. Нашето право на
строеж е безсрочно и огранича-
ването му с 20 годишен срок
води до отнемане на права, за-
явиха от фирмата. Това ги при-
нуждавало да сезират Евроко-
мисията. Убедени сме също, че
поставеният срок е умишлен и
цели да обезсмисли всяка инве-
стиция, смятат от “Витоша ски”.

Според тях бил направен
компромисен вариант на Зако-
на за горите и това не ги удовле-
творявало. Законът отменя пра-
ва, т.е. за да подменим съоръже-
ние, трябва да се откажем от
правата, които имаме, бе стано-

вището на “Витоша ски”. За тях
този текст е спорен особено ог-
раничаването със срок.

Ски сезонът бил под въпрос
не защото от дружеството няма-
ло да работят, а защото на Вито-
ша няма ски писти. “Обръщаме
се към отговорните институции
да вземат мерки и тези терени,
върху които се карат ски, да
бъдат изключени от Горския
фонд. Но ако това не бъде на-
правено, не се сърдете на нас”,

заключиха представителите на
“Витоша ски”.

В интервю за Дарик шефът
на Българската ски федерация
Цеко Минев разкри незаинтере-
сованото си мнение за бъдеще-
то на следващия ски-сезон.
“Държавата се подведе по акъ-
ла на еколозите, да се оправят”,
така коментира случващото се
Цеков.  Той определи ситуация-
та като “пълно мазало”.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Високите
температури

ще
продължат и
през август,

като
максималните
най-често ще
бъдат между

30 и 35
градуса,

съобщиха от
НИМХ-БАН.
Най-високи

температури
се очакват

около 6-7
август,
когато

термометрите
ще показват

40 градуса на
някои места

Коментар на стр. 12

26-годишният Момчил Трандев, който получи
парична награда в размер на 1000 лв. от ВиК-
Варна заради това, че първи се притече на помощ
на пътниците на злополучния автобус, попаднал
във воден капан, вчера беше отличен и от област-
ната управа. В петък гръмнала водопроводна тръба
заклещи пътуващите в градски рейс насред “езе-
ро”, дълбоко два метра. Ужасени, те крещели за
помощ и се опитвали да се измъкнат. По същото
време Момчил и колегите му пътували за работа
към хотел в “Златни пясъци”. Без да му мисли, мла-
дежът се хвърлил в ледената вода и започнал да
вади един по един пасажерите през прозорците.
“Трудно беше заради тяхната уплаха, повечето
бяха възрастни”, разказа Момчил. Сам успял да
помогне на шестима. После в спасяването се вклю-
чили други екипи и полицията. Действията на Мом-
чил взривиха интернет пространството. “Има на-
дежда за България, докато има такива хора”, “Бра-
во, герой”, “Президентът да му връчи орден”, ко-
ментираха хората в социалните мрежи.

НАГРАДИХА СПАСИТЕЛЯ, ВАДИЛ
ПЪТНИЦИ ОТ ПОТОПЕНИЯ АВТОБУС

Нина АЛЕКСИЕВА

Да се свика спешно заседание на
Консултативния съвет по въпросите
на военноинвалидите, военнопостра-
далите и ветераните от войните. За
това настояват в писмо до министъра
на отбраната Аню Ангелов - предсе-
дател на съвета, от Съюза на военно-
инвалидите и военнопострадалите и
Съюза на ветераните от войните.
Предложението на председателите на
двете организации - Петър Велчев и
д-р Тодор Анастасов, предлагат това
да стане утре - на 1 август. Те искат
да бъде обсъден проблемът с начина
на предоставяне на лекарствата за
ветерани от войните, военноинвалиди
и военнопострадали.

С призив за решаване на пробле-
ма са пратени писма до президента,
председателя на Народното събра-
ние, премиера, министъра на финан-
сите Симеон Дянков.

Наредбата за предоставяне на
здравни и дентални услуги за ветера-
ните от войните е готова, въпрос на
процедурно време е да влезе в дей-
ствие, каза миналата седмица здрав-
ната министърка Десислава Атанасо-
ва в отговор на въпрос на депутатите
от БСП Ангел Найденов и Евгений
Желев относно ангажименти на МЗ по
Закона за ветераните от войните.
ДУМА припомня, че в края на ноем-
ври 2011 г. парламентът прие поправ-
ка в закона, която касае преферен-
ции при получаване на медицински и
дентални услуги, а от 1 юли т.г. хора-
та трябваше вече да ги ползват.

Момчил Трандев

ВОЕННОИНВАЛИДИ
И ВЕТЕРАНИ
ЧАКАТ
ЛЕКАРСТВАТА СИ

Аида ОВАНЕС

СПИРАТ ВРЕМЕННО
ПОСЕЩЕНИЯТА В
АЕЦ „КОЗЛОДУЙ”

Временно се преустановяват посеще-
нията за разглеждане на обекти в АЕЦ
“Козлодуй”, съобщи ръководството на
атомната електроцентрала. Причината е
във въвеждането на засилени мерки за
сигурност и повишаване на контрола на
достъпа на външни лица към АЕЦ “Козло-
дуй”, твърдят оттам.

Още 130 от изпадналите в беда
български сезонни работници в Швеция
пътуват към България, съобщиха от външно
вчера.

42-ма са потеглили вечерта в неделя
от Стокхолм с шест микробуса, изпратени
от МВнР. В полунощ са отпътували и двата
автобуса на МО с 88 души. В посолството
ни в шведската столица в момента се на-
мират още 29 български граждани, които
изчакват потеглилите през уикенда от
България 4 автобуса. Първият от тях се
очакваше да пристигне късно снощи, като
по пътя трябваше прибере и други 17 души
от гр. Оребрьо, на 200 км западно от Сток-
холм. Вторият автобус ще направи обход
на няколко общини на север, където се
намират около 40 сезонни работници. Ос-
таналите два автобуса се очаква да при-
стигнат в Стокхолм през следващите дни
поради забавяне на унгарската граница.

През последните 2 седмици служите-
лите на посолството са в денонощен ре-
жим на работа. До този момент е оказано
съдействие на близо 350 души. С присти-
гането на новите 4 автобуса ще бъдат из-
возени още 200 души.

ОЩЕ 130 СЕЗОННИ
РАБОТНИЦИ
ПЪТУВАТ КЪМ
БЪЛГАРИЯ
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Áÿõà ïîäíåñåíè äîñòà íåóáåäèòåëíè ðàçêàçè,
êîèòî ìîãàò äà ãîâîðÿò çà òîòàëíàòà
íåïîäãîòâåíîñò íà íàøèòå åêñïåðòíè ñëóæáè
è òîâà ñè ïðîëè÷à îò òåõíèòå äîêëàäè, îò åäíà
ñòðàíà, è, ðàçáèðà ñå, îò êðàéíîòî ïîëèòèçèðàíå
íà ïðîáëåìà îò âúòðåøíèÿ è âúíøíèÿ ìèíèñòúð‘ Депутатът от БСП Атанас Мерджанов коментира закритото

заседение на НС и даде оценка на нашите служби

В основата на всички, обсъждани в
обществото теми, свързани с икономичес-
ката криза и финансовия недостиг, стоят
неудачи в правосъдието. Така коментира
във Варна вицепрезидентът и бивш пра-
восъден министър Маргарита Попова про-
блемите в съдебната система. С неглижи-
ране на закона, с неразгадани или коруп-
ционни практики, на които своевременно
не е реагирано, или не е реагирано въоб-
ще, обясни тя задълбочаващата се криза.

е можем да приемем атентата
като природно явление и да ка-
жем “случват се такива неща”, а
трябва внимателно да си отгово-

Проблемът не е в българската образователна система, нарушението е на турските
граждани, които са поръчали документи с невярно съдържание и са ги предоставили.
Това заяви вчера министър Сергей Игнатов по повод скандала с нашите дипломи, които
от началото на август Турция не признава, защото били фалшифицирани и купени.

Освен това виновни били и българските медии, които пишат, че нашето висше
образование е с лошо качество, заяви Игнатов. Може да излезе и преподавател, който
е подпомогнал този процес, добави обаче министърът. По думите му официално става
дума само за една академична справка от МУ в София от 2004 г., която е била
подправена след потвърждаването й от просветното министерство и след легализира-
нето й с апостил в МВнР. А неофициално няколко турски студенти разказвали на
посланика на Турция у нас, че техни колеги фалшифицират и купуват дипломи.

Министърът е сезирал МВР с информация кои фирми набират студенти в Турция за
обучение у нас. По данни на МОМН турските студенти в наши вузове сега са 6494 и за
три години са се увеличили двойно. Най-много са те в ТУ в София - 1597, в МУ в София
са 879, в МУ в Пловдив - 761 и в ТУ във Варна - 751. Таксите им са от 3000 евро нагоре.
От началото на годината у нас са издадени 26 563 дипломи, но едва 7075 от тях (около
20%) са били сканирани от вузовете и предадени за регистъра, който поддържа МОМН.
Само 4 са изрядните висши училища, подали 100% данните за дипломите си. След месец
август МОМН няма да заверява дипломи, които не са сканирани и подадени в регистъра.
Игнатов бил пратил в Турция “много високопоставено лице” като свой пратеник, а деле-
гация от МОМН и един ректор ще заминат там за преговори.

Граждански организации на
българските изселници в
Турция настояват за
продължаване на делото по
възродителния процес в
България, докато бъдат
осъдени всички виновници.
По-рано този месец стана
известно, че последният

Турски изселници искат присъди за виновните за възродителния процес
удължен срок за разследване
по делото за възродителния
процес в България е изтекъл.
Новината предизвика силно
негодувание сред българските
изселници в Турция и техните
граждански организации. Те
са изпратили писмо до глав-
ния прокурор на България

Борис Велчев и до военната
прокуратура, в което настоя-
ват да бъде възстановено
разследването. Като мотив те
изтъкват, че “виновниците за
провеждането на възродител-
ния процес в България не са
наказани, въпреки че се знае
кои са те”. Писмо с подобно

съдържание е изпратено и до
Европейската комисия. В него
се посочва, че на прокурату-
рата в България са били
предоставени имената и
адресите на десетки потърпев-
ши от насилственото провеж-
дане на възродителния про-
цес, които сега живеят в

Турция, и се твърди, че
въпреки това никой не си е
направил труда да ги потърси
и разпита. Изселническите
дружества възнамеряват да
открият подписка в България
и в Турция по проблема, за да
привлекат вниманието и на
институциите в ЕС.

Цветлин Йовчев:

Атентатът не е природно явление,
има тежък проблем в сигурността

Бившият директор на службата за си-
гурност обяви, че докато бил неин ръко-
водител, нямало  пряка заплаха да бъде
проведен терористичен акт в България и
доскоро оценката била същата. В края на
миналата седмица Иван Костов съобщи,
че в два последователни доклада на
ДАНС имало предупреждение за реална
заплаха от терористичен акт. На този фон
правителството свалило приоритета на
заплахата от тероризъм в годишния до-
клад за национална сигурност.

Вчера Йовчев потвърди на практика,
че заплахата за терористичен акт се е
повишила в последните месеци. Според
него пакетът от закони за националната
сигурност, който се подготвял в момента,
бил правилна стъпка и щял с пъти да се
повиши защитата на националната си-
гурност. “Много е важен общият закон,
който да определи механизмите на вза-
имодействие на отделните организации”,
подчерта Цветлин Йовчев.

ВИНОВНИ ЗА ФАЛШИВИТЕ ДИПЛОМИ
БИЛИ ТУРЦИТЕ И МЕДИИТЕ

Цветанов ще бори
престъпността
с национален съвет
Вътрешният министър оглавява новата структура, която ще дава препоръки на правителството

ътрешният министър
имал нова идея за
превенция на пре-
стъпността - създа-
ване на национален

та институции.
Съветът щял да функциони-

ра като свързващо звено меж-
ду съответните ведомства, ме-
стната власт и неправителст-
вения сектор, ангажирани по
инициативи, свързани с пре-
венцията. Според проектопра-
вилника на новата структура
тя ще отговаря за реализира-
нето на националната полити-
ка по въпросите на превенци-
ята на престъпността и ще ор-
ганизира изготвянето на про-
учвания и периодични докла-
ди във връзка с равнището и
тенденциите на престъпност-

та в страната.
Националният съвет щял да

анализира практики и да от-
правя препоръки към компе-
тентните органи за въвеждане-
то на мерки за превенция на
престъпността, предвиждал
Цветанов. Съветът трябва да
предлага на кабинета да раз-
работва документи по пробле-
мите на превенцията на пре-
стъпността, а при необходи-
мост ще иска от Министерския
съвет промени в действащата
национална стратегия по пре-
венция на престъпността.

Председател на съвета щял

да бъде самият Цветан Цвета-
нов, а негови членове ще са
главният секретар на МВР, ди-
ректорът на Главна дирекция
“Национална полиция”, дирек-
торът на Националния инсти-
тут по криминалистика и кри-
минология, ректорът на Акаде-
мията на МВР и зам.-министър
на правосъдието, на труда и
социалната политика, на об-
разованието, на културата, на
спорта, председателят на
Държавната агенция за закри-
ла на детето, директорът на
Националния център по нар-
комании към МЗ, секретарят

на Националната комисия за
борба с трафика на хора,
изпълнителният директор на
Агенцията за социално подпо-
магане и председателят на УС
на Националното сдружение
на общините в Република
България.

Съветът трябва да провеж-
да най-малко едно заседание
годишно, на което приема до-
клада за дейността на НСПП
за предходната година и го-
дишния план за изпълнение
по националната стратегия за
превенция на престъпността
за предстоящата година.

В
съвет по проблемите. Цветанов
предложил на колегите си в
Министерския съвет да при-
емат постановление, с което да
се създаде Национален съвет
по превенция на престъпност-
та - НСПП. Според него имало
необходимост от създаването
на нов орган за подобряване
на взаимодействието и коорди-
нацията между ангажираните
в превенцията на престъпност-

Неудачи в правосъдието
подсилвали кризата

Вицепрезидентът Маргарита
Попова посети Центъра
за деца със специални нужди
на фондация “Карин дом”
във Варна, където
се запозна с работата
на персонала и условията
за обучение
на възпитаниците
на дома

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

“Затова казвам, че въпросите с пра-
восъдието, с кадровото му обезпечаване,
с уважението към закона, със спазване на
фундамента за правова държава и за
върховенство на закона не трябва да ни
звучат като клишета без съдържание.
Напротив, те означават едно много про-
стичко нещо - добре структурирани инсти-
туции, в които работят мотивирани и при-
лични хора. Да го кажа по най-щадящия
начин”, обобщи Попова.

Н
рим на въпроса какво би трябвало да
направим, за да намалим риска това да
се случи отново. Пресилено е да се го-
вори за пробив в националната ни си-
гурност, но трябва да се отчете, че има
тежък проблем за сигурността на стра-
ната, заяви вчера началникът на каби-
нета на президента Цветлин Йовчев.

Според Йовчев службите по-скоро не
са допуснали пропуски в работата си, а
българското правителството не е подце-
нило възможността за атентат. “Ако някой
бе решил да извърши такъв акт преди
пет, десет или петнайсет години, ние
нямаше да сме по-подготвени. За да има
пробив в националната сигурност, трябва
да са нарушени ключови звена на систе-
мата за сигурност, а това не е така”, опи-
та се да защити кабинета и службите той.
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Предотвратиха опит
за кражба на
банкомат в Перник

Опит за кражба на банкомат
предотвратиха пернишки полицаи.
Около 4 ч. на разсъмване неизвест-
ни опитали да откраднат банко-
мат в пернишкия кв. “Изток”. Ма-
шината била вързана с метално
въже и с помощта на микробус
била издърпана от сградата на
банката. Автопатрули реагирали
незабавно, но извършителите се
оттеглили с лек автомобил в не-
известна посока. Микробусът
Фолксваген “Транспортер” бил про-
тивозаконно отнет предната
вечер от Перник. Това е втори
случай на опит за кражба на бан-
комат, предотвратен от служи-
тели на ОДМВР в Перник.

При инцидент край
Несебър почина 33-
годишен

Мъж е починал при инцидент по
време на изкопни работи край Не-
себър. Установено е, че при
извършване на изкопни работи в
близост до кабел с ел. напрежение
вероятно е ударен от ток и заги-
нал 33-годишният Я.Д. от с. Ориза-
ре. Пристигналият на място екип
на “Бърза помощ” констатирал
смъртта на мъжа и откарал тяло-
то му за аутопсия в Бургас.

Моторист помете
четирима в
Приморско

Неправоспособен мотоцикле-
тист помел четирима младежи
вчера сутринта. Инцидентът е
станал по вътрешния път от При-
морско за Китен, в района на ММЦ
- Приморско. Мотоциклетът “Сузу-
ки СРАД 600” със софийска регист-
рация карал 22-годишният П.П. от
София, който нямал валидна кате-
гория за управляваното от него
МПС. Поради движение с несъобра-
зена скорост, преминавайки покрай
младежи, стоящи на тротоара,
водачът загубил контрол, ударил
се в бордюра и помел стоящите на
тротоара четирима летовници.

Мотоциклетист
загина на пътя за
Варна

Мотоциклетист е загинал на
място при пътен инцидент в об-
ласт Търговище. При изпреварва-
не на лек автомобил мотоциклет
“Хонда” 1000 куб см с добричка
регистрация излязъл извън пътно-
то платно и се е преобърнал в
крайпътна нива. На място е по-
чинал водачът на мотоциклета -
правоспособният водач К. К.(38)
от Добрич.

За втора година се провежда “Обиколка
на зелена София” (Sofia Green Tour) с
цел да се представи столицата чрез

система от безплатни турове на
велосипед и пеш с водачи доброволци

като част от културно-развлекателна
програма, насочена към чуждестранните
туристи и българските гости на града.

На желаещите се осигуряват
велосипеди, които те могат да си

наемат срещу обявена цена, и да имат
възможност да се включат във

велосипедните обиколки, а
екскурзоводите разказват и показват

забележителностите на София

Жителите на Челопеч
се боят за живота си
Взривове разрушават къщите
на хората, а държавната
и местна власт нехаят

Жителите на Челопеч
са подложени на
всекидневни взри-
вявания и трусове,

ожар се превър-
на в неочаквана
атракция за ту-
ристите в курор-

Мария НИНОВА

причинени от рудника в село-
то, а мръсният въздух е най-
малкият им проблем, тъй като
домовете им се рушат. За това
съобщиха жители на селото,
природозащитни организации
и НПО на пресконференция на
тема “Нарушена околна и град-
ска среда в Челопеч, опасност
за човешкото здраве” вчера.

Централната и местната

власт проявяват абсолютно
безхаберие към жителите, а
техните проблеми са много
тежки и неприятни, заяви Бо-
рислав Цеков от Института за
модерна политика и инициа-
тор за създаване на Движение
“Модерна България”. Той бе ка-
тегоричен, че е цинично фир-
мата да плаща скъпо за рекла-
ми по телевизиите, да се нари-
ча отговорна, а в същото вре-
ме да руши и трови живота на
хората от Челопеч.

“Земетресения разрушиха
къщи в Перник и държавата
плати, а когато взривовете

разрушават къщите в селото,
държавата и местната власт
нехаят. Нито знаем какви и
колко са взривовете, нито къде
се залагат”, каза Петя Чолако-
ва от организацията “За нова
и обединена Златица”.

Природозащитникът Дончо
Иванов от Коалиция за устой-
чиво развитие обясни, че бри-
фингът на потърпевшите тряб-
вало да се онаслови “Да живе-
еш върху взрив”. Той изтъкна,
че рудник Челопеч три пъти е
увеличил годишния си добив,
а с това на практика три пъти
са се увеличили и вредните
влияния върху хората и сгра-
дите.

“Селото непрекъснато е за-
плашено от тътени, взривове,
шумове, прахове. Домовете ни
са напукани, потъват. Почвата

ни е отровена”, посочи жител-
ка на селото. Жената се опла-
ка и от наглото и безотговорно
отношение на институциите
към този проблем. Тя обвини
фирмата “Челопеч майнинг” в
хищническо изземване на бла-
гата на България, но досега
исканията на жителите на Че-
лопеч остават глас в пустиня.
Жената настоя фирмата да
обезщети пострадалите за по-
рутените им домове. Пенсио-
нерка от селото пък разкри, че
вече седма година никой не
им обръща внимание.

Министерството на регио-
налното развитие да преста-
не да си затваря очите за
хората, които всеки ден жи-
веят със земетресенията, при-
зоваха инициаторите на пре-
сконференцията.

Пожар стана нощна атракция за туристите
Нина АЛЕКСИЕВА
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та “Златни пясъци”. Ку-
рортистите си правили
снимки за спомен на
фона на огнения ад,
разказаха очевидци.
За кадро се наредила
и Благомира Алексан-
дрова, общински съвет-
ник от  от местния пар-
ламент на Варна, коя-
то дори пусна снимка-
та си във Фейсбук.

Огънят лумнал око-
ло 2 часа през нощта
в понеделник. Пламъ-
ците тръгнали от рес-
торант “Старата къща”
и бързо обхванали
съседните дървени
бараки. Според първо-
началните информа-

ции причината за по-
жара е неправилна
експлоатация на бар-
бекюто на ресторанта.
Почти напълно изгоре-

ли са и магазини за
дрехи и хранителни
стоки.

“Старата къща” е
собственост на акцио-

нерното друже-
ство “Златни
пясъци”. Оста-
налите изгоре-
ли обекти са
отдадени под
наем за сезона.

Това не е
първият подо-
бен инцидент
в курорта. Ми-
налата години
през юни ня-
колко магазин-
чета за суве-
нири бяха сри-
нати със земя-
та след пожар,
който тръгна
от електричес-
ко табло.

Екипи на
пожарната са се от-
зовали на 273 сигна-
ла за пожари и други
инциденти в страната
само за едно деноно-

щие. Ликвидирани са
231 пожара.

Около 200 декара
сухи треви, храсти,
нискостеблена гора
изгоряха при пожар
вчера сутринта край
ГКПП “Станке Лисич-
ково” на българо-ма-
кедонската граница
над Благоевград. Мъл-
ния е запалила треви-
те в каменистото поле
под кариерата край
село Обел.

Огънят бързо об-
хванал храстите, след
което е навлязъл в
смесената широколи-
стна гора западно от
каменното поле. Към
10 часа огънят бе ог-
раничен, за да не на-
влезе в гората, но из-
лезлият вятър разпали
наново долния край
на пожара.

ИНСПЕКТОРКА ИЗНУДВА БИЗНЕСМЕН,
ХВАЩАТ Я С ПОДКУП

В “Пирогов” оперираха китайски
професор, участвал в колоездачен
поход от Пекин до Лондон, съобщиха
от УМБАЛСМ. Дежурните травматоло-
зи под ръководството на д-р Неди
Цекулов са оперирали в неделя ве-
черта 66-годишния китайски учен, кой-
то бил със счупване на дясното бедро.
Операцията е успешна и вчера паци-
ентът започна да ходи с патерици.

Пациентът от Китай бил транспор-
тиран от Видин, където пострадал с
велосипеда си. Той е участвал в по-
ход на колоездачи, пътували от Пекин
за олимпиадата в Лондон.

Главна инспекторка в пловдивския
регионален отдел на Инспекцията по
държавен и технически контрол е из-
нудвала управител на фирма и е полу-
чила от него подкуп от 400 лева. Срещу
Милена Стойнова е повдигнато обвине-
ние и делото е внесено в съда. Според
събраните доказателства държавната
служителка, в чиито задължения влиза-
ло осъществяване на технически над-
зор на съоръжения с повишена опас-
ност, поискала парите от Видьо Видев,
шеф на ЕТ “Екостил”. Дружеството му се
занимавало с химическо почистване на
котли.  Пред разследващите Видев
твърди, че още през лятото на 2010 г.
Стойнова му заявила, че трябва да й
дава от 150 до 300 лева за това, че
проверява и разрешава пускането на

В СОФИЯ: ЧЕТИРИ
ЗАБАВАЧКИ
И 1 УЧИЛИЩЕ
В РЕМОНТ НА
15 СЕПТЕМВРИ Подписка за незабавното премахване

на незаконен цигански катун, който теро-
ризира гражданите, започна в столичния
кв. “Редута”. Чашата на гражданската
нетърпимост преляла след пореден инци-
дент в парка “Гео Милев”. Млад мъж на-
правил забележка на циганин, изхвърлящ
боклуци в зелените площи. Набързо се
събрала ромска агитка, въоръжена с ло-
пати, ножове, колове и вериги, заплащва-
ща излезлите на разходка в парка, сред
които млади семейства с деца и възраст-
ни хора.

Паркът се намира в столичния кв. “Ре-
дута” и в близост до него е ул. “Калиман-
ци”, на която се е разположил един от
много незаконни цигански катуни в София.
Гражданите решили да предприемат по-
следната законова стъпка - да инициират
подписка, след като до момента никой не

котлите. Бизнесменът бил шокиран, но
инспекторката подчертала, че ако иска
неговата фирма да има обекти, е необ-
ходимо да плаща.

Първите 200 лева изнудваният бро-
ил в средата на юли 2011 г., след като
Стойнова подписала документите за
въвеждане в режим на работа на котел
на университетската болница “Свети
Георги”, почистен от ЕТ “Екостил”. През
октомври 2011 г. тя издала необходими-
те книжа за пускането в експлоатация
на котел на Аграрния университет. Ня-
колко дни по-късно се обадила на Ви-
дев и пак поискала пари. Междувремен-
но обаче рекетираният бизнесмен по-
дал жалба в прокуратурата. В полиция-
та белязали 200 лв., които бил пригот-
вил за Стойнова.

В „ПИРОГОВ”
ОПЕРИРАХА
КИТАЙСКИ
ПРОФЕСОР

Четири детски градини и едно
училище в столицата ще по-
срещнат 15 септември в ремон-
ти заради земетресенията. В
градините се създава организа-
ция, за да може децата да се
пренасочат, а в училището, кое-
то е в район “Студентски”, ре-
монтите нямало да пречат на
учебния процес.

Кметът Йорданка Фандъкова
съобщи, че банка е дарила сгра-
да за две нови групи към дет-
ските градини в район “Обори-
ще”. Сградата ще влезе в ек-
сплоатация от 15 септември,
като ремонтът  възлиза на стой-
ност 830 хиляди лева.

На „Редута” събират подписка
срещу цигански катун

отговорил на сигналите им. Те се надяват
чрез подписката да принудят администра-
цията да си свърши работата.

“Поведението на властите е угодно към
циганите, но бездейно към редовните
данъкоплатци, жители на квартала”, са на-
писали ВМРО в декларация до медиите.
Воеводите определят бездействието на
общината като недопустимо, въпреки че
чиновниците се издържат от данъкоплат-
ците.

Общинският съветник от ВМРО Ангел
Джамбазки внесе доклад за незабавното
премахване на гетото на ул. “Калиманци”,
както и питане към кмета на Столична
община за това кои са виновните длъжно-
стни лица за съществуването му. Питането
засяга и въпроса с липсата на цялостна
общинска политика по отношение на не-
законните цигански гета.
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акът на маточната шийка е
характерно заболяване за
страните с нисък доход,
заяви доц. Здравка Валери-

Преди началото на активния полов живот - 12-15 г., е най-подходящ за ваксиниране на момичетата
срещу рак на маточната шийка

БЪЛГАРИЯ НА ПЪРВО
МЯСТО В ЕВРОПА ПО
РАК НА МАТОЧНАТА ШИЙКА

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Р
Аида ОВАНЕС

анова, директор на Национална-
та онкологична болница. Тя под-
черта, че ако доскоро България
е била сред европейските стра-
ни с висока заболеваемост и
смъртност, в момента е на първо
място по този показател. У нас в
момента заболяват 32 на 100 000
жени от рак на маточната шийка,
докато в страните, където е въве-
ден скрининг, този показател е
между 2 или 7 на 100 000. ДУМА
припомня, че България е една от
първите страни в света, въвели
още през 70-те години на ХХ век
национален скрининг на това он-
кологично заболяване, а по-
късно - в периода 2006-2008 г.
цитологичното изследване за рак
на маточната шийка беше вклю-
чено в обхвата на задължител-
ния профилактичен преглед на
жени над 18 г.

От есента у нас ще може да

бъдат ваксинирани момичетата
на 12 г. срещу този вид рак. Вак-
сините ще бъдат предоставяни
на личните лекари след заявка
чрез РЗИ. Имунизацията не е
задължителна, а пожелателна.
По преценка на лекаря може да
бъде сложена двувалентна или
четиривалентна ваксина. Д-р
Клара Балджиева, председател
на Сдружението на педиатрите
в доболничната помощ, припом-
ни, че възрастта между 12 и 15
г. е най-подходящата за вакси-
ниране според международните
консенсуси. Ваксинираните мо-
мичета получават почти 100%
защита срещу два онкогенни
вируса, които предизвикват 3/4
от случаите на този рак, както и
около 93% от останалите онко-
генни вируси, поясни доц. Нико-
ла Василев, началник на Клини-
ката по обща и онкологична
гинекология, цитирайки светов-
ната статистика. Той е категори-
чен обаче, че ваксинираните
момичета също трябва перио-
дично да се подлагат на скри-
нингови прегледи.

ко не искаме наистина да ни
обвинят в геноцид, пенсиите
трябва непременно да се уве-
личат поне с 15%, а от 1 яну-
ари 2013 г. - с още 10%, кате-

Синдикатите:

От септември най-ниската
заплата да е 330 лева
Минималните пари в леката промишленост
ще са с 15% повече от тазгодишните

„ПОДКРЕПА”: МТСП ДА ОТТЕГЛИ
ПРОЕКТОЗАКОНА ЗА ДЕТЕТО

А Взаконопроекта е акцентирано на финансовите лостове, които се из-
ползват в помощ на възпитанието, като те се налагат само към роди-
тели. Тук е пропуснато да се акцентира и гарантира, че глобите важат
и за родители “роми”, защото досега в Синдикат “Образование” няма

примери за съществуването на такава практика, категорични са от проф-
съюза. Синдикатът ще предложи МТСП да оттегли законопроекта и преос-
мисли концепцията на закона. От синдиката, както и от Българската право-
славна църква са категорични, че проектозаконът ще задълбочи бездухов-
ността, арогантността и липсата на гражданско образование при възпитани-
ето на българските деца. Третирането на синдикатите и църквата като нещо
опасно и дистанцирането от тях е терор срещу нуждите на детето да се
превърне в равностоен гражданин на Европа, заявяват от “Подкрепа”.

горична е Мика Зайкова, финансов екс-
перт от КТ “Подкрепа”. Синдикатът, как-
то и КНСБ, настояват минималната за-
плата да стане 330 лв. от септември т.г.
Според експерти от КТ “Подкрепа” жи-
вотът у нас е поскъпнал драстично и тряб-
ва да се вземат спешни мерки, за да се
стабилизира положението. В момента
едва 20% от домакинствата успяват да
се издържат нормално, докато 75% от
хората са бедни. Това са хора, които
работят по 8 часа и получават толкова

мизерни заплати, че не могат да си по-
крият най-елементарните нужди, казва
Зайкова. Тя е категорична, че сивата ико-
номика се разраства, т.е. все повече хора
получават заплати, близки до минимал-
ните осигурителни прагове и минимал-
ната заплата. Според Зайкова проблем
е също, че млади и образовани хора
напускат страната.

Междувременно стана ясно, че сред-
ният процент на нарастване на минимал-
ните осигурителни доходи за 2013 г. за
производството на трикотажни изделия
и на облекло е 15% спрямо договорено-
стите за 2012 г. Договарянето между ра-
ботодателските и синдикалните органи-
зации в бранша е приключило, а спора-

зуменията са подписани. През следва-
щата седмица се очаква подписването
на споразумения за текстилната и за ко-

жаро-кожухарската, обувната и галанте-
рийната промишленост.

СТОМАТОЛОЗИТЕ ЩЕ СЕ ОТЧИТАТ
С ЕЛЕКТРОНЕН ДОКУМЕНТ

т 1 август 2012 г.
лекарите по дентал-
на медицина ще от-
читат извършената

3500 строителни ра-
ботници се търсят за ра-
бота в Израел, съобщиха
от Бюрото по труда във
Велико Търново. Строи-
телите може да са коф-
ражисти, арматуристи,
мазачи, фаянсаджии и
работници по полагане
на настилки от цялата Ве-
ликотърновска област.

Кандидатите да са на
възраст от 25 до 50 г., да
не са били никога в Из-
раел, да нямат роднини
там и да не са осъждани.
Ако бъдат одобрени,
може да останат в Изра-
ел на работа максимум
3,5 години.

Месечното възнаг-

О
от тях дейност по договор с
Националната здравнооси-
гурителна каса задължи-
телно чрез електронен от-
четен документ, съобщиха
от касата. Електронните
отчети ще съдържат инфор-
мацията от амбулаторните
листове на пациентите, на
които са извършени пре-
гледи и е проведено лече-
ние. Данните от отчетите
ще бъдат съхранявани в
Интегрираната информаци-
онна система на НЗОК.

С въвеждането на това
изискване се намалява до-

кументацията, с която ле-
карите се отчитат пред
НЗОК, защото занапред
няма да представят амбу-
латорните листове на хар-
тиен носител. Друго пре-
имущество на електронния
отчет е, че данните от него
ще постъпват в електрон-
ното здравно пациентско
досие. Чрез него пациен-
тите ще имат възможност
да проследяват дали пода-
дените данни отговарят на
реално извършените пре-
гледи и лечението им. Така
ще бъде увеличен кон-
тролът върху работата на
денталните лекари от стра-
на на пациентите.

Според Националния

рамков договор за дентал-
ните дейности всеки здрав-
ноосигурен гражданин има
право в рамките на кален-
дарната година на опреде-
лен пакет от дейности в
първичната или специали-
зираната извънболнична
дентална помощ. Стойност-
та на услугите е частично
или напълно заплащана от
НЗОК в зависимост от
възрастта на пациента и
конкретната манипулация.

5678 са договорните
партньори на НЗОК от ден-
талната помощ, сключили
договор за работа с НЗОК
по “Национален рамков
договор 2012 за дентални
дейности”.

ТЪРСЯТ 3500 СТРОИТЕЛИ
ЗА РАБОТА В ИЗРАЕЛ

раждение се очаква да е
поне по 1500 долара,
без бонусите за извънре-
ден труд. Освен официал-
ната заплата веднъж в
месеца работодателят
депозира и по 180 дола-
ра по сметка на всеки
работник, които се съби-
рат в период на година и
накрая се плащат като
бонус. Продължителност-
та на работния ден е
между 9 и 10 часа, а не
8, както е у нас.

За работа в Европа се
набират инженери, техни-
ци, хотелиери, ресторан-
тьори и медици. Условие-
то е те да са на възраст
от 18 до 30 г. За Герма-

ния се изисква българите
да имат основни познания
по немски език.

Бюрата по труда ще
покриват пътните и
дневните разходи на
тези, които отиват на ин-
тервю за работа в чуж-
бина. Инициативата е
съвместно с германска-
та служба за заетост по
програма “EUROS”.

До 200 евро се пола-
гат, ако държавата се
намира до 500 км от
България, или 300 евро,
ако разстоянието е по-
голямо. Кандидатите
имат право само на едно
финансиране до съответ-
ната държава.

ВТОРИЯТ БУМ НА АЛЕРГИИТЕ
Е ПРЕЗ СЕПТЕМВРИ И ОКТОМВРИ

олeнозата е типична реакция на
свръхчуствителност от цветния прашец.
За България причинителят е тревният
прашец, а не тополите. Пухчетата имП

разнасят семето на растението, но разнася-
нето на семето на тополите съвпада с цъфте-
жа на тревите, което ние не виждаме, защо-
то са микроскопични зрънца. По това време
се получават алергични реакции от цъфтежа
на тревите. Поленовата алергия започва в
началото на април, продължава през май и
юни и има втори тласък през през септември
и октомври, когато започват да цъфтят късно
летните видове. Това обясни акад. Богдан Пе-

трунов - алерголог-имунолог, председател на
Отделение по медицински науки на БАН. По
думите му в момента имунотерапията се смя-
та за най-доброто средство срещу алергиите,
защото лекува причината, а не проявите на
болестта.

У нас повече от 40 години се прилага спе-
цифичната имунотерапия, произвежда се ви-
сока гама алергенни препарати за диагнос-
тика и лечение, допълни акад. Петрунов.
Бронхиалната астма е една от основните фор-
ми на алергия. Над 80% от смъртните случаи
от астма се наблюдават в страните с нисък и
по-нисък среден доход, констатирали от СЗО.

Непълнолетни на нощни смени и
работници без договори са най-чес-
тите нарушения по курортите. В раз-
гара на сезона трудовите инспектори
смениха тактиката, за да хванат не-
изрядните работодатели. Вместо да
атакуват големите обекти, инспекто-
рите се насочиха към дребните
търговци.

Проверка на БТВ показала, че на
един от пазарите край центъра на
Слънчев бряг гъмжи от стока, прода-
вачи и купувачи. Не липсват и нару-
шители.  “Всички, които нямат трудо-

НЕПЪЛНОЛЕТНИ МАСОВО
РАБОТЯТ НОЩЕМ В КУРОРТИТЕ

ви договори и ние го констатираме,
са “назначени” същия ден. Никой не
признава, че работи от месеци и го-
дини. Това е някаква криворазбрана
солидарност с работодателя. В момен-
та работниците се мъчат да прикрият
него”, коментира Георги Милчин от
Инспекцията по труда. Освен че няма
подписан договор, продавачка на ца-
ревица например е непълнолетна и
няма право да работи след 20 ч. ве-
черта. А за това, че се опитва да
прикрие работодателя си, може да
бъде глобена с 10 000 лв.

Интервю на стр. 11
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зам.-председателят на Нацио-
налната асоциация на зърнопро-
изводителите (НАЗ) Радослав
Христов пред “Фокус”. С малки
изключения пролетните култури
- слънчоглед и царевица, са в
трагично състояние, каза той.
Дори и тези високи цени на
пшеницата няма да могат да
компенсират загубите от пролет-
ните култури, смята Христов.

На места очакваме доста
компрометиращи резултати от
слънчогледа, на места ще има
и нулеви резултати най-вероят-
но от царевицата основно, а
може би тук-там и от слънчог-
леда, допълни картината и
председателят на НАЗ Ангел

ПРОИЗВОДИТЕЛИ:

На места реколтата ще е напълно компрометирана, смятат от НАЗ
Вукодинов във връзка с пред-
стоящия Консултативен съвет
по зърното.

Колкото до пшеницата, Ра-
дослав Христов заяви, че над
80% от прибраното зърно е с
много добри хлебопекарни ка-
чества. По думите му, в момен-
та цената се движи между 42 и
44 стотинки за килограм, което
надвишава с 20% цената през
миналата година. И тази годи-
на се забелязва пряко отноше-
ние на цените на борсите върху
вътрешните цени и ако има спе-
кулация с цената на зърното,
то е на световно равнище, ко-
ментира Христов. Цената на
хляба у нас е почти два пъти
по-ниска от средната цена в
ЕС, припомни Радослав Хрис-
тов. Според него, когато цена-
та е нереално висока, страда

потребителят, а когато е пре-
калено ниска, някъде има из-
кривяване. Всяка намеса на
държавата в цените на каквото
и да е противоречи с принци-
пите на пазарната икономика,
е категоричен Христов.

В последните 20 години та-
кова качество на зърното в
България не е имало, заяви от
своя страна Ангел Вукодинов.
По-високите цени на зърното
компенсират по-високите разхо-
ди за единица площ, смята той.

В анализа на Министерство-
то на земеделието и храните,
който беше направен по
поръчка на премиера, сравни-
телно обективно себестойност-
та на един декар пшеница е от
порядъка на 120-130 лв., но това
е средно ниво, обясни Вукоди-
нов. Не се радваме много на по-

високите цени, защото ескала-
цията на международните паза-
ри на зърното е продиктувана
освен от климатичните фактори
и от ескалацията на цените на
горивата, продължи той.

Вукодинов изтъкна, че гори-
вото е много важен производ-
ствен фактор в земеделието, за-
щото освен пряко за задвижва-
не на машините и комбайните,
то рефлектира и върху химиче-
ската индустрия, която е осно-
вен производител на торове,
препарати, пестициди. Немину-
емо те скачат нагоре и затова
малко със страх очакваме но-
вата стопанска 2012-2013 годи-
на, каза той.

Според него трябва да се
помисли за цялостна политика
за компенсиране за хората от
повишаването на цените на

стоките. В САЩ например дей-
ства фермерският закон, който
е с бюджет сто и няколко мили-
арда долара, от които 80% са
именно пари, предназначени
за компенсация на високи цени,
за купони за хранителни стоки,
даде пример Вукодинов.

Зърнопроизводителите сме
нарочени, че получаваме мно-
го, а многото е 22 лв. от Евро-
па, което е 4 пъти по-малко от
средното за ЕС, и 3 лв. за по-
следната година от българския
бюджет, каза председателят на
НАЗ. Ако тези 3 лв. тежат много
на бюджета, ще пусна едно
общо национално обсъждане
между членовете ни, ако тряб-
ва да се откажем от тях, защо-
то става дума за 20-30 милио-
на лв., което е нищо”, смята
Ангел Вукодинов.

ежду 1 и 2 лв. се очаква да
поскъпне билетът за между-
градските автобусни линии.
Превозваческите фирми

Цените на произ-
водител на вътрешния
пазар продължават да
се понижават и през
юни - с 0,8% спрямо
спад от 1,7% през
май, показват данни-
те на НСИ. В сравне-
ние с юни миналата
година обаче те са по-
високи с 3,3%.

Намаление на це-
ните на месечна база
е регистрирано в до-
бивната промишленост - с 0,7%, и в преработващата промиленост -
с 1,2%. В преработващата промишленост по-значително е понижени-
ето спрямо предходния месец при производството на основни метали
- с 3,2%, при лекарствени продукти - с 1,1%, и при производството на
текстил - с 0,6%.

Спрямо юни миналата година покачването в цените на произво-
дител е с 1,5% за добивната промишленост, с 2% за преработващата
и с 6,8% за производството и разпределението на електрическа и
топлоенергия и газ.

 Увеличение на цените в преработващата промишленост спрямо
юни 2011 г. е отчетено при производството на химични продукти - с
8%, на тютюневи изделия - със 7,8%, на текстил - с 5,6%.

Намаление на цените се наблюдава при производството на основ-
ни метали - с 2,6%, и на изделия от други неметални минерални
суровини - с 1,3%.

“Лукойл България” ЕООД не е
злоупотребило с господстващото си
положение на пазарите за търго-
вия на едро на бензин А95 и дизе-
лово гориво, постановява в свое
решение Комисията за защита на
конкуренцията (КЗК), съобщават от
ведомството.

Антимонополистите са проучи-
ли търговските отношения на дру-
жеството с клиенти на едро, като
са обърнали особено внимание на
политиката на дружеството по пре-
доставяне на отстъпки с цел да се
установи дали представляват
отстъпки за лоялност, които
обвързват клиентите да закупуват
изключително от господстващото
предприятие, като по този начин
се постига затваряне на пазара.
Извършеният анализ е показал, че
предоставяните от “Лукойл”
отстъпки не са довели до подобен
ефект, за което е показателен и
сравнително високият и увелича-
ващ се дял на вноса на горива.

КЗК е установила, че “Лукойл
Нефтохим Бургас” АД и “Лукойл Ей-
виейшън България” ЕООД не са

70 км от новоизграде-
ните участъци на магист-
рала “Тракия” са пуснати
в ход, каза пред журна-
листи в Първомай ми-
нистърът на регионално-
то развитие и благоуст-
ройството Лиляна Павло-
ва, предаде “Фокус”. Тя
изрази надежда през ав-
густ да бъде готова и ос-
таналата част до Пе-
толъчката, около 15-17
км. Няма конкретен срок,
но ще се разчита на до-
брата воля на изпълните-
ля. Крайният срок за из-
граждане на магистрала-
та до Бургас е следваща-
та година февруари, по-
сочи Павлова и изрази
надежда следващото лято
да може да се пътува по
изцяло новата магистра-
ла “Тракия”.

В лотовете на магист-
рала “Марица” има много
повече археология, от-
колкото е било първона-
чално прогнозирано, каза

Т

212 физически лица от Южна България са “пропус-
нали” да внесат в бюджета над 5,4 милиона лева,
съобщават пловдивските ревизори.

Сумата е от недеклариран и невнесен данък общ
доход, която  е установена след приключили ревизии,
уточняват от НАП. В хода на проверката инспекторите
са констатирали явни несъответствия между притежа-
ваното имущество и декларираните доходи. В някои от
случаите лицата са били посочили в данъчните си
декларации големи по размер отпуснати заеми, но не
са могли да докажат произхода на средствата за тях.

При ревизия на физическо лице инспекторите по
приходите извършват пълна проверка и съпоставка на
притежаваното имущество, банковите сметки, получе-
ните и обявените доходи. Проверяват се също декла-
рираните взе-
ти и предоста-
вени заеми.

Недобросъ-
вестните данъ-
коплатци, за-
ловени от
данъчните, са
от  Пловдив,
Стара Загора,
П а з а р д ж и к ,
Кърджали, Ха-
сково и Смо-
лян.

ази година се очаква да
има пропаднали площи
със слънчоглед, което се
случва рядко. Това каза

Слънчогледът и
царевицата са в
трагично състояние

Слънчогледът и
царевицата са в
трагично състояние

Слънчогледът и
царевицата са в
трагично състояние

Слънчогледът и
царевицата са в
трагично състояние

Слънчогледът и
царевицата са в
трагично състояние

С 2 лв. поскъпват
билетите
за автобус

212 души скрили
над 5 млн. лв. данъци

МАГИСТРАЛА „ТРАКИЯ”
ЩЕ Е ГОТОВА
ПРЕЗ ФЕВРУАРИ

още Павлова. По тази
причина държавата отпу-
ска 700 000 лв. в допълне-
ние на първите 500 000
лв. на археологическия
екип, на който предстои
огромна работа, обясни
регионалният министър.

По думите й предстои
да бъдат направени раз-
копки на целия обект и
теренът ще бъде осво-
бождаван поетапно, за да
може да се изгражда ма-
гистралата. И в двата лота
строителството е в добър
темп и в срок, така че
следващата година маги-
страла “Марица” следва
също да бъде пусната за
движение, прогнозира
Павлова. Тя преряза лен-
тата на финализирания
проект за обновяване на
градската среда в общи-
на Първомай и подобря-
ване на условията за от-
дих на населението, фи-
нансиран по ОП “Регио-
нално развитие”.

М

КЗК: Няма злоупотреба на „Лукойл”
с господстващо положение

извършили и нарушение на
антимонополния закон по
отношение на пазара на
самолетно гориво. Времен-
ните затруднения в достав-
ката от юли 2011 г. са ре-
зултат от обстоятелства, ко-
ито са възникнали незави-
симо от волята на господст-
ващите дружества и цяло-
стното им поведение не е
насочено към съзнателно
поддържане на настъпили-
те ограничения, а към тях-
ното преодоляване.

КЗК одобрява и предло-
жените на четири компании
- “Лукойл България” ЕООД,
“Ромпетрол България “АД, “Нафтекс
Петрол” ЕООД, и “ОМВ България”
ООД задължения по Закона за за-
щита на конкуренцията във връзка с
предявените им твърдения за
извършено нарушение.

Поетите ангажименти целят
възможно най-бързо и ефективно
разрешаване на конкурентните
проблеми и са адекватен и неза-
бавен способ за предотвратяване

на възможността за увреждане на
конкуренцията на пазарите за
търговия на едро на бензин А95 и
дизелово гориво, произтичащи от
установените практики за публич-
но обявяване на цените на едро на
горивата и използването на пуб-
лично обявените цени на едро на
“Лукойл България” ЕООД при по-
следващо ценообразуване от ос-
новните участници на пазара.

обясниха увеличението с по-скъпия
дизел, съобщи Profit.bg. Засега само
няколко фирми отлагат поскъпване-
то. За всички останали тази тема е
на дневен ред.

Макар че не навсякъде са решили
откога и с колко да увеличат цената
на пътуването, прогнозите са, че това
ще се случи най-късно до есента, а
поскъпването ще достигне 2 лв.

Първото увеличение вече е факт,
съобщи ТВ7. Една от фирмите, която
пътува до морето, вдигна цената на
билетчето с 2 лв. Въпреки това най-
търсените дестинации остават имен-
но тези до морето. Независимо от це-
ната на билета водещи при пътува-
нето са сигурността и комфортът.
Именно по тази причина дори авто-
бусите с по-скъпи билети отново са
пълни.

Цените на производител
падат още
Цените на производител
падат още
Цените на производител
падат още
Цените на производител
падат още
Цените на производител
падат още
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В периода до 4.08.2012 г. се очакват отново температурни рекорди. В Северна
България максималните стойности ще достигат до 400С, а в Южна - до 380С. Не
се очакват валежи. Месец август се очаква да бъде сух и с високи температури.
През по-голямата част от първото десетдневие агрометеорологичните условия
ще бъдат неустойчиви с превалявания. В началото на второто десетдневие се
очаква чувствително повишение на температурите и подобрение на условията за
узряване на слънчоглед и на средно ранните хибриди царевица. Валежи се
очакват през третото десетдневие, когато вероятно ще приключи развитието на
голяма част от пролетните култури.

Започва прием на проекти за строеж на пътища
и центрове за култура и спорт по ПРСР

  Приемът стартира на 27 юли и продължава до 22 август и е по мярка 321
“Основни услуги за населението и икономиката в селските райони”. Общият
ресурс за приемите е в размер 113 721 158 евро. Предвидени са три различни
приема с определени целеви бюджети.

Първият е от целевите бюджети за
инвестиции за ремонт на съществува-
щи общински пътища и мостове и стро-
еж на нови пътища, както и за строеж и
рехабилитация на водоснабдителни си-
стеми и съоръжения. Наличните средст-
ва са 43 993 334 евро, към които се
добавят и 7 867 245 евро неусвоен
бюджет от предишен прием.

Вторият предвижда целеви прием на
проектни предложения за строеж или
ремонт на центрове за отдих, свободно
време и спорт (спортни и младежки
центрове и др.) Финансовата помощ за
тях също е в размер на 43 993 334 евро,
към които се добавят 7 867 245 евро неусвоен бюджет от предишен прием.

Третият целеви прием е с ресурс от 10 млн. евро за изграждане на мобилни
центрове, както и за изграждането или ремонта на културни центрове, театри
и библиотеки, а също така и на центрове за социални услуги.

До 17 август проекти могат да се подават и по целеви прием по мярка 321
за изграждане и ремонт на центрове за информационни услуги и комуника-
ционни технологии. Приемът започна на 25 юни и е с бюджет от 7 420 722 евро.

Приемат проекти по мярка 121 от бюджета
на седма нотификация на ПРСР

Приемът по мярка 121 “Модернизиране на земеделските стопанства” стар-
тира на 30 юли и продължава до 24 август. Общият ресурс е 215 383 016 евро.

В този период е предвидено кандидатите да подават заявления за различ-
ни видове инвестиции по мярка 121, за които са определени целеви бюджети
в следните направления:

Първо, предвидени са финансовите средства за кандидати, които изпълня-
ват проекти по мярка 112 и мярка 141 и техният размер, да е съответно 20 млн.
евро и 3 млн. евро.

Второ, за кандидатите с подадени заявления по мярка 214 “Агроекологич-
ни плащания”, подмярка “Биологично земеделие”, субсидията е 32 млн. евро.

 Трето, целевият бюджет за сектор “Плодове и зеленчуци” е 25 млн. евро.
Четвърто, проекти на земеделски производители и признати организации

на земеделски производители - 61 669 548 евро.
 Пето, запазват се приоритетите за предложенията за постигане на стан-

дартите на общността в сектор “Мляко” и извън сектор “Мляко”, както и за
преминаване към биологично производство. Средствата за тях са приблизи-
телно 59 млн. евро.

НОВИНИ

МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО
И ХРАНИТЕ

Открива се ловният сезон на
пъдпъдъци и гургулици на 11 август,
съобщиха от ИАГ.

Ловуването се извършва само с пис-
мени разрешения (по образец), издаде-
ни от директорите на ДГС и ДЛС. Те могат
също да бъдат издадени от специалис-
тите по лова към юридическите лица,
сключили договори за стопанисване и
ползване на дивеча в дивечовъдните
участъци и от председателя на съответ-
ната ловна дружина за предоставения й
ловностопански район. В разрешението
за ловуване се вписват датата, имената
на ловците, името на ръководителя и уча-
стниците в лова при групов лов, номера-
та на ловните билети и членските карти,
начинът и мястото на ловуване, видът и
броят на разрешения за отстрел дивеч.

Задължително е спазването на уста-
новените норми за отстрел от един ло-
вец за един ловен излет, съгласно пра-
вилника за прилагане на Закона за лова
и опазване на дивеча. Разрешен е ловът
на пъдпъдъци до 15 бр., на гривяк,
гълъби, гургулица, гугутка - до 10 бр., на
горски бекас и обикновена бекасина -
до 10 бр.

В заповедта е указано и как трябва
да става провеждането на организирания ловен туризъм (ОЛТ) за дребен дивеч.
Той се извършва съгласно изискванията на ценоразписа за 2012 г. Групово и
индивидуално ловуване на дребен дивеч от чуждестранни ловци по линията на
организирания ловен туризъм се извършва в не повече от 3 до 7 последова-
телни дни за един ловностопански район. Забранява се и ловуването на местен
дребен дивеч в едно и също ловище в два последователни дни. По линия на
ОЛТ без ограничаване в дневни норми е отстрелът на фермено-произведени
фазани, патици, кеклици и яребици, разселени в специално устроени интензив-
ни ловища и регистрирани в горските и ловните стопанства

Всяка група от чуждестранни ловни туристи задължително се регистрира в
стопанствата, като билетите за лов се издават само от директора на ДГС и ДЛС.
Териториалните поделения трябва да осигурят служебно лице за ловуващите
чужди ловци в предоставените райони на ловните дружини, което да присъства
по време на целия лов. То следи за правилното и законосъобразно провежда-
не на отстрела, както и за оформянето на документите и недопускането на
нарушения. При оформянето на разплащателните протоколи задължително
присъства представител на ловната дружина, в чиито район е проведен ловът.

Данните от проведения лов се вписват в разплащателни протоколи. В тях
пълно и точно се отразяват видът и броят на отстреляния дивеч и всички
действително извършени услуги. Независимо дали има или няма отстреляни
екземпляри, протоколите задължително се заверяват от Държавната оценител-
на комисия. Когато в документите при заверката е отразена гургулицата като
вид дивеч, в комисията се включва и представител на регионалните инспекции
по околна среда и води.

Забранява се използването на електрически звуковъзпроизвеждащи уст-
ройства, живи птици за примамка, ловни соколи и други грабливи птици, не-
зависимо от вида и произхода им, както и ловни хрътки и други забранени
средства и методи за ловуване. Тази забрана се налага съгласно приложение
4 на Бернската конвенция за опазване на европейската флора, фауна и при-
родните местообитания.

Народното събрание прие
измененията и допълненията в
Закона за рибарството и аква-
културите (ЗРА). С промените в
закона се цели по-ясна регула-
ция на обществените отноше-
ния в областта на рибарството,
избягване на нелоялната кон-
куренция на пазара на риба и
рибни продукти и подобряване
на условията за контрол върху
стопанската дейност.

Основните промени в зако-
на са:

1. Забранява се извършва-
нето на стопански риболов
във вътрешните водоеми на
страната с цел разграничаване
на риболов на естествен ресурс
в река Дунав и Черно море и
на произведената в изкуствени
условия продукция.

2. Отпада възможността
стопански риболов, развъж-
дане и отглеждане на риба и
други водни организми, дейност

ИЗПЪЛНИТЕЛНА АГЕНЦИЯ ПО РИБАРСТВО И АКВАКУЛТУРИ (ИАРА)
като регистриран купувач, как-
то и други дейности по ЗРА да
се извършват от физически
лица. Същите могат да се осъ-
ществяват само от юридически
лица и еднолични търговци.
Това се прави с оглед диферен-
циране на пазарния субект и
фискално проследяване на про-
дуктите от рибарство.

3. Въвежда се възможност
за издаване на специално раз-
решително за усвояване на
ресурс от квотиран вид риба.
Промяната е обусловена от не-
обходимостта да се идентифи-
цират риболовните кораби, при-
добили право за усвояване на
квотирани видове. Застъпени са
редът и основните условия, на
които следва да отговаря рибо-
ловният кораб за получаване
на специално разрешително за
улов на квотиран вид риба.

4. Разширяват се хипоте-
зите, при които е възможно

прекратяване на разрешител-
ното за стопански риболов и от-
писването на кораба от регистъ-
ра на риболовните кораби на
страната, като по този начин се
създава предпоставка за по
ефективно прилагане на евро-
пейското законодателство.

5. Актуализира се съдър-
жанието на разрешително-
то за стопански риболов и

удостоверението за усвояване
на ресурс от риба и други вод-
ни организми.

6. Въвежда се точкова си-
стема за нарушенията, въз
основа на която при извърше-
но нарушение титулярят на раз-
решителното за извършване на
стопански риболов получава
определен брой точки за съот-
ветния риболовен кораб. При

достигане на максима-
лен брой наказателни
точки разрешителното
за стопански риболов на
съответния кораб може
да бъде прекратено.

7. Завишават се
изискванията при из-
даване на разрешител-
но за улов на риба с на-
учноизследователска
цел, като се конкретизи-
рат изискуемите данни,
необходими при подава-
не на заявлението за из-

даване на разрешителното. С
новите текстове се въвеждат ос-
нования, при които изпълни-
телният директор на ИАРА, ре-
спективно министърът на земе-
делието и храните, могат да от-
кажат издаването на разреши-
телно за риболов с научноиз-
следователски цели, когато ис-
кането не е достатъчно аргу-
ментирано по закон.

8. С цел опазване на риб-
ните ресурси в раздел “Лю-
бителски риболов” се забра-
нява използването на “трой-
ни куки”, които са откровено
бракониерски като средство,
освен в случаите на риболов с
изкуствена примамка или на
хищна риба с жива стръв.

9. С цел постигане на по-
висока ефективност при осъ-
ществяване на контролната дей-
ност имуществените санкции и
глобите за нарушения на ЗРА
се завишават средно два пъти.
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Министърът на отбраната на САЩ
Лион Панета пристигна в Тунис, който
е част от обиколката му на страните

от Близкия изток, за да координира
позициите на САЩ, Египет, Йордания и
Израел за ситуацията в Сирия и Иран

Шведската икономика
изненада експертите

Шведската икономика нарас-
на повече от очакваното - с 1,4%
през второто тримесечие спря-
мо първите три месеца на т.г. В
сравнение с година по-рано ико-
номиката отбеляза растеж от
2,3%. Експертите неотдавна
прогнозираха, че растежът през
второто тримесечие ще бъде
едва 0,2% на месечна база и 0,7%
на годишна. Но износът скочи с
1,7% и спомогна за по-добрите
резултати.

Москва блокира
противозаконни
сайтове

Руският президент Владимир
Путин подписа влизането в сила
на редица закони за създаване на
единен списък на сайтовете с
противоправно съдържание. В
съответствие с него без съдеб-
но решение властите ще могат
да блокират интернет съдържа-
ние с порнография с участие на
непълнолетни, инструкции за
самоубийства и приготвяне на
наркотици.

Спряха достъпа
до Би Би Си
в Таджикистан

Таджикските власти са реши-
ли да блокират достъпа до сай-
тове Би Би Си и руския телеви-
зионен канал “Вести”. Интернет
потребителите в Таджикистан
нямат възможност да преглеж-
дат материалите, публикувани
от сайта на Би Би Си и Би Би Си
Нюз от 29 юли. Експертите при-
писват блокажа на сайтовете
заради събитията в Хорог, къде-
то на 24 юли се проведе специ-
ална операция за неутрализира-
не на престъпна група.

„Газпром” е
най-печелившата
компания в света

 Най-доходната компания в
световната икономика е руски-
ят газов холдинг “Газпром”. Спо-
ред резултатите от 2011 г. той
заема първо място по размер на
получените печалби в глобалния
рейтинг на американското спи-
сание “Форбс”. Нито една друга
компания по света не може да се
похвали с подобна ефективност
през миналата година като тази
на “Газпром”.

Обама продължава
да губи преднина

При по-малко от 100 дни до
изборите американският прези-
дент Барак Обама има съвсем
малка преднина пред съперника си
Мит Ромни. Проучванията показ-
ват, че популярността на Обама
спада, а гласоподавателите гу-
бят доверие в способността му
да се справи с важните вътреш-
ни проблеми и по-специално с
икономиката на страната.

Едва една трета от германците са на мнение, че канцлерът Ангела
Меркел взима правилните решения за дълговата криза в Еврозоната. Това
показва проучване, цитирано от “Ройтерс”. Според допитването на инсти-
тута “Ю Гав” едва 33% от германците одобряват действията на Меркел.
48% изобщо не ги одобряват. Запитани дали се страхуват за спестявани-
ята си, 44% от анкетираните отговарят положението.

Проучване на телевизия Цет Де Еф в средата на юли показа, че 63% от
германците одобряват действията на канцлера за справяне с кризата, но
според мнозинството тя би трябвало по-добре да обяснява политиката си.

Франция, която от 1 август по-
ема председателските функции в
Съвета за сигурност на ООН, ще
поиска извънредно заседание на
Съвета на равнище министри на
външните работи, съобщи френски-
ят първи дипломат Лоран Фабиюс.

Външният министър уточни, че
ще председателства лично това за-
седание, чиято цел ще е да се пред-

а извънредно заседание украинският
парламент отказа да отмени закона, пре-
доставящ официален статут на руския
език в редица региони на страната. При-
помняме, че преди известно време пар-
ламентът прие закон, който съществено
разширява употребата на руския език в
Украйна. Руският получава статут на ре-
гионален език там, където се явява ро-
ден за минимум 10 процента от населе-
нието.

В тази връзка опозицията внесе чети-
ри проекта за отмяна на приемането на
този закон, тъй като по време на дебати-
те била нарушена конституцията. Нито
един от тези проекти обаче не събра
повече от 50 гласа, при условие че за
приемането на някой от тях са необходи-
ми минимум 226 гласа, съобщи “Новости”.

Парламентът на Украйна отхвърли и
молбата на своя председател Владимир
Литвин да подаде оставка, след като и
той се противопостави на закона.

Доверието в Меркел пада Радата запази закона
за руския език

приемат стъпки за спиране на кла-
нетата, извършвани в Сирия от вой-
ските на режима на Башар Асад,
когото Фабиюс окачестви като “па-
лач”. Фабиюс предупреди, че кон-
фликтът може да се разпростре и в
съседните страни. “Вече не може да
се говори, че това е вътрешен про-
блем”, добави френският външен ми-
нистър.

Н

Фигаро, че еврозоната е гото-
ва да реагира по принцип
заедно с Европейската цент-
рална банка (ЕЦБ) и да акти-
вира европейския фонд за
финансово подпомагане. “До-
стигнахме решаващ момент,
но остава да се определи ско-
ростта и степента. Ние ще
действаме заедно с ЕЦБ, без
да се засяга нейната незави-
симост. Когато казвам “ние”,
имам предвид спасителния
фонд, т.е. седемнадесетте пра-
вителства “, поясни той. При-
помняме, че в петък Франция
и Германия потвърдиха в
съвместно комюнике, че са
“решени да направят всичко,
за да защитят” еврозоната. В
неделя ги последва и Италия
при телефонен разговор меж-
ду премиера Марио Монти и
германския канцлер Ангела
Меркел. Също като във френ-
ско-германското комюнике от
петък, в текста, разпространен
вчера в Берлин, се подчерта-
ва, че Германия и Италия са

Кредиторите
остават в Гърция

Банките в Гърция
останаха
затворени заради
24-часовата
стачка на
банковите
служители срещу
антикризисните
мерки, наложени
от
международните
кредитори на
страната и
предизвикали
загубата на много
работни места

ЕС, МВФ и ЕЦБ твърдо решени да задържат страната
в еврозоната, искат спешни действия от Атина

съгласни, “че заключението от
европейската среща на висо-
ко равнище от 28 и 29 юни
трябва да бъдат приложени
възможно най-бързо”.

Междувременно от източ-
ник от министерството на фи-
нансите на Гърция, цитиран от
Ройтерс, стана известно, че
ръководителите на тройката
международни кредитори от
Европейския съюз, (ЕЦБ) и
Международния валутен фонд
(МВФ) ще останат в Гърция,
докато не бъде финализиран
пакетът за икономии в размер
на 11,5 млрд. евро. Първона-
чално се предвиждаше трой-
ката да остане в Атина до края
на юли, напомня агенцията.
“Искаме да помогнем и ще ос-
танем, докато е нужно и дока-
то планът бъде завършен,” за-
яви шефът на мисията на МВФ
за Гърция Пол Томсън на ми-
нистъра на финансите на
Гърция. “Кабинетът на преми-
ера Андонис Самарас успя да
изготви списък с мерки, за да
осигури исканите от Тройката
спестявания, но трите партии
в ръководената от него прави-
телствена коалиция не успяха
да постигнат съгласие за тях и

се очаква да възобновят пре-
говорите днес”, поясни Томсън.
“Политическите лидери нямат
несъгласие по никой от въпро-
сите. Просто се обсъждат раз-
лични предложения, за да
бъдат предпазени хората с
ниски пенсии или доходите в
държавния сектор”, посочи
още източникът на Ройтерс.

Според нобелиста Роберт
Мъндел, цитиран от в. “Вима”,
ако излезе от еврозоната,
Гърция би се върнала 20 годи-
ни назад. Канадският иконо-
мист, смятан за “баща” на ев-
рото,смята, че ако Гърция се
оттегли от Европейския валу-
тен съюз, ще й е нужно много
време, за да възвърне днеш-
ния си стандарт. Той призова
за намеса на Европейската
централна банка и за издава-
нето на еврооблигации, като
изтъкна, че напускането на
еврозоната и връщането на
драхмата не е решение за
страната, защото никоя валут-
на система в която и да е стра-
на не може да се запази, ко-
гато има съчетание между
висок дълг и високи дефицити.

На фона на появилия се
оптимизъм в еврозоната аген-

ция “Мудис” прогнозира, че
Европейската централна бан-
ка не може да спаси еврото.
Според “Мудис” последните
коментари на президента на
ЕЦБ Марио Драги са събуди-
ли очаквания, че банката ще
предприеме действия в под-
крепа на изпитващите пробле-
ми държави в еврозоната, но
това няма да разреши дълго-
вата криза в региона.

Както стана известно, вче-
ра служителите в гръцките бан-
ки предприеха 24-часова стач-
ка, като протестите са насоче-
ни срещу антикризисните мер-
ки, наложени от ЕС и между-
народните кредитори на стра-
ната, които доведоха до загу-
бата на доста работни места.
“Правителството трябва да
осъзнае, че няма етичното и
политическото право да показ-
ва слабост, да игнорира исто-
рическия момент за гръцките
банки и да се поддава на нати-
ска на кредиторите”, пише в
изявление на Федерацията на
банковите синдикати. Според
организаторите на стачката
гръцките банки трябва да бъдат
рекапитализирани, а работни-
те места - гарантирани.

П
резидентът на ев-
рогрупата Жан-
Клод Юнкер заяви
в интервю за френ-
ския всекидневник

Снимки БГНЕС

Париж иска извънредно
заседание на ООН
Париж иска извънредно
заседание на ООН
Париж иска извънредно
заседание на ООН
Париж иска извънредно
заседание на ООН
Париж иска извънредно
заседание на ООН
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Стотици протестиращи се събраха в центъра на Букурещ, за да изразят недоволството си от резулататите,
обявяващи референдума за невалиден. В знак на протест румънец развя знамето на Румъния от върха на

паметник в централната част на Букурещ

парламента президент
Траян Бъсеску е било
46,13%, гласят официални
резултати след преброява-
не на бюлетините в 97%
от избирателните бюра,
като по този начин допит-
ването става невалидно и
президентът Траян Бъсес-
ку запазва поста си.
Съгласно закона участие-
то в референдума трябва-
ше да бъде минимум 50%,
за да бъде резултатът обя-
вен за валиден от Консти-
туционния съд. Според
официалните резултати,
огласени от Централното
избирателно бюро, огром-
ното мнозинство от гласу-
валите обаче (87,55%) е
пуснало бюлетина за сва-
ляне на президента, дока-
то против са били едва
11,12%.

След затварянето на
изборните секции прези-
дентът Траян Бъсеску за-
яви, че румънците са
отхвърлили държавен
преврат на левоцентрист-
кото мнозинство, като не
са отишли да гласуват на
референдума за отстраня-
ването му от власт, преда-
де Франс прес. Решение-
то на Конституционния съд
за референдума ще бъде
зачетено от левоцентрист-
кото мнозинство, заяви
временният президент
Крин Антонеску. “Ще дей-
стваме въз основа на за-
читане на всички компе-
тентни институции - и Цен-
тралната избирателна ко-
мисия, и Конституционния

Бъсеску запази поста си
Премиерът и президентът ще трябва отново да споделят властта след изминалите
бурни месеци на най-тежката политическа криза през последните 23 години

съд”, подчерта той.
Румънският премиер

Виктор Понта заяви от
своя страна, че никой не
може да пренебрегва во-
лята на милиони хора,
гласували на референду-
ма за отстраняване от
власт на президента Бъсе-
ску, предаде Франс прес.
“Всеки политик, който пре-
небрегва волята на мили-
они избиратели, е
откъснат от действител-
ността”, каза Понта, поста-
вяйки под съмнение леги-
тимността на Бъсеску, по-
сочва АФП. “Той ще оста-
не в двореца “Котрочени”.
Но вече няма да бъде ле-
гитимен”, заяви министър-
председателят. “Какво мо-
жем да сторим? Трябва да
защитаваме румънците,
които гласуваха в полза
на свалянето му от власт”,
настоя премиерът. “Ще се
опитаме да намалим
предразсъдъците, появи-
ли се сред румънците, за
управлението на Бъсеску
и печалбарите покрай
него”, допълни още Пон-
та. “Няма да търся кон-
фронтацията с Траян
Бъсеску”, подчерта Понта
в интервю за пет чуждес-
транни медии, сред които
и Франс прес. “Всички ще
загубят, ако продължим
битката”, допълни той.

Понта и Бъсеску ще
трябва отново да споде-
лят властта след измина-
лите бурни месеци. Пон-
та обаче подчерта, че не
знае какво ще е отноше-
нието на политическия му
опонент. “За тангото са
нужни двама”, отговори
той на въпрос относно
евентуално “помирение”,

което да осигури период
на политическо спокойст-
вие в Румъния след най-
тежката криза от рухва-
нето на комунистическа-
та диктатура преди 23
години.

Според председателя
на ПЕС и на БСП Сергей
Станишев резултатите от
провелия се референдум

в Румъния на 29 юли по-
казват, че за неговата
легитимност не е изпълне-
но конституционното изи-
скване за избирателна
активност на гласоподава-
телите. Резултатът не е
достатъчен за смяна на
държавния глава, но
създава нова политичес-
ка реалност, която не

може да бъде пренебрег-
ната. Оттук нататък е важ-
но и необходимо всички
институции в Румъния да
обединят своите усилия за
разрешаването на соци-
алните и икономическите
проблеми на нейния на-
род, за преодоляване на
трудностите, наследени от
предишното правителство,

посочи Станишев. Той
изтъкна още, че всички
трябва публично и недву-
смислено да уважат този
резултат, защото призна-
ването му от целия поли-
тически спектър в Румъ-
ния ще възстанови дове-
рието на европейската и
световната общност в
страната.

Според предварителния вариант на годишния доклад на Нацио-
налния съвет по разузнаване на САЩ бедността в света на практика
ще бъде елиминирана към 2030 г., което ще доведе до появата на
средна класа от близо два милиарда души. Ако сегашните тенденции
се запазят, броят на хората по света, които днес живеят с по-малко
от един долар на ден - близо 1 млрд. души, ще намалеят наполовина
през следващите две десетилетия, обяви Кристофър Койм, директор
на Националния съвет по разузнаване. “Дори ако през следващите
няколко години се сбъднат някои от най-черните прогнози за иконо-
мическото развитие на света, към средната класа ще се присъединят
неколкостотин милиона души”, подчерта Койм.

Разрастващата се средна гласа ще има ниско ниво на толерант-
ност по отношение на авторитарните режими, при това ще разполага
както с икономическите ресурси, така и с образователното равнище,
необходими за успешно противопоставяне на тези режими, прогно-
зира още съветът.

Северна Индия, включително и столицата
Делхи, потъна в мрак заради голяма повреда в
електропреносната мрежа в района на град
Агра, предаде Ройтерс. Това е най-тежката ава-
рия в електропреносната мрежа на страната от
11 години насам.

Много градове в осем индийски щата са без
електричество, стотици хиляди пътници са бло-
кирани в спрели влакове. Не работи метрото в
столицата Делхи. На международното летище
са включени генератори и полетите се изпълня-
ват по разписание. По улиците на Делхи цари
пълен хаос заради неработещите светофари.

В пикови часове Индия изпитва 12 на сто
недостиг от електроенергия, посочва Ройтерс.
Близо 40% от населението на страната - около
500 милиона души, по начало няма достъп до
електричество.

Бившият премиер на Украйна Юлия Тимошенко, ко-
ято излежава 7-годишна присъда заради “подписване-
то на неизгодни договори за доставка на газ от Русия,
ощетили интересите на Украйна”, оглави партийната
листа на обединената опозиция за парламентарните
изборите в страната на 28 октомври. Независимо че все
още е в затвора, всички делегати на предизборния кон-
грес на опозиционните партии единодушно избраха
Юлия Тимошенко да бъде вписана под номер едно в
листата, отбеляза РИА “Новости”.

Въпреки това избирателното законодателство на Ук-
райна не позволява на хора с влезли в сила присъди да
се кандидатират за участие във вота, припомня агенцията.

На пето място в листите на опозицията е включен и
бившият министър на вътрешните работи по време на
втория мандат на Юлия Тимошенко като премиер Юрий
Луценко, който през февруари тази година бе осъден
на 4 години затвор за разхищаване на държавно иму-
щество в особено големи размери.

Епидемията от хеморагична треска, предизвикана от вируса Ебола,
която избухна в началото на месеца в западната част на Уганда, до-
стигна столицата Кампала, където най-малко един пациент е починал.
Вирусът вече е отнел живота на 14 души. Властите издирват всички
хора, които са били в контакт с жертвите на вируса, и са поставили под
карантина 20-те души от болничния персонал, които са се грижили за
починалия пациент.

За първи път болестта е била уловена през 1976 г. в Конго. Тя е
наречена на името на течащата редом с огнището на заразата река.
Според учените човек
може да се зарази с
вируса при контакт с
болно животно, майму-
на например, а след
това болестта може
лесно да се предаде
от човек на човек.
Срещу хеморагичната
треска, предизвикана
от вируса Ебола, няма
открито лекарство или
ваксина. През 2000 г.
вирусът отне живота
на 224 души в Уганда.

Той трябва “да укрепи” дипломатически-
те и икономическите връзки на КНДР с
тези две страни, които също са комунис-
тически.

Припомняме, че икономическа делега-
ция от Лаос приключи в петък посещение
в Пхенян. Тя бе предшествана от виетнам-
ска делегация в началото на юли. Ким Чен
Ун посети Сингапур и Индонезия през май.
В последно време наблюдателите комен-
тират известна промяна в икономическите
правила в КНДР, където досега армията
ръководеше цялостния икономически про-
цес в страната.

У
частието в ре-
ферендума в
Румъния за
съдбата на от-
странения от

Тимошенко оглави Обединената
украинска опозиция

Вирусът Ебола паникьоса Уганда 300 млн. души
в Индия останаха
на тъмно

Л
идерът на Северна Корея Ким Чен
Ун ще посети скоро Лаос и Виет-
нам, съобщи официалната инфор-
мационна агенция на страната.

Пхенян търси
външни
партньори

Пхенян търси
външни
партньори

Пхенян търси
външни
партньори

Пхенян търси
външни
партньори

Пхенян търси
външни
партньори

Снимка БГНЕС

Край на бедността
в света към 2030 г.?
Край на бедността
в света към 2030 г.?
Край на бедността
в света към 2030 г.?
Край на бедността
в света към 2030 г.?
Край на бедността
в света към 2030 г.?
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Сирийски бунтовници се опитват да скрият
правителсвен танк, който са завладели близо до Алепо

Йордания отвори първия бежански лагер за сирийски граждани, които искат да се
спасят от ескалиращото напрежение в страната. Около 200 хиляди души са

напуснали втория по големина сирийски град Алепо през последните два дни на фона
на интензивните сблъсъци между армията на страната и бунтовниците

над 1200 души, ожесточе-
но се браниха вчера сре-
щу военните, решили да
поставят отново под кон-
трол икономическата сто-
лица на Сирия. Разчитай-
ки да превърне Алепо в
свой плацдарм, опозици-
ята прехвърля там под-
крепления. Междувре-
менно Русия може да по-
несе непредвидени ико-
номически загуби заради
своята позиция в тази
криза. Става дума за до-
говори в Саудитска Ара-
бия, активно подкрепяща
противниците на режима
на Башар Асад. Тези дни
се разбра, че едрият сау-

дитски бизнесмен Моха-
мед Суейкат е анулирал
договори с 20 руски ком-
пании в знак на протест
срещу позицията на
Москва, която не допуска
да се приемат сурови ре-
золюции за Сирия в
Съвета за сигурност на
ООН. Сделките на стой-
ност милиони долари са
предимно в петролно-га-
зовата сфера. По данни
на в. “Гълф нюз”, по-рано
- през юни т. г., търговски-
те камари на Джеда и
Рияд пак по същите по-
литически причини са от-
казали да приемат деле-
гация от руски бизнесме-
ни. Предприемачът
твърди, че постъпката му
е мотивирана от желание далът с побоя над руския

посланик в Катар на ле-
тището в Доха, довел до
понижаване на равнище-
то на дипломатическите
отношения. Рияд не си
позволява тъй странни
инциденти, но и връзките
с него не са много по-
топли. Всъщност икономи-
ческите щети от подобни
акции едва ли ще са зна-
чителни. Търговският сто-
кообмен с монархиите от
Персийския залив не е
голям. Те по традиция
предпочитат продукцията
на американски и евро-
пейски компании. През
2010 г. например стоко-
оборотът със Саудитска
Арабия - най-голяма сред
шестте държави на полу-
острова, едва надхвърли
360 милиона долара; поч-
ти 300 милиона се пада-
ха на руския износ. Сто-
кообменът с Обединени-
те арабски емирства през
2009 г. бе около 210 ми-
лиона долара, с Катар -
14,6 милиона. За сравне-
ние стокоборотът със Си-
рия през 2008 г. надмина
2 милиарда долара. В

Михаил ФАЛАЛЕЕВ

Проект на безпрецедентна
по смисъла и духа й заповед
беше публикуван на сайта на
Министерството на вътрешните
работи, за обществена експер-
тиза. Документът изисква от
сътрудниците на полицията да
се извиняват на хората, чиито
права и свободи са нарушили.
Ако по някаква причина поли-
цаят не може лично да се изви-
ни, то това ще трябва да напра-
ви неговият началник.

Извинението все пак няма
да бъде давано незабавно, при
искане от страна на потърпев-
шия. Проектът предвижда
първо да се направи проверка
на жалбата срещу действията

Полицаите ще бъдат задължени да искат
прошка за своите простъпки

или бездействието на полицая.
Ако проверката потвърди спра-
ведливостта на претенциите на
гражданина, то извинението
трябва да бъде поднесено не
по-късно от един месец от да-
тата на извършване на деяние-
то. При това полицаят ще под-
нася извинението си където
пожелае обиденият гражданин
- на местоработата му, в дома
му или там, където учи.

В МВР разказаха пред “Рос-
сийская газета”, че поднасяне-
то на такова извинение само по
себе си няма да бъде повод за
налагането на дисциплинарно
наказание. Все пак това ще за-
виси от степента на провине-
нието на полицая. Ако става
дума за невежливо отношение

към човека, то тогава извине-
нието може да се сметне за
наказание. Но ако иде реч за
искане на прошка от близките
на прегазен от полицейски ав-
томобил човек или за такъв
пребит до смърт в отдела на
полицията, то тогава извинени-
ето си е извинение, но съдът и
затворът са задължителни.

Тази заповед е логично
продължение на закона “За по-
лицията”. Но за много руснаци и
за самите полицаи тази поста-
новка на въпроса е непривична.
Какво да си кривим душата, ло-
шото отношение на полицаите
се смята за част от професията.
Полицаят априори е винаги прав.
Помните ли циничната полицей-
ска шега: “Ако все още сте на

свобода, това не е ваша заслуга,
а наше недоглеждане”. Ако не-
винният човек го оставят на мира,
то тогава на него не са му нужни
никакви извинения. Пуснали ли
са те жив и здрав - благодари на
бога! А моралните увреди, кой
ти ги брои в нашата страна?

Министърът на вътрешните
работи Владимир Колоколцев
изглежда смята да счупи този
стериотип. Да се заставят по-
лицаите да се извиняват, при
това официално и публично, е
крачка по-скоро психологичес-
ка, отколкото юридическа.
Именно така се формират прин-
ципно нови взаимоотношения
между гражданите и полицаи-
те, когато изчезва разделение-
то на “ние” и “те”.

Любопитно е, че много пред-
ставители на интернет общест-
вото възприеха “извинителната”
заповед иронично. Като поред-
ното благопожелание, което
такова и ще си остане. Събе-
седникът на “РГ” в МВР призна,
че това е напълно очаквана
реакция. Именно поради това
проектът на заповедта е подло-
жен на обществена експертиза,
за да може и полицаите, и граж-
даните да привикнат към нови-
те норми на общуване. Никой
не е очаквал, разказа нашият
източник, че нововъведението
ще бъде посрещнато с възторг
и ще се изпълнява с ентусиазъм.
Това ще бъде дълга и трудна
работа, изискваща търпение и
упоритост.

Саудитци отмъщават
на Москва, загдето
подкрепя Асад
Риад активно използва срещу Русия петролно
оръжие - подбиват цените и й отнемат
основния приходоизточник, но причината не е
Сирия, а президентските избори в САЩ

да подкрепи сирийските
борци за свобода и да
накаже Русия за нейната
“несправедлива полити-
ка”. На практика обаче
този вид действия отразя-
ват напредващото за-
хлаждане в отношени-
ята между Русия и араб-
ските монархии. Не бива
обаче да забравяме, че и
преди е имало достатъчно
поводи за това. Страните
от Залива винаги са били
недоволни от политиката
на Москва в Чечения и от
приятелските й връзки с
Иран. Руската федерация
на свой ред - и с основа-
ние - ги подозираше, че
подкрепят терористите и
сепаратистите в Северен
Кавказ. Кризата в Сирия
просто намери благопри-
ятна почва. Последна
проява на латентната
враждебност бе скан- някои страни действат

руски петролни компании
(като “Лукойл овърсийз” -
в Саудитска Арабия), но
обхватът на договорите е
сравнително малък. За-
щото са сключени не тол-
кова от икономически
съображения, колкото в
желание да се направи
политически реверанс
към Русия на съответния
етап от развитието на
връзките.

Подобна е и ситуация-
та на оръжейния пазар.
Размерът на доставките
не е голям, а приказките
за многомилиардни про-
дажби на руска военна
техника за Саудитска
Арабия си останаха само
приказки. Друг важен
въпрос са цените на пет-
рола и газа, твърде сил-
но зависещи от Рияд и не-
говите партньори. Единст-
вено Саудитска Арабия
би могла на практика за
броени дни да увеличи
добива с един милион
барела на денонощие.
Затова напоследък често
се чува, че саудитците
активно използват срещу

Русия петролно оръжие -
подбиват цените и й от-
немат основния приходо-
източник. Подобни неща
вече са правени през 80-
те с цел да бъде отслабе-
на икономиката на Съвет-
ския съюз. Американски
експерти обаче твърдят,
че причината не е Русия
и позицията й за Сирия -
според тях става дума за
предстоящите президент-
ски избори в САЩ. Защо-
то в стремежа си да бъде
преизбран Барак Обама
държи да покаже на аме-
риканците, че живеят
вече по-добре отпреди, а
един от начините да го
стори е да постигне спад
в цените на горивата.
Затова Рияд гледа да
улесни играта на сегаш-
ния президент, обявил се
за диалог с ислямския
свят. Кой в случая е прав
- ще разберем чак след
ноември. При всяко поло-
жение саудитците вече не
са толкова богати, колко-
то преди 30 години - днес
няма как да си позволят
дълго време да размахват
петролната бухалка.

Николай СУРКОВ

С
ражени-
ята в
град Алепо не
спират. Бунтов-
ниците - вече

Снимки БГНЕС

Моля да ме извинитеМоля да ме извинитеМоля да ме извинитеМоля да ме извинитеМоля да ме извините
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Интервю
Мика Зайкова:

Нужни са спешни мерки срещу
оскъпяването на живота
Минималната работна
заплата трябва
да стане 330 лв. от
1 септември, пенсиите -
да се индексират с 15%,
а от 1 януари - с още
10 на сто, казва
финансовият експерт
на КТ „Подкрепа”

Èìàìå ìúðòâà ìàêðîèêîíîìè÷åñêà
ñòàáèëíîñò, êîÿòî íå íîñè íèêàêúâ
ðúñò íà áðóòíèÿ âúòðåøåí
ïðîäóêò, íèêàêâî îæèâëåíèå
â ïðîèçâîäñòâîòî ‘
‘

Ôèíàíñèòå â
Áúëãàðèÿ íå ñå
óïðàâëÿâàò äîáðå
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Назаем от агенция „Фокус”

 Г-жо Зайкова, колко средст-
ва са необходими за издръжката
на едно 4-членно семейство в мо-
мента?

- Според сметките на колегите от
КНСБ над 2188 лв. са необходими за
издръжка на едно семейство. Коле-
гите обаче са направили сметката
до юни, а сега нещата вече се ус-
ложняват, и то много, тъй като се
увеличиха шоково цените на енер-
гоносители и горива. Това влияе
върху всяка друга стойност и при тази
ситуация се очаква още до края на
този месец увеличаване на цените
на стоките от първа необходимост,
главно на храните, а оттам и на всич-
ко останало. Няма как да ги спрем.

При тази ситуация нещата няма
да чакат до края на годината да
смятаме някакви инфлации с 1-2%
отгоре, а по наше скромно мнение
още през следващия месец инфла-
цията ще скочи с 6-7%. Това на
практика означава допълнително
обедняване на хората, тъй като
доходите им не мърдат.

Това, което пише в официалната
статистика по отношение на сред-
ната работна заплата, е една, бих
казала, емпирична сметка, върху
която влияе главно безработицата.
Там пише, че средната работна за-
плата се е повишила. Да, повиши-
ла се е, след като ние сме уволни-
ли нискодоходните групи и са оста-
нали само високодоходните групи,
но реално нищо добро не се е слу-
чило в областта на заплащането.

Да не говорим за пенсионерите,
където нещата са трагични. Три го-
дини тези хора са подложени на
геноцид и смея да го кажа, защото
повечето от тях са безработни и ако
не са техните деца, някои от които
са навън и все пак им изпращат ня-
какви средства и им помагат, ако
не са те, нещата ще придобият
много трагична визия. Ето защо
това, което колегите от КНСБ са
сметнали, е вярно, но то важи до 1
юли. От първи юли насам нещата
са много тежки и затова издръжка-
та на живота едва ли ще скочи
само с 20 лв. Не мога да кажа кон-
кретна цифра, но поне с процента
на инфлацията трябва да се увели-
чи и издръжката на живота.

Хората вече няма накъде да стя-
гат разходите, те и сега го правят,
но просто няма накъде, трябва да
си купи човек хляб, а като хлябът
стане двойно по-скъп и няма как да
сложиш хляб на децата си? Ние
считаме, че трябва да се вземат
спешни мерки. Не бива да се чака
1 януари 2013 г.

Нашият Изпълнителен съвет в
понеделник (б.р. - вчера) има засе-
дание по този въпрос и ще поиска-
ме, както и колегите искат, спешна
среща и заседание на НСТС. В тази
ситуация според мен не трябва да
се говори за помощи. Да, помощи
трябва да има за най-бедните, но
не те ще решат проблема, трябва
да говорим за доходи.

Нашето предложение, поне в су-
ров вид, е минималната работна за-
плата да се увеличи още от сеп-
тември и то чувствително. Т.е. това,
което сме предвидили през 2013 г.
- минималната работна заплата да
стане 330 лв., да стане през сеп-
тември 2012 г., а пенсиите трябва
непременно да се индексират, ако
не искаме наистина да ни обвинят

в геноцид, поне с 15% и от 1 януа-
ри 2013 г. - с още 10%.

Нещата не са никак добри и ако
някой си мисли, че ще се живее така
тихо и мирно, без никой да казва
нищо, нещо се е объркал. Защото
българинът е много търпелив, но
когато се касае за това, че детето
му ще умре от гладна смърт, тогава
нещата стават много тежки.

 Може ли да се каже каква
част от българските домакинст-
ва успяват да се издържат нор-
мално?

- Тази част е не по-голяма от
20%, защото 75% са работещите
бедни. Това са хора, които работят
8 часа, полагат своя труд и получа-
ват толкова мизерни заплати, че не
могат да си покрият най-елементар-
ните нужди. Вярно е, че сивата ико-
номика се разраства, т.е. все пове-
че хора получават заплати, близки
до минималните осигурителни пра-

гове и минималната заплата, но това
е нетърпимо. Да, имаме проблеми с
квалифицираните кадри, но все пак
ги има, нали? Не може повече да се
търпи и затова губим хора.

Не може на едно квалифицира-
но момиче, завършило хубава спе-
циалност, което знае три езика и
може да работи с компютър, да й
се предложи да носи кафе като
секретарка. Тя, разбира се, ще на-
пусне страната. Същото се отнася и
за младите мъже с хубава специал-
ност. Отнася се и за хората в дете-
родна възраст, защото това влияе и
на демографията. Няма как да стоят
тези умни, млади хора, с добро об-
разование тук, те просто си тръгват.
Тръгват си, защото ние нищо не им
предлагаме. Ще останем само стар-
ците и нискообразованите и поне-
же няма да има високообразовани,
ние, старците, ще трябва да рабо-
тим до 100 години, защото тази

държава ще загине.
Всичко има предел, предел на

търпимост, предел, до който можеш
да си позволиш да губиш млади
хора, но всичко има край. Ако ня-
кой не е разбрал, че в живота има
и начало, и край, и че краят на
търпимостта вече е дошъл, тогава
нещата ще излязат извън контрол.

 Ако по някаква причина не
могат да се вземат тези спешни
мерки за решаване на проблема,
какво ще стане тогава?

- Не ми говорете за някаква при-
чина, причината си има име и тя се
казва Симеон Дянков. Но това не е
причина, защото човек не се е ро-
дил министър и не е необходимо
винаги да бъде министър, след като
не може да се справи със ситуаци-
ята, не е така. Истината е, че фи-
нансите в България не се управля-
ват добре.

 Достатъчни ли са тези 11 млн.

лв., т.нар. енергийни помощи, да
компенсират 300 000 българи? Как-
во ще стане с останалата част от
българите?

- 300 000 българи са хората, ко-
ито са пред умиране, които са на
прага на бедността и на прага на
мизерията или под него, а остана-
лите? Останалите са точно тези -
работещите бедни. Трябва да се на-
прави нещо спешно за доходите им.
Трябва да се направи нещо с дохо-
дите от работна заплата и от пен-
сия, това повече не може да се
търпи. Разбирам, всичко е хубаво,
правим една магистрала и отсечки,
но краденето трябва да има край.

 Споменахте за жените в де-
теродна възраст, непрекъснато
се говори как няма раждаемост, а
в същото време тя не се стиму-
лира по никакъв начин.

- Виждаме какво се случва. Дори
и тези млади хора, които са се ос-

мелили да родят дете и които въпре-
ки всичко искат да си продължат
квалификацията и използват май-
чинството и да гледат дете, и да си
повишат квалификацията, те полу-
чават жълти стотинки. С тези пари
не можеш да гледаш едно дете.
Тези пари не стигат и един пакет
памперси да купиш. Сега хиляди
млади жени трябва да връщат пари
затова, че са си позволили по вре-
ме на майчинство хем да гледат
дете, хем да учат, и са си разреши-
ли да използват оскъдните детски
ясли. Това просто не търпи никакъв
коментар.

Аз пак се връщам на онова лице,
чието име споменах, това не е лич-
на вендета, той на мен нищо не ми
е направил, но този човек просто е
вреден за България. Той гледа по
всякакъв начин да измъкне послед-
ните стотинки на хората, а насре-
ща няма нищо. Имаме мъртва мак-
роикономическа стабилност, която
не носи никакъв ръст на брутния
вътрешен продукт, която не носи
никакво оживление в производст-
вото. За какво ни е тя - това е тиши-
ната в гробищата.

Тези жени в повечето случаи са
млади, образовани и искат кари-
ерно развитие - какво им предла-
гаме? На момчетата - да станат ох-
ранители и шофьори, а на момиче-
тата - да станат секретарки или му-
треси, това ли им предлагаме на
тези млади хора? Естествено, че
няма да седят, естествено, че ние,
старите хора, ще останем без под-
крепа, защото нашите деца са на
хиляди километри разстояние, това
е повече от ужасно. Очаквам да
дойде НСТС. Не че очаквам Дян-
ков да каже “ок”, но се надявам на
премиера, защото той има здрав
разум - или да му стегне юздите,
или да му каже “чао”.

‘Âñè÷êî èìà
ïðåäåë,
ïðåäåë íà
òúðïèìîñò

‘
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Общество
31

Датата

Шведски
електорат

ВЕСЕЛКА
ВЕНКОВА

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

Витошките лифтове �
незавършена сага

1886 - УМИРА ФЕРЕНЦ ЛИСТ, АВСТРО-УН-
ГАРСКИ КОМПОЗИТОР (Р.

1811 Г.). Смятан за един от най-
великите пианисти в историята.
Откривател на симфоничната
поема, както и на модерния
соло пиано рецитал. Автор на
13 симфонични поеми, 19 рап-
содии и др. Творчеството му е
вдъхновено от унгарски нацио-
нални мелодии и ритми.

1919 - В ГЕРМАНИЯ Е ПРИЕТА ВАЙМАРСКА-
ТА КОНСТИТУЦИЯ. Спо-

ред нея страната става репуб-
лика и Райхстагът се преме-
ства във Ваймар. Фридрих
Еберт (1871-1925) е първият
конституционен президент на
републиката (на снимката). В
германското общество по
онова време се оформят две
основни тенденции - за запаз-
ване на републиката и за
връщане на монархията (рес-
таврация). Германия е в положение на тежка
икономическа криза и съответно социална не-
стабилност. Пример за това е опитът за пре-
врат, наречен Каповския пуч.

1948 - В ЕЛХОВО СЕ РАЖДА ВЕЛКО КЪНЕВ,
АКТЬОР (УМИРА 2011 Г.). Завършил ВИТИЗ,

започва да пише
актьорската си био-
графия в Сливен-
ския театър. Карие-
рата му е свързана
още със Сатирата и
Народния театър
“Иван Вазов”. За
повече от 30 годи-
ни в театъра и киното изиграва над 40 роли, най-
известните от които са във филмите “Мъжки
времена”, “Оркестър без име” и “Да обичаш на
инат”. Снимал се е в 39 ленти. Има значителен
опит и като педагог. Заедно с Георги Мамалев
и Павел Поппандов създават група НЛО, която
издава няколко плочи. Носител на множество
театрални и филмови награди.

1971 - ЗА ПРЪВ ПЪТ Е ИЗПОЛЗВАН ЛУНО-
ХОД (ЛУНАР РОУ-
ВЪР). Американските

астронавти Дейвид Скот
и Джеймз Ъруин стават
първите хора, карали пре-
возно средство на Луна-
та. След като кацат на 30
юли по време на мисията
на “Аполо 15”, правят
двучасова разходка със струващото 40 млн. щ.д.
“лунно бъги”. Изминават 8 км, като гледката е
наблюдавана от милиони зрители на Земята. Тре-
тият от екипажа - Алфред Уордън, пилотира ко-
мандния модул около Луната, докато колегите
му прекарват на повърхността й 66 ч. и 55 мин.

1991 - ПОДПИСАН Е ДОГОВОРЪТ „СТАРТ”
ЗА СЪКРАЩАВАНЕ НА ЯДРЕНИТЕ АРСЕНА-
ЛИ. Джордж

Буш и Михаил
Горбачов слагат
подписите си в
Москва, а доку-
ментът влиза в
сила на 5 декем-
ври 1994 г. СССР
и САЩ са длъжни
според договора
за период от 7 г. да съкратят ядрените си арсе-
нали така, че в страните да не останат повече от
6000 единици. Забранява се производството,
изпитанието и използването на балистични ра-
кети с въздушен пуск, подводни пускови уста-
новки, балистични и крилати ракети, а също и
орбитални ракети. През май 1992 г. в Лисабон е
подписан допълнителен протокол, според който
към договора се присъединяват Украйна, Ка-
захстан и Беларус.

1997 - ПРИЕТ Е НОВИЯТ ГЕРБ НА БЪЛГА-
РИЯ. Според гласувания от

38-ото НС закон гербът е изпра-
вен златен коронован лъв на
тъмночервено поле във форма-
та на щит. Над щита има голя-
ма корона, първообраз на коя-
то са корони на български вла-
детели от Втората българска държава, с пет
кръста и отделно кръст над самата корона.
Щитът е поддържан от два златни короновани
изправени лъва, обърнати към щита от лява и
дясна хералдическа страна, които стоят върху
две кръстосани дъбови клонки. Под щита върху
прехвърлена през краищата на дъбовите клон-
ки бяла лента с трикольорен кант е изписано
със златни букви “Съединението прави силата”.
Гербът, изработен по този закон, е на художни-
ка Кирил Гогов и скулптора Георги Чапкънов.

Ако на някой му се е
струвало, че сагата с лиф-
товете на Витоша е на път
да приключи, жестоко се е
лъгал. Измамно е и усеща-
нето, че скоро ще заглъхне
и името на “Витоша ски”.

Пускането на съоръ-
женията, което с нетърпе-
ние се очаква от хиляди
столичани от седмици,
вероятно ще стане факт -
на 1 август. Но факт е и,
че от фирмата далеч ня-
мат намерение да се
кротнат и да си вършат
задълженията, а с това и
да преследват комерсиал-
ната си цел, както пове-
ляват пазарните принци-
пи. А това, че хората от
дълги месеци са лишени
от една социална услуга
и от достъп до планината,
е съвсем на заден план.

Досега от “Витоша

ски” все успяват да наме-
рят причини, мотиви, оп-
равдания, за да не осъ-
ществяват дейността си.
Законите все са напра-
вени тъкмо в тяхна вреда.
Нормативните актове ня-
как точно срещу тях ра-
ботят. Разпоредбите на
съответното ведомство
нарочно пречат именно
на тяхната работа. Изоб-
що цялата държава се е
съюзила месеци наред
да създава спънки на
търговското дружество. А
истината е, че зад иска-
нията, лозунгите и проте-
стите от страна на прива-
тизатора на витошките

лифтове стоят двете клю-
чови думи - сеч и строи-
телство. Без тях не могат
да се трупат добри пари,
печалбите са жалки и не
си заслужават усилията.
Друго е да имаш зелена
светлина за грандиозни
проекти, вместо да чакаш
на жълтата, предупреди-
телната, след която е по-
вероятно да се появи
червеният цвят.

Сега от “Витоша ски”
отново са застанали на
светофара и очакват по-
соката на трафика. Този
път изнудваческата ак-
ция, която плаши с про-
вал и на втори ски сезон,

е свързана с неуредения
статут на ски пистите.
Законът за горите пре-
чел за обработката и
обезопасяването им,
разтръбиха собственици-
те. Те нямали намерение
да се ангажират и с под-
мяна на старите лифтове.
Осем месеца пък изобщо
не изпълняваха задълже-
нията си. Какво всъщност
правят тогава? Защо ку-
пиха съоръжения, които
не могат да стопанисват?
Коренно различно ли е
било законодателството
в момента на сделката
със Столичната община
преди 4 години? Какви

изобщо са били амбици-
ите, намеренията и цели-
те на дружеството, та
сега оттам са толкоз из-
ненадани и разсърдени.
Защо цялата държава
трябва да се занимава с
недоволствата на собст-
вениците? Като е толко-
ва голямо неудовлетво-
рението им, пък да взе-
мат да продадат лифто-
вете или да развалят до-
говора с общината. Така
ще мирясат най-накрая,
а гората ще спре да им
пречи. Щафетата ще по-
еме този, който може да
тича и сред неизсечени
планини.

Анатолий СТАНКУЛОВ

Боровинковият гурбет
тази година приключи не-
очаквано. Преди края на
сезона. Времето нещо се
объркало и реколтата от
ягоди, малини, къпини и
боровинки в Швеция била
слаба, а някъде липсва-
ла. Случва се. Този факт
едва ли особено е обез-
покоил шведите. Ще ми-
нат на френски конфитюр-
чета.

Стреснало ги обаче
гурбетчийското нашествие
от български роми, които
тихомълком се изнизали да
оберат черната боровинка
в Скандинавската страна
за по 40-50 евро надник.
Че отпътуването е обвито в
мистерия, стана ясно, след

като шведският електорат
започна да се завръща с
неохота. Трима от мургави-
те български граждани се
оказаха с обвинения по
досъдебни производства,
но кой да предположи тях-
ната изобретателност, че
да ги впише овреме в за-
бранителните масиви. Ина-
че съм виждала кък бълга-
рин не може да пътува с
5000 лв. кредит, защото е
забавил последната внос-
ка към банката.

Действителност. Родна.
Въпросният българин е
един от нас, които днес
плащаме онези 150 000 лв.,
“дадени” от Външно, за да
върне електората в роди-
ната. От община Трън пък
отпуснали пари, за да си
приберат земляците, които
едва ли се опитват да
задържат и да ги накарат
да работят. Трънските пари
пък са от други съвестни
данъкоплатци, родени със
сериозен характеров де-
фект - недоверието. Щото,
ако нашенецът беше сигу-
рен в онези 40-50 евро над-
ник, щеше пръв да хукне
към границата. Друг въпрос

е дали излъганият човек от
Трънско нямаше сам да си
бере грижата с прибиране-
то. Все едно каква е рекол-
тата.

Между 1200 и 1550
души се оказаха печално
известните вече български
берачи на боровинки в
Стокхолм - главно роми. По
неофициални данни на
шведските власти, защото
надеждна справка от на-
шите служби няма кой да
даде. Въпросният любим на
всички български партии
електорат сега го приби-
рат, а той - с подвита опаш-
ка и смътни надежди за
едни 30 лв. на глас. Ама
другото лято. Иначе, за кой
друг закъсал гастарбайтер
това правителство се за-
грижи?

Незабравимото пътеше-
ствие по боровинковите
хълмове прилича на оно-
ва, френското, отпреди ня-
колко лета, ама тогава
французите дадоха и по
някоя стотачка на ръка, пък
и любезно изпратиха роми-
те с аероплан. Шведите се
оказаха студени хора, кои-
то само помагат на местни-

те си власти с информация
в коя горичка има българ-
ски шумкари. Не за друго,
а за да може Николай
Младенов по-бързо да си
прибере хората, че пак ста-
нахме за резил в Европа.

И за да не се
превърнел случаят в пре-
цедент, и при подобни са-
катлъци гастарбайтерите
да не разчитат държавата
да ги спасява, Външно
щяло да предложи закон -
за отговорността на държа-
вата спрямо българските
граждани, пребиваващи в
чужбина.

Няма да е зле преди
това да спретнат законода-
телство за нас, пребивава-
щите в България - държава
членка на ЕС от 1 януари
2007 г. И ако може да на-
мерят начин да ни питат
съгласни ли сме да финан-
сираме завръщането на
партийния електорат от
Швеция. Щото жителите на
“Редута” вчера започнаха
една подписка “за незабав-
ното премахване на гетото
на ул. “Калиманци”. Правят
го от отчаяние, защото не
са шведи...
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поредно явление, което въз-
ражда дискусиите около причи-
ната за очевидните промени в
климата в последните години.
За мнозинството учени по све-
та глобалото затопляне е факт,
остава само да се стигне до
единно мнение дали то се
дължи на човешката дейност,
или е цикличен природен фе-
номен. Все по-малко са науч-
ните екипи по света, които
поддържат тезата, че всъщност
сме свидетели на аномални

явления, съпътстващи глобал-
ното... застудяване - такова,
каквото е имало в Европа през
ХVII век. Руски учени твърдят,
че средните годишни теперату-
ри на планетата са започнали
да падат от 1990 г. насам и че
2011 г. е била най-хладната в
периода 2008-2011 г., макар и
да си остава сред най-горещи-
те години в последните 30 го-
дини. Според руския екип но-
вият малък ледников период
ще продължи поне два века, а
пикът на замръзването ще е
през 2055 г.

Привържениците на теория-
та за глобалното затопляне об-
ратно - предсказват, че именно
в средата на века Земята ще
бъде максимално нагрята в ре-
зултат на човешката дейност и
отделянето на въглероден дву-
окис. Националното управле-
ние за океански и атмосферни

Горещото лято напомни,
че климатът
се затопля
Ако се стопи целият лед в Гренландия,
нивото на океана ще се вдигне със 7 метра

изследвания на САЩ (NOAA) в
сътрудничество с Американско-
то метеорологично общество
(AMS) публикува доклад за кли-
мата през 2011 г. Авторите от
48 страни потвърждават теза-
та, за която рекордно горещо-
то лято на 2012 г. поднесе нови
доказателства.

“2012 г. ще влезе в историята
като годината на екстремни ме-
теорологични събития” - казва
водещият изследовател Катрин
Съливан. Тенденцията да се по-
качват температурите продължа-
ва, констатира докладът. За пръв
път в доклада се посочва, че има
връзка между промените в кли-
мата и екстремните метеороло-

гични явления в последните го-
дини. Климатичният феномен Ла
Ниня, който се характеризира с
аномално охлаждане на повърх-
ностните води в централната и
източната част на тропическата
зона на Тихия океан, е оказал
значително влияние върху мно-
го метеорологични събития в
света през 2011 г. Сред тях са
сушата в Източна Африка, юж-
ната част на САЩ и северната
част на Мексико, сезонът на тро-
пическите циклони в северния
Атлантически океан, тайфуните
в северозападната част на Ти-
хия океан, най-мащабното за
през последните 70 години на-
воднение в Тайланд, потопът в
Бразилия и лятната горещина в
Централна Европа.

Не за пръв път учените
твърдят, че полярните области се
променят по-бързо от останали-
те райони. Полярният лед се

топи, площта на лед-
ниците намалява. През
2011 г., на 25 декем-
ври,  в Антарктида е
достигнат температу-
рен рекорд - 12 граду-
са по Целзий, което е
с 1,1 градуса повече
от предишния рекорд.
Освен това през 2010
г. в Гренландия една
образувана по-рано
пукнатина се разшири
до такава степен, че
от ледниците се
откъсна огромен айс-
берг с площ 260 кв. км.

Докладът използва 43 инди-
катори за промените на Земя-
та, като концентрацията на пар-
ников газ, равнището на соле-
ност на океаните, облачната
покривка. Данните сочат, че
концентрацията на основните
парникови газове в атмосфера-
та като въглеродния двуокис
продължават да нарастват. до-
кладът се основава на две го-
леми изследвания, направени в
сътрудничество с Американска-
та метеорологична асоциация
и реализирани от 378 учени от
48 страни.

Гренландия се
„троши”

В последните години ледни-
ците в Гренландия интересуват
учените, тъй като случващото се
с тях е сред най-значимите по-

казатели за промените в клима-
та. В края на 2000 г. и през 2007
г. от основните глетчери се отде-
лиха първите големи айсберги.
Ледовете в Арктика се топят мно-
го по-бързо, отколкото очакваха
учените, и това влияе върху оке-
аните по два начина - повиша-
ват нивото на океана, наводня-
вайки крайбрежието в много
държави, а освен това вливат ог-
ромно количество прясна вода и
понижават солеността на океа-
ните, което пък се отразява върху
водните екосистеми. Според из-
численията около 800 млн. души
от населението на Земята може
да се окажат в застрашени от
катастрофа райони.

Нивото на океаните в мо-
мента се вдига с 3 мм на годи-
на, което е с 50 на сто повече,
отколкото е било през ХХ век.
Учени от Потсдамския институт
за изучаване на промените в

В много държави вече са създадени специ-
ални групи от учени климатолози и аграрни спе-
циалисти, които имат задачата да прогнозират
какви промени ще настъпят във флората и осо-
бено в културите на съответните региони на
планетата. Засушаването тази година се чувства
особено от земеделските производители, доби-
вите намаляват и цените на много храни вече
растат твърде заплашително. Поради глобално-
то затопляне се очаква обаче дърводобивът да
нарасне, особено в комерсиалните гори на Се-
верна Европа, въпреки че горските вредители и
болести ще се увеличават. В Средиземноморие-
то обаче горите ще са застрашени заради засу-
хата, у нас близо 61% от горите са в зоната с
надморска височина над 800 м. Според учените
те ще бъдат уязвими при евентуалните сериозни
климатични промени.

В България, където традиционни култури са
пшеницата и царевицата, положението може да
стане наистина опасно, защото засяга хляба на
българина. А като знаем, че напоителните систе-
ми на страната бяха разрушени почти до основи,
картината може да изглежда и апокалиптична.
За съжаление пред българското общество този
въпрос почти не се поставя. А според НИМХ при
БАН и в България речният отток ще намалява все

климата са установили, че то-
пенето става при по-ниски тем-
ператури, отколкото се смята-
ше досега. Ако се стопи целият
лед в Гренландия (което може
да стане след 2000 години), ни-
вото на океаните ще се повиши
със 7 метра, са изчислили из-
следователите.

Преди 20-ина дни от Грен-
ландия се откъсна поредният ог-
ромен айсберг с размери около
120 кв. км - два пъти повече от
площта на Манхатън. Учените
наблюдаваха от няколко години
пропукване на плаващия шелф
в северната част на ледника Пе-
терман. От същото място се
откъсна огромният айсберг ги-
гант през 2010 г. На 8 юли т.г.
световните агенции съобщиха,
че спътници на НАСА са уста-
новили, че пукнатината се е
разраснала силно и от основно-
то ледниково тяло напълно се е
отделил още един голям айс-
берг с размер 120 кв. км. Той се
движи и много бавно се насоч-
ва по посока на Канада. На пътя
му са разположени маршрути на
ледоходи и на обиковени кора-
би, а също сонди за търсене и
добив на нефт. Човечеството все
още не е създало средства и
технологии, с които може да
спре движението на плаващия
остров. Смята се, че за около
година айсбергът ще стигне до
бреговете на Северна Америка.

От наличието на айсберги
страда фауната в региона, осо-
бено пингвините. Освен това
айсбергите поради огромната
си повдодна част могат да про-
менят образуването на подвод-
ните течения и по този начин
да повлияят върху климата на
цялата планета.

Променя се растителният свят

П
родължилите дълго
летни жеги тази го-
дина радват едни,
тормозят други, но за
науката те са просто

Според международните данни от научни изследвания Испа-
ния, Португалия, Италия, Гърция и България ще са от най-засегна-
тите от глобалното затопляне страни. Има риск земеделската про-
дукция да намалее с до 25%. Засегнати ще бъдат пролетните
култури, пшеницата, царевицата, производството на зърнени хра-
ни вероятно ще намалява - при това съществено. А есенниците
вече зреят по-рано, твърдят нашите земеделски стопани.

Ако тенденциите в климата продължат по същия начин както
досега, у нас ще е трудно да се отглеждат зеле, дини, тикви,
изобщо плодове и зеленчуци, които изискват много поливане, се
казва в някои изслед-
вания. Затова пък мо-
жем да се насочим
към култури, виреещи
в по-сухи почви -
киви, лимони, бадеми,
маслини, смокини. Та-
кива видове вече се
отглеждат много ус-
пешно в района на
Сандански и Петрич.
Възможно е за наша-
та територия да бъдат
подходящи и някои
сортове портокали.

повече, валежите също ще намаляват, темпера-
турите, особено летните, ще растат.

Според доклад върху данни на Междуправител-
ствената експертна група за сценарии за измене-
нието на климата през ХХI век се предполага, че
покачващите се цени могат да принудят хората да
намалят консумацията на месо и млечни продукти
с до 80% до 2050 г. Потреблението на зърнени
продукти може да намалее с 20 на сто. Особен
проблем става и намаляването на водните ресурси.
Европейската агенция за околната среда (ЕАОС) в
Копенхаген пусна в интернет т.нар. Европейска
платформа за адаптация към климата (European
Climate Adaptation Platform - CLIMATE-ADAPT). Тази
платформа е публично достъпна в интернет
(www.climate-adapt.eea.europa.eu). Тя е предназна-
чена да подпомага създателите на политики на
съюзно, национално, регионално и местно равни-
ще при разработването на мерки и политики за
адаптация към изменението на климата.

CLIMATE-ADAPT е разработена с подкрепата
на европейската научна и политическа общност и
дава на потребителите информация за очакваното
изменение в климата, уязвимостта на отделните
региони и страни, стратегии за адаптиране и пр.

У НАС В РИСК Е ПШЕНИЦАТА,
НО ЩЕ ГЛЕДАМЕ
КИВИ И МАСЛИНИ

Страница на Велиана ХРИСТОВА

Новият айсберг, откъснал се
от ледника Петерман

Редкият вид син кит
плува край бреговете
на Калифорния, където
допреди няколко години
не можеше да бъде
видян. Очевидно
стават промени в
начина на хранене
и в миграцията му

Тази територия в Китай
до неотдавна е била дъно

на язовир...
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На фокус

аскоро по едно от радиата гово-
рителката се обърна към събесед-
ника си политик с думите: “Не
прекалява ли БСП с вторачване-

ЗАЩО ГЕРБ?
ЗАЩО БОЙКО?

Политиката на Б. Б.
последователно
реализира изгоди
за свръхбогатите,
а решава проблемите
на кризата за сметка
на милиони българи

Чавдар
ДОБРЕВ

Той е алфа и омега на властовата кон-
струкция у нас,

своеобразен лидер от
латиноамерикански тип

който изземва функциите на своя елит, за
да може да заповядва над народното
множество, зомбирано от пропагандната
му машина. Понеже личното му его се
натоварва с огромни отговорности, няма
как управленската машина да не пред-
ставлява мека форма на диктатура
(diktablanda) в условията на ограничени
демократични порядки.

Изясняването на профила на такива
политици се затруднява неимоверно от
обстоятелството, че Б. Борисов, в името
на спечелване на “народната любов” и
прикриване на глобалните си цели, не
дефинира ясно своите политически пози-
ции, играе си на популизъм, променя уж
под настроение възгледите си за нещата,
пригажда се като речна змиорка към
конюнктурата.

И въпреки това няколко негови посту-
лата са пределно ясни.

Кои са те?
На първо място, политиката, която

Борисов провежда (провежда се чрез
него?!), се базира - поне на този етап -
върху стагнация на икономическите про-
цеси; умъртвяване на икономиката на
растежа; увеличаване на безработицата
и замразяване на заплатите и пенсиите;
свиване на потреблението; преки удари
срещу средния и дребния бизнес и откро-
вена защита на монополистичните инте-
реси на олигархията; шокови цени на
домашните режийни - ток, вода, парно;
осигуряване на мощни печалби за три
вида капитал - банковия, енергийния
(този на зелената енергия) и медийния.

Всичко това допринася за стабилизи-
ране на кадрите на едрия капитал и

разширяване
на морето от бедни

и обедняващи граждани.
Още тук ще заключа, че такава поли-

тика най-малко може да бъде дефинира-
на като “лява”, напротив, тя последова-
телно реализира изгоди за свръхбогати-
те в България, решавайки въпросите на
кризата - световна и вътрешна, за сметка
на милиони български поданици.

На второ място, Бойко Борисов за
първи път след 10 ноември 1989 г. напра-
ви от България най-послушен сателит на
САЩ на Балканите. И за слепеца е ясно,
че основните политически, икономичес-

ки, финансови и военни решения, касае-
щи нашата страна, се вземат във Вашинг-
тон. Вицепремиерът Симеон Дянков е
натоварен с огромни пълномощия от Све-
товната банка и в кабинета изпълнява
ролята на “политкомисар”, с когото и
Борисов се съобразява.

Парадоксът се състои в това, че мари-
онетъчното поведение на ГЕРБ и Борисов
пред задокеанския Биг Брадър беше осъ-
ществено само няколко години след като
станахме страна - членка на Европейския
съюз. Неслучайно американският посла-
ник Дж. Уорлик едва през управлението
на Борисов започна да се разпорежда у
нас като генерал-губернатор. Не малко
български интелектуалци се възмущават
от такова държание на посланика, но то е
реална последица от новите външни зави-
симости, с които Борисов и неговата пар-
тия “снабдиха” България.

 На трето място, “меката диктатура”
няма как да съществува извън повишени-
те задачи, поставени пред МВР и поли-
цията.

Идеята за „здрава ръка”

много умело и находчиво беше използ-
вана от Борисов, за да внедри свойства
на “полицейската държава”. Не би тряб-
вало да се мисли за Цв. Цветанов като за
самостоятелен фактор в държавата - той
просто е “продължение” на намеренията
и волята на премиера, но и на неговите
капризи, включително и на отмъстител-
ния му инстинкт.

На четвърто място, всичките предиш-
ни ситуации нямаше да бъдат въплътени
в живота, ако преди това, и то под дикта-
та на две сили - на САЩ и на медийните
олигарси, медиите “ан блок” не бяха по-
ставени в служба на ГЕРБ. Какво да сто-
ря, като и в този случай ГЕРБ е равно-
значно на името Бойко Борисов! Според
мен най-голямото му постижение е, че
успя чрез медиите да обработи масово
“плебса”, да го измести от жизнената
действителност и постави в друга, вирту-
ална (медийна), действителност!... Без
съмнение, Бойко Борисов и във връзка с
предстоящите парламентарни избори
през 2013 г. възлага най-големи надежди
на владените от него (и покровителите
му) български медии.

Излиза, че Бойко Борисов е десен
политик, и то от най-опасната порода -
тази на популизма. Обвързан е съвсем
тясно с американците. Ако използвам
класификации от преди 20 години по от-
ношение на руските перестройчици Гор-
бачов и Яковлев, бих могъл да определя

Борисов като “американски агент за вли-
яние”, с цялата относителност на това
понятие. Той отдалечи България от пер-
спективата да е демократична, за да я
превърне в “полицейска държава”, в стра-
на, където обединените сили на медиите
работят организирано в полза на ГЕРБ и
Борисов!

В този план маниловщина е желани-
ето на хора от левицата да обсъждат
днешните глобални, но и конкретни ди-
леми на българското ни битие отделно от
личността на Борисов. Да си затварят
очите пред крайно дясната политика,
която той провежда. Да възприемат сате-
литното му поведение пред САЩ като
“необвързано”, е основната национална
проблематика. Да премълчават, че Бори-
сов е първият български премиер, който
не единствено на думи, но и на практика
осъществява “нов цивилизационен избор”
за българите,

потъпквайки с ботуш всеки
българо-руски интерес

на наша територия.
Така че БСП и българската левица

правилно слагат акцент върху управле-
нието на ГЕРБ, и по-специално върху
лидера Борисов, през който преминава,
реализира се всеки политически акт на
днешните управляващи. Принос на Ста-
нишев е, че - още през 2002 г., когато
беше формиран финансово-икономичес-
кият кръг “Глобална България”, за отсто-
яване на монополистични интереси на
олигарсите, когато Борисов беше предо-
пределен за “техен” кмет на София, а
малко по-късно и за “техен” бъдещ ми-
нистър-председател - той посочи тежките
последици от такъв политически акт, пре-
дупреди, че народът ще се разплаща
заради користните авантюри на собстве-
ната олигархия.

Оттогава досега Станишев принципно
следва политика на противопоставяне на
Борисов и ГЕРБ и това е негов плюс. Но,
така ми се струва, тази политика, като че
ли започва все по-видимо да се изчерпва
със словесни атаки, с прения в парламен-
та, с книжни декларации, и все по-слабо
да се насища с енергии от всекидневие-
то, с мъки и проблеми на милионите со-
циално неоправдани, все по-инцидентно
да се докосва до масовите протести на
трудовите хора, до тежките рани, които
управлението на ГЕРБ и Борисов нанасят
на нашите сънародници. Това, колкото и
да изглежда несъвместимо, е резултат и
от факта, че Първанов по-рано, а Стани-
шев след него, задълбочиха кризисното
придвижване на БСП от масова към пар-
ламентарна партия, пренасяйки партий-
ната дейност в кулоарите на Народното
събрание. По този начин се размножи и
типологията “юпи” в ръководствата на
БСП с усещането, че част от нашите леви
лидери сякаш се усещат по-комфортно в
Брюксел, отколкото в Девин, Каспичан
или Дивотино.

Обобщено: БСП и нейното ръководст-
во, ако са съхранили инстинкта си за
оцеляване, би трябвало, както съветва
Ленин, днес да направят

стъпка назад към масовия
характер на партията

за да могат утре да се придвижат с две
напред. Без такова придвижване, без
хармонизиране между масовия и парла-
ментарен живот на партията, без да се
възстанови чувството на българите, че
БСП е потребна на тях политическа сила,
перспективите за спечелване на избори-
те, за възстановяване на статута на соц-
партията като първа политическа органи-
зация в страната ще си останат в думите,
не в делата!

Да, разбира се, основният политичес-
ки сблъсък трябва да е с Бойко Борисов,
като еманация и пълен “приватизатор” на
ГЕРБ, като “трафопост” на енергиите, ко-
ито протичат в националния ни организъм
в този момент. Но всичко това трябва да
става чрез най-непосредствено и най-
живо участие на ръководителите на соц-
партията в участта на всеки отделен
българин, на всяка българска общност по
места. Този въпрос май нещо все куца. Но
той би могъл да успее, ако политиката на
БСП премине през страданията, сърцето
и интелекта на нацията...

Н
то си в личността на премиера Бойко
Борисов? Не измества ли по такъв на-
чин същността на обществената диску-
сия, по-точно, не се ли издребнява?”
Събеседникът-политик любезно се
съгласи с водещата, като даже заклей-
ми С. Станишев, че става и ляга с ра-
зобличавания на лидера на ГЕРБ.

В същото време нерядко в среди на
левицата недоволството от едно или
друго действие на ръководители на БСП
се изразява чрез възхвала за Б.Б., като
се достига и до нелепи твърдения, че
политиката, която той провежда,
всъщност е “лява”, че самият той е един
едва ли не замаскиран левичар. Ако не
друго, той бил по-определено ляво дей-
стващ държавник и политик в сравне-
ние примерно със Станишев, Първанов,
а може би и с Янаки Стоилов.

Първата ми реакция на тези внуше-
ния беше твърде емоционална, в смисъл,
че чувството ми за истина възропта
срещу този тип мислене. После сметнах
за по-разумно да се опитам да вляза в
коловоза на подобни умозаключения.
Наистина, има толкова проблеми в
днешния ни живот, а ето Станишев, пък
и Първанов (онзи ден в интервю и Ки-
рил Добрев) набиват “канчето”, че най-
важно е БСП и левицата да се преборят
с Мъжа от Банкя, да помогнат на обще-
ството да проникне в същинската му
природа и характеристика.

В този смисъл не може да ми се
вменява вина, че не съм се опитал да
дам предимство на “проблемите” на дей-
ствителността пред личността на Б. Бо-
рисов. В края на краищата обаче бях
принуден да призная, че не е толкова
лесно това да бъде направено.

Защо е така ли?
Защото политиката на Партия ГЕРБ

се концентрира тъкмо в онова, което
върши и презентира премиера Борисов.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

А бедните стават
все по-бедни...
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

ко идеята е била
българският фут-
бол да достигне ама-
тьорското ниво на

още в първия кръг на евротурнирите с такова отча-
вайщо качество на играта, характерно само за лю-
бителските мачлета в квартала. Запалянковците от
“Герена” пък с неуместните си провокации за мал-
ко да предизвикат война между България и Босна
и Херцеговина.

Тези факти на пръв поглед са колкото очевидни,
толкова и странни. Защото всеизвестно е по света
и у нас, че родният министър-председател е и
център нападател. От дълги години той води “тиг-
рите” от ФК “Бистрица” от победа към победа. Може
да се каже, че Б.Б. е най-добрият футболист сред
премиерите и най-добър премиер сред футболис-
тите. Той е и виден каратист, шампион по тенис на
всевъзможни любителски турнири, страстен бридж-
белотаджия и т.н., и т.н. Б.Б. е вероятно единстве-
ният министър-председател в света, към който
спортните журналисти се обръщат на “ти”, а поли-
тическите - на “вие”.

Всичко това предполага, че по времето на не-
говото премиерство родният спорт, и в частност фут-
болът, би трябвало да достигне своя “златен век”.
Вместо това футболът ни достигна невиждани про-
вали и падения. По ирония на съдбата, при Симеон
Сакскобургготски например, който изобщо не се
интересуваше от спорт, а пък от футбол - изобщо,
националният ни футболен тим гравитираше около
престижното 30 място в световната ранглиста. А
през 2012 г. учудихме света, като се издигнахме от
96 до 90 място, оставяйки зад себе си Уганда и
Оман. Когато идеалът и примерът за подражание е
ФК “Бистрица”, чиито мачове се излъчват пряко по
телевизията, такова ще е положението...

Но да кажем, че Б.Б. не полага грижи за футбо-
ла, няма да е честно. Освен че дава личен пример
по екип, той търси и спонсори на закъсалите тимо-
ве. Намери на “Левски”, преди това и на “Берое”. От
фенклубовете на ЦСКА официално го помолиха,
като е тръгнал, да намери и на тях, понеже те нещо
не си харесват настоящия. Дотук добре, но не би ли
било по-ефективно, ако вместо да им търси спонсо-
ри, което въобще не е работа на един премиер, да
вземе и да вдигне на крака издъхващата икономи-
ка. Тогава спонсорите сами ще се натискат да
издържат отборите, както е по света. Защото това
е въпрос, освен на пари, и на престиж. Силно раз-
вит футбол имат богатите държави. Бедните като
нас устремно се насочват към аматьоризма. Когато
парите в държавата са на привършване, когато
цените на енергоносителите постоянно растат, ко-
гато бизнесът масово фалира, когато безработица-
та се увеличава, естествено че спортът отива на
последно място. Затова и отборите масово я закъ-
саха със спонсорите. Един след друг те започнаха
да се оттеглят. Гриша Ганчев обяви, че спира сери-
озното финансиране на “Литекс” и ще се ограничи
само до развиването на млади футболисти. Коко
Динев честно си призна, че вече не му е по силите
да издържа финансово “Локомотив” Пловдив. След
краха в Сараево Тодор Батков също информира, че
му минава през главата идеята да махне с ръка.
Собствениците на ЦСКА от “Титан” постоянно се
задъхват с издръжката на най-титулувания българ-
ски отбор. И как не, като половината общини в
страната са фалирали, не плащат на “Титан” за
сметопочистване, а оттам и “титанци” закъсват с
парите за ЦСКА.

Твърде симптоматично е, че и баскетболът
тръгна след футбола. Този спорт, в който преди
сме имали европейски шампиони, световни вице-
шампиони и олимпийски медали, сега едва съби-
ра няколко отбора за професионалната лига, в
която от 10 г. “Лукойл” е несменяем шампион, обез-
смисляйки първенството. Баскетболната публика
на практика се е стопила. Миналата седмица на
престижния приятелския мъжки турнир с участие-
то на световния вицешампион Турция в зала “Аре-
на Армеец” на откриването дойдоха едва 50-100
зрители!? И какво да направят нашите национали
в тази обстановка? Естествено да загубят убеди-
телно всичките си срещи.

Проспериращ спорт има в проспериращи
държави. Т.е., работата не е толкова в спорта,
колкото в икономиката. Ако следващият премиер
не е толкова запален по спорта, а примерно по
икономиката, може би тогава и националният тим
пак ще се върне на 30 място.

Равнис по
бистришките

„тигри”!

А
бистришките “тигри”, в
които се подвизава род-
ният премиер, то мина-
лата седмица тя бе
изпълнена на 100 про-
цента. Всички наши
футболни отбори
вкупом отпаднаха

ÖÈÔÐÈ
ÇÀ ÑÒÐÀÕ
Всичко поскъпва, само човешкият
труд върви на безценица

Йонко
БОНОВ

кономическата ситуация в
България става все по-
тревожна. За пореден
път повишиха драстично
цената на електроенер-

броят на тези ми-
зерстващи домакинства, които само

те си знаят как свързват двата края,
се е увеличил с 3%. От 2000 г. насам

животът бил поскъпнал двойно,
или, ако си послужим пак със

стряскащите цифри - с
93,7%. Пак зависи от коя
страна го погледне чо-
век този живот. Някой би
казал, че тъкмо според
тези статистически ци-
фри не само че не е
поскъпнал, но дори е
неприлично поевтинял.
И продължава да се

обезценява. Жалко-
то е, че няма как

да отидеш и да
си го купиш от

някой от увели-
чаващите се ма-

газини втора упо-
треба.

Виж, това за
връзването на два-
та края и за разпус-
натата мизерия все
повече семейства за-
почват да го разби-
рат. Защото все по-
малко от нас ги нами-
рат и успяват да ги
вържат. И как да стане
това, след като ни е
спуснат аварийно-спа-
сително само единият
край. Другият го стискат
някъде отгоре онези, ко-

ито ограбиха парите на тази държа-
ва, а сега държат властта и са убеде-
ни, че са недосегаеми. Хайде иди, че
вържи тези две дяволски опашки.

Единственият изход е да бъдат
бутнати ония отгоре, но не за да дой-
дат други като тях, а за да вържем
най-после тия два края, които все ги
гоним, а все не можем да ги стигнем.

Всяко зло за добро, са
казали хората, и вярно,
че така ще излезе. И
дори и от чудовищния
терористичен акт на бур-
гаското летище има
файда. Поне за някого...
Какво имам предвид...
Имам предвид, че на
18 юли в пет следобед
седнах да слушам пря-
кото излъчване по “Хори-
зонт” на пресконферен-
цията, дето я даде пра-
вителството след публи-
куването на пустия му
мониторингов доклад на
Европейската комисия.
Пресконференция като
пресконференция. С ле-
ката ръка на министрите
Ковачева и Младенов,
както и според вицепре-
миера Цветанов и самия
Бойко Борисов, докла-
дът лесно заприлича на
поздравителен адрес
към ГЕРБ. И тъкмо като

Христо
КАРАСТОЯНОВ

дойде ред на журналис-
тите да питат туй-онуй,
някъде към пет и поло-
вина репортерката на
“Хоризонт” вика: “Драги
радиослушатели, току-
що премиерът Борисов и
министрите Цветанов,
Младенов и Ковачева
напуснаха пресконфе-
ренцията!” А, си викам,
тези хора да не се
уплашиха? След това,
когато потекоха ужася-
ващите кадри от Сара-
фово и стана ясно в
колко часа е избухнал
взривът, се сетих, че
министрите начело с
шефа си са хукнали да
спасяват света.
И точка! От този момент
нататък докладът -
хубав, лош - остана на
заден план. Не, по-точно
докладът направо
изпадна от плана!
Всичко живо вече се
занимаваше само с
атентата. България влезе
в световните новини,
вицепремиерът и ми-
нистър на вътрешните
работи Цветан Цветанов
подобри личния си
рекорд по пресконфе-
ренции и стоене пред
камерите, чак се наложи
да се устрои импровизи-
ран пресцентър пред
летището; лично прези-
дентът Обама дрънна

една жица на Бойко
Борисов да му каже, че
е с него, после му прати
баш съветника си по
въпросите за борбата
със световния теро-
ризъм; министър Младе-
нов каза, че бомбата не
е заради българската
външна политика (но не
каза заради какво е); да
не говорим, че всички
бяха видели камикадзе-
то, а камикадзето един
път говореше английски
с арабски акцент, после
проговори на руски,
след туй пак на англий-
ски, но с френско “р”,
накрая изобщо не
говореше, но затуй пък
се сби с някакви турис-
ти, че им разбутал
багажа... Каква ти
организирана престъп-
ност, каква ти калпава
съдебна система, каква
ти корупция?! Изобщо -
какъв ти мониторингов
доклад?! Когато изтеко-
ха въпросните три дни
(колкото Господ е
отредил да трае всяко
нашенско чудо), вече
имаше с какво друго да
се пълнят първите ни
страници. С цените,
разбира се! Тази тема
поне никога няма да
остарее! Например
цената на хляба. Точно
двайсет дена, след като

се закле, че хлябът няма
да мръдне, министър
Найденов точно тъй
убедено направи иконо-
мическа обосновка и
обясни защо хлябът ще
поскъпне. Но каза да не
се притесняваме! Защо-
то освен хляба ще
поскъпнат още маса
хранителни продукти,
така че - горе главите,
храбри българи!
Имаше и вот на недове-
рие, уж предизвикан от
доклада на еврократите.
И дебати имаше. Ама
умряла работа. (На
другия ден слушам по
“Хоризонт” как водеща-
та моли някакъв специа-
лист да коментира
каквото е чул и разбрал
от дебатите. Човекът
честно си призна, че не
ги е издържал до края!
Има си хас да ги
издържи някой! Аз
например траях някъде
докъм Мартин Димитров
и там се предадох.
Жалко, защото след
това имало призиви за
вдигане на паметници и
за викане на линейка от
Четвърти километър...
Защо пък да е жалко?)
Както и да е.
Тъй че това е положе-
нието. Бомбата гръмна
и отнесе първо евродо-
клада.

променяни нито със стотин-
ка от години.

Клисарите много-много
да не знаят, защото циф-
рите от статистиката са
страховити. 420 000 бълга-
ри са се регистрирали в
бюрата за безработни
през първите три месеца
на т.г. Едно време с циф-
рите у нас се отчитаха
успехи в тежката и в ле-
ката промишленост, в
търговията, в селското
стопанство. Цифрите
бяха повод за гордост
от наци-
о н а л -
н и я
и к о -

номически просперитет. Днес управ-
ляващите използват цифрите, за да
свиват като с менгеме сърцето на
българина. Те са безупречната мяр-
ка на сегашните властващи за всява-
не на страх сред населението. Около
718 000 семейства например живеят
под минималната граница на бед-
ността. А само за едно тримесечие

Анатолий

СТАНКУЛОВ

И
гията, водата, природния газ.
Побързаха да вдигнат и цената на
топлоенергията. Много важно е това
да бъде обявено през лятото, та да
имаме време да пробием още
една дупка в колана си.
Посегнаха и върху цена-
та на хляба. Изобщо це-
ните на стоките не спи-
рат да растат, което ще
рече, че цената на човеш-
кия живот поевтинява. Не-
умолим, макар и неписан чо-
вешки закон, който ни гле-
да безизразно и от упор.
Работните заплати и пен-
сиите не мърдат - ще
рече, че доходите ни все
повече намаляват.

Ама си мълчим пред ра-
ботодателите, защото какво
ще правим, ако не ни ги дава-
ха и тези пари, макар че мно-
зина от тези наши работода-
тели не се грижат нито за со-
циалните, нито за здравните ни
осигуровки. Нали ни отпускат
някакви средства за живот все пак?
Всичко поскъпва, само човешкият труд
върви на безценица. Така е в редица
частни фирми, така е и в църквата.
Имаш ли брат дългобрад владика, за-
платата ти ще припка пред инфлаци-
ята. Ако си обикновен клисар, си един
от мнозинството, изпаднало на дъно-
то. Получаваш 260 лв., които не са

Атентатът отвя докладаАтентатът отвя докладаАтентатът отвя докладаАтентатът отвя докладаАтентатът отвя доклада
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Ева КОСТОВА

оанис е екскурзовод с
български и английски
език. В Гърция, в област-
та на туризма, се дава
право на всеки, който се

и преструктурирането на болнич-
ната помощ и др.

ДУМА се интересуваше спе-
циално как живее днес Йоанис,
той лично и обикновеният грък
въобще. Ето неговия разказ:

“Във всеки случай сега се
живее по-спокойно отколкото
преди изборите на 17 юни, защо-
то за първи път в историята си
ние останахме без правителство.
В съвременната история Гърция
няма такъв период. За нас, жите-
лите на страната в ХХI век, това

беше голям шок. Разбира се,
съотношенията между политиче-
ските сили са се разменили и това
се отразява в промяна на начина
на мислене на много хора. Да се
надяваме обаче на нашата кул-
тура на

политически мислещи
жители на една

европейска държава

По отношение на икономиче-
ската политика, която ще следва
новото правителство, още е рано
да се коментира, то предстои
тепърва да се види какво ще бъде.
Много неща се чуват като слухо-
ве, но ние не знаем на какво
точно да вярваме, какво точно
искат от Европейския съюз от
нас... Това, което със сигурност
знаем, е, че се касае за една
изкуствена криза, която най-ве-
роятно служи на интресите, на
облагите на определени страни
и хора. А също така не става
въпрос само за една криза, която
е гръцка, а европейска. Призна-
ците са налице и в други държа-
ви от Европейския съюз и по-точ-
но от Еврозоната. Там, където
еврото е основната валута, про-
блемите са много по-ярки. Раз-
бира се, има много голяма про-
мяна в заплатите, всеки се бори
по някакъв начин да защити

възнаграждението, което е полу-
чавал досега. Същевременно за
съжаление цените на стоките и
услугите не намаляват, напротив.

Онзи ден дадох за четири
пържоли и кило кайма 15 евро.
Ако това трябва да купува едно
четиричленно семейството, озна-
чава, че останалата част от за-
платата няма да стигне за сметки-
те и за високите такси, които пла-
щаме в момента - редовни и нере-
довни. Сега изглежда, че трябва
да работим едва ли не цял живот,
само за да плащаме данъци и так-
си на държавата. Което е много

странно и почти
нечовешко

За България още няма такива
данни. Надяваме се и да няма.
Има обаче разлика - гъркът реа-
гира. Не винаги правилно, поня-
кога дори необосновано, но в
последните две години и полови-
на мисля, че хората много рязко
трябваше да си променят начина
на живот. Някои гърци са плану-
вали живота си за десет години
напред по един определен на-
чин. Сега трябва да отговорят на
нови стандарти, обаче с по-мал-
ки средства. И това, разбира се,
води до гняв и до протести. Ние
не сме народ, който няма да про-
тестира. Така, че ситуацията в
момента не можем да кажем, че
е стабилна. Имаше една въздиш-
ка след резултатите от изборите,
без да визираме определни пар-
тии, но сме доволни, че има пра-
вителство. Каква ще е ефектив-
ността на това правителство
тепърва предстои да видим.

За туризма чуждите медии
както винаги преувеличават и
представят ситуацията в Гърция
като нещо, което не е характерно
за страната ни. Аз съм говорил с
различни по народност туристи и
всички са ми казвали, че са били
на косъм да анулират своето по-
сещение у нас и сега са много
доволни, че не са го направили.
Сами виждате една мирна ситуа-
ция, хората пътуват до островите,
ходят на плажа. Проблемите
съществуват, но това не означа-
ва, че тука в момента животът не
продължава. Всичко е както във
всяка нормална  държава. Гъркът
има нужда да излезе, да се види
с приятели, независимо че

има по-малко пари
в джоба си

но това няма да го спре да прави
нещо, което е правил и преди.
Социалните му навици, които се
свръзват с неговия статус, мисля,
че няма да се променят. А ту-
ризмът в момента е много по-до-
бре особено след резултатите от

Независимо от това строгите ограничителни мерки, наложени
от гръцкото правителство, които са и условието за помощ от
ЕС, означават, че гръцките граждани са изправени пред нови
съкращения и икономии и това ще има ефект на нокаут
върху икономиката на страната на фона на все по-силно
чуващия се глас на протестиращите.  Сега е особено важно
гръцкото правителство да включи хората с високи приходи и
икономическия елит в мерките за икономии и най-сетне да се
пребори с черния пазар, защото в противен случай усилията
за консолидация на бюджета ще са неуспешни и няма да се
приемат от населението.
Това твърдят експертите по европейските дела.

Й
яви на изпит, да получава лиценз
за езика, с който да води групи.
Нашият гид говори на български,
защото е учил в България.
Завършил е спортна академия с
профил лека атлетика и кинези-
терапия, а също и преподавател-
ски факултет. Занимава се с ки-
незитерапия през зимата. Йоанис
е и оперен певец, контратенор,
само че по ренесансово пеене -
това е друг вид музика, много
стара, пояснява той. През март
Йоанис заедно с двама българи,
единият от които сляп и учи в Му-
зикалната академия в София, е
изнесъл концерт в Музея за ви-

зантийско изкуство в Солун. Сега
тримата очакват нова покана за
фестивал, също в Солун през ок-
томври, за концерт с европейска
ренесансова музика. Йоанис на-
мира време и за дейност в проф-
съюзното движение - той самият
е избран преди месеци в синди-
калното сдружение на екскурзо-
водите в Северна Гърция. Преди
три дни в тези трудни времена от
сдружението са подписали тру-
дов договор с турагенциите за
една година с най-важната клау-
за за един такъв договор - ус-
ловията на труд. За да не може
никой да злоупотребява с нас
като работници, казва Йоанис.
Първи такъв договор са подписа-
ли колегите им от остров Родос,
те са вторите. Договорът е голя-
ма победа във времена, които са
продиктувани от меморандума,
който сме подписали с Европей-
ския съюз, казва Йоанис.

Йоанис води групата ни от
синдикалисти и журналисти,
събрани от КНСБ на семинар в
Кавала, към остров Тасос. В
гръцкия град обсъждахме неща-
та “от кухнята” в нашия кризисен
живот - работа при различни ус-
ловия и режими, доходи, трудови
спорове, обезщетения, безрабо-
тица, социална и осигурителна
защита, адекватност на пенсии-
те, проблеми на финансирането

Кътче от слънчева
Кавала

Йоанис

По пазарите туристите
винаги намират по нещо

интересно

Корабите обикалят от
остров на остров

Гърция и никога не
остават празни

Снимки Валя ЧРЪНКИНА и
Кристина СТОЯНОВА

Йоанис Корцоглу за това
как живее днес обикновеният човек
в съседната ни държава

чи в Гърция. Като съпоставям си-
туациите, откривам много общи
неща в момента в Гърция и криза-
та, която преживяваме, може би с
кризата от първите години след
1990-а в България и особено в
средата на 90-те години. Има мно-
го прилики в начина, по който хо-
рата го преживяват. Това не е
нещо ново за мен, а нещо като
дежа вю.

Кризата е като рак

никога не знаеш кога ще дойде

изборите, има рязка промяна в
идването на туристи, най-вече на
организираните от всички стра-
ни по света. Имайки предвид, че
сме в средата на туристическия
сезон, в края на годината сигур-
но ще забележим спад в броя на
туристите в сравнение с минала-
та, но важното е колкото може
по-бързо да подобрим ситуация-
та и да премахнем тази предста-
ва за една нестабилна Гърция.
Смятам, че нещата са по-добре и
ще се подобряват още.

Бях в България през 1997 го-
дина, виждал съм  какво значи да
живееш в криза, виждал съм хо-
рата в България как преживяваха
тази криза и все пак не бях
съвсем готов за това, което се слу-

твоят ред...”
И накрая съветът на Йоанис:

“Ако реализмът не съвпада с опти-
мизма тогава трябва да насочиш
своите сили и цялото си същест-
вуване двете да съвпаднат”.

В аснсьора на хотела дама
на средна възраст още с влиза-
нето ни започна: “Тази страна е
полудяла, много е трудно”. Да-
мата бе отседнала в петзвезд-
ния хотел на брега на Егейско
море, по-късно в барчето към
басейна отново се видяхме с нея
и компанията й - сигурно пак
обсъждаха ситуацията в страна-
та си. На плажа рано сутринта
пенсионерки се къпеха, преди да
настъпят жегите и преди да на-
хлуят туристите, дошли в Кавала.
Пенсионерките само пресичат
шосето и са на плажа. Сутрин и
Йоанис прави своя крос по улич-
ките на града и веднага след
това влиза да поплува в морето.
Животът наистина видимо над
повърхността продължава нор-
малния си ритъм. Но гърците са
свикнали на друг стандарт и сега
никак не им е приятно, че ги при-
нуждават да го сменят. Минимал-
ната работна заплата например
от 750 евро с предложеното на-
маление стига “само” 586 евро.
С между 12 и 20 на сто са нама-
лени и пенсионните отчисления.
Гърците обаче не искат да се
разделят с привилегии - не с

права. Улавяте ли разликата с
нас, българите?

Иначе на плажа до хотела в
Кавала се чува често българска
реч, сръбска и румънска. Покрив-
ките в ресторанта са все така
безупречно чисти, сервитьорите
в униформи - повече от любезни
и бързи. Всеки си знае какво му
е, както се казва, но видимо
гърците са все така ведри и гос-
топриемни както подобава на
народ, който посреща гости от
близо и далече. Без да личи как-
во му е на душата.

Кавала - София

Един грък
разказва
Един грък
разказва
Един грък
разказва
Един грък
разказва
Един грък
разказва
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Мемориалът на композитора в Пазарджик

Именитият музикант изнася хиляди
концерти и подготвя огромен брой
инструменталисти

Барелеф на маестро Атанасов в Пазарджик, където
Музикалният театър гордо носи неговото име

Снимки АРХИВ

Огнян СТАМБОЛИЕВ

От малък маестро Атанасов (18 май 1882, Пловдив -
17 ноември 1931, Лаго де Фазана, Италия) проявява необик-
новената си музикална надареност. Открива го авторът на
“Върви, народе възродени”, композиторът и педагогът
Панайот Пипков (1871-1942), който му дава първите уроци по
пиано. Петнайсетгодишен, Атанасов е приет за  редовен
ученик в Букурещкото музикално училище, което поради
липса на средства (отрано остава сирак!) не успява да
завърши. По-късно заминава за Италия, в града на Джоаки-
но Росини - Пезаро, при прочутия Пиетро Маскани, автора на
“Селска чест”, който го запалва за оперното изкуство.
Завършва консерваторията “Росини” с пълно отличие, златен
медал и с титлата “Маестро ди музика” само за три години
(1899-1902) и се завръща в родината си, въпреки поканата
да остане в Италия. До края на живота си работи у нас като
военен капелмайстор, а също и като диригент в Софийската
опера. Първо - седем години в родния Пловдив, а след това
и в столицата. През целия си живот живее скромно, дори
бедно и работи усърдно за България, за издигането и
професионализирането на българската музика.

титлата “маестро” Георги
Атанасов става много по-
пулярен и обичан в цяла
България. Той е безкорис-

ски опери с по-малко качества.
Шест години по-късно, през 1917
г., ще композира операта в три
действия - “Гергана” по поемата
на Петко Р. Славейков “Изворът
на Белоногата”, смятана за
първото класическо произведе-
ние в българската оперна лите-
ратура. “Трогателният сюжет на
тази балада, в центъра на която
е чистата патриархална любов
на Гергана и Никола, типичната
идилична атмосфера на старото
българско село, подвластно на
магии и суеверия, на добри и зли
подземни сили, населило гори и
поляни със змейове и самодиви
и от време на време спохожда-

но от паши и бейове, от черкези
и кърджалии - това е кръгът от
образи и взаимоотношения, в
които лирическото дарование на
маестрото ще се разгърне в ця-
лата си пълнота”, пише проф. Ве-
нелин Кръстев в студията си за
маестро Атанасов. Да, “Гергана”
ще бъде неговият шедьовър,
сред най-известните и поставя-
ни до днес български опери. Тя
поставя началото на прочутата
“народна трилогия” на маестро-
то, към която принадлежат “Цве-
та, или Македонска кървава
сватба” (1924) и “Запустялата
воденица” (1922).

След тях композиторът ре-
шава да модернизира музикал-
ния си език (упрекван е от ня-
кои критици, че е остарял!) и
това става при двете му инте-
ресни исторически опери “Ко-
сара” (1929) и “Алцек” (1930),
които доскоро бяха незаслуже-
но забравени от националната
ни опера, но през 2010 и 2011
г. прозвучаха отново, след цели
осем десетилетия, благодаре-
ние на талантливия наш дири-
гент Григор Паликаров и екип
от млади и много добри певци.

За децата маестрото съчиня-
ва пет оперети, много играни от
детски състави в цялата страна,
дълго и след смъртта му (най-
известната от тях е “Златното
момиче”). Те имат безспорен
принос в музикалното възпита-
ние на няколко поколения под-
растващи, които именно чрез тях
влизат в света на класическата
музика. Автор е и на много соло-
ви и хорови песни, военни мар-
шове и клавирни пиеси.

Музиката на основоположни-
ка на българската опера се от-

личава с емоционалност и непо-
средственост на изказа. Силна-
та й страна са красивите и за-
помнящи се мелодии, написани
в духа на селската и градската
българска песен. Хармоничният
език на оперите на маестрото е
пределно ясен и достъпен - осо-
бено в първите му битови и па-
триархални по дух опери (“Гер-
гана”, “Запустялата воденица” и
“Цвета”), докато историческите
му драми са написани с малко
усложнена и модерна за време-
то си и за тогавашния етап на
развитие на българската худо-
жествена музика композицион-
на техника. В творчеството си
маестро Атанасов, особено в
драматургически план, без
съмнение следва и образците на
италианската романтична опера
от XIX век - от Верди до Пучини
и Маскани, без, разбира се, да
бъде техен епигон.

През 50-те г. композиторът
Виктор Райчев написа опере-
тата “Младостта на Маестрото”
- за живота и любовта на мае-
стро Атанасов, която се игра
дълго и с успех на редица му-
зикални сцени у нас.

Трябва да отбележим, че
“Гергана”, както е известно,
съвсем не е първата българска
опера. През 1900 г. в Казанлък
е представена “Сиромахкиня”
по Вазов на Емануил Манолов
(1858 -1902), която поставя
закъснялото начало на жанра у
нас. Но творбата на маестро
Атанасов, показана за първи
път на 6 юни 1917 г. в София,
е всъщност първото сериозно

произведение, което продължа-
ва да присъства в репертоара
на българските музикални сце-
ни и днес. Интересно е, че вто-
рата българска опера - Старо-
загорската, е открита тъкмо
с вдъхновената от дядо Сла-
вейков “Гергана”. Това става на
1 юли 1925 г., когато жители-
те на Стара Загора и духова-
та музика посрещат на гара-
та маестро Георги Атанасов.
Ученикът на Пиетро Маскани
и пръв български оперен компо-
зитор пристига, за да присъ-
ства вечерта на премиерата
на своята първа опера “Герга-
на”. “Опера ли? Какво е това?”,
се питат придошлите да ви-
дят новото музикално чудо. В
главната роля е красивата и
гласовита ученичка от педа-
гогическата гимназия Ничка
Хаджимитева. Заради природ-
но поставения си  лиричен со-
пран девойката е привлечена
от ръководството на местно-
то музикално дружество “Ка-
вал”. А неговият секретар -
видният адвокат и известен
тенор Георги Баталов, подгот-
вя ролята на любимия на Гер-
гана - Никола. Така двамата
млади певци, които възторже-
но са аплодирани от своите
съграждани, поставят начало-
то на първата извънстолична
опера - Старозагорската или
Южнобългарската опера. По-
късно те създават хубаво се-
мейство. Тяхна дъщеря е изве-
стната  оперетна диригентка
Росица Баталова, която посве-
щава таланта си на Държав-
ния музикален театър.

С
тен, изключително добър, роден
просветител и патриот. Изнася
хиляди концерти, подготвя огро-
мен брой музиканти-инструмен-
талисти, изпълнява за първи път
у нас редица творби на чужди и
български автори. В историята на
българската музика от началото
на миналия век той заема едно
място, което като че ли най-мал-
ко подхожда на военен капел-
майстор - мястото на родоначал-
ника на българската оперна тра-
диция. Всъщност не той е първи-
ят ни оперен автор - преди него
друг музикант, също военен ка-
пелмайстор Емануил Манолов
(1858-1902) ще напише първата
българска опера, вдъхновена от
Вазов - “Сиромахкиня” (1900), но
именно маестро Атанасов ще се
посвети почти изцяло на музикал-
но- сценичния жанр, ще пропра-
ви пътя му в наскоро проходила-
та ни професионална музикална
култура. Той е твърдо уверен, че
всеки български композитор тряб-
ва да работи за българската опе-
ра. Той е влюбен в този жанр и
твърдо вярва, че има бъдеще у
нас, въпреки трудностите и скеп-
тицизма на редица наши инте-
лектуалци, които не подкрепят
морално тази идея.

Първата си опера - “Бори-
слав” (1911), маестро Атанасов
създава по мотиви от едноимен-
ната драма на Иван Вазов. За
съжаление тя няма успех сред
публиката тогава, която приема
по-благосклонно други българ-

Снимка Никола ЧИПИЛОВ/TRIVAGO.BG
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очаквайте

лед априлската
премиера “Севил-
ският бръснар” от
Росини за втори път
ще излезе пред
публика, при това

Кой ще намери ключа
на радио N-JOY

Кулминацията на радиопри-
ключението “7-те ключа на радио
N-JOY” е днес от 19 ч. пред НДК.
На специално събитие печелив-
шите в играта ще опитат да
отключат уникалния нов ситро-
ен. Един от тях ще успее и ав-
томатично ще стане собстве-
ник на колата. Истински емоции,
забавление и награди очакват
публиката на финала на радио-
приключението. Водещ на съби-
тието ще бъде Инспектор N-JOY,
като в главните роли ще влязат
и любимците от хитовото музи-
кално шоу “Гласът на България”
Стеляна Христова, Тодор Гаджа-
лов, Игор и Кирил тийм, Вики
Терзийска. Преди да заяви “дим да
ме няма”, на големия финал ще
пее и Графа, научи ДУМА от Мира
Кръстанова.

Солар съмър
фестивал събра
над 25 000 зрители

Най-големият фестивал за
електронна музика у нас Солар
съмър фестивал ще дари 5000 лв.
на семейството на загиналия
шофьор в атентата на бургаско-
то летище. Тази година фести-
валът, който доведе у нас дид-
жей номер 1 в света Давид Гета
и холандската мегазвезда Тиес-
то на стадиона в Несебър на 27
и 28 юли, имаше зелена кауза и
част от сумата е осигурена от
предадените за рециклиране от-
падъци. Останалата част от
парите са дарение от организа-
торите на Солар, научи ДУМА от
Яворка Петрова. За двете вече-
ри общо фестивалът беше посе-
тен от над 25 хиляди фенове на
електронната музика от цял
свят, които станаха свидетели
на невероятните мегаспектакли
на двамата диджеи. Специално за
събитието в Несебър пристигна-
ха хиляди туристи, които
препълниха хотелите в цялата
община. Цялото техническо обо-
рудване, използвано на фестива-
ла, вече е в Бургас, където вчера
започна строежът на специална-
та сцена на Солар, която ще
част от “Spirit of Burgas”. Затам
вече са осигурени друга плеяда
звезди от света на електронна-
та музика. На 3 август зад пулта
на Солар данс арена ще застане
транс иконата Армин ван Бюрен,
на следващия ден двамата люби-
ми хаус диджеи на българската
публика - Марк Найт и Фед ле
Гран, а финалът на 5 август е
запазен за техно магнатите Ричи
Хаутин и Дъбфайър.

Деляна Никифорова за втори път
прави балетна академия в с. Марян
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прави балетна академия в с. Марян
Деляна Никифорова за втори път
прави балетна академия в с. Марян

Известният британски изпълнител
и автор на песни Стинг изнесе

концерт в Рига в рамките на
своето турне “Back To Bass”

„Севилският
бръснар”
Италианският прочит във
варненската постановка ще
зарадва почитателите на 3 август

играят в Летния театъриграят в Летния театъриграят в Летния театъриграят в Летния театъриграят в Летния театър
ципа на театър в театъра, в
“Севилският бръснар” ние вна-
сяме марионетен театър, чий-
то режисьор е Фигаро. В един
момент Фигаро изоставя своя
куклен театър и продължава
режисьорските си занимания
извън сцената, споделя режи-
сьорът Антонио Петрис. Идея-
та е, че измисленият и реал-
ният живот, изкуството и жи-
вотът непрекъснато се препли-
тат, добавя той.

Докато течеше репетици-
онният процес, екипът внесе
своя италиански дух и настро-
ение в работата си с оркест-
рантите, хористите и балетис-
тите на Държавна опера Вар-
на. С италиански солисти и
част от варненския състав по-
становката осъществи успеш-
но турне в Италия. А на 3 ав-
густ в Опера в Летния театър

ще гостуват солистите Андреа
Кортезе - в ролята на Фигаро,
и Соня Перуцо в ролята на Ро-
зина. Образа на Граф Алмави-
ва ще пресъздаде солистът на
Националната опера и балет
Даниел Острецов. Останалите
персонажи ще представят со-
листите на Варненската опе-
ра Евгений Станимиров, Бой-
ка Василева, Гео Чобанов и
Стоян Финджиков.

Първата премиера на опе-
рата “Севилският бръснар”
във Варна е под режисурата
на големия български оперен
певец Петър Райчев (1887-
1960), главен художествен
ръководител при основаване-
то на Варненската опера. На
9 март 2012 г. се навършиха
125 г. от рождението му. Пре-
миерата е на 24 декември
1950 г. под диригентството на

С
на сцената на Опера в Летния
театър. На 3 август от 21 ч. под
диригентството на Григор Па-
ликаров зрителите ще видят
изцяло италиански прочит на
популярната комична творба.
Постановката е дело на
изтъкнати творци с междуна-
родна кариера - диригента Сте-
фано Сегедони, режисьора
Антонио Петрис, сценографа
Грета Подеста, костюмографа
Салваторе Русо и хореографа
Джузепе Паренте, научи
ДУМА от Виолета Тончева.

Моят режисьорски прочит
следва зададената от музика-
та посока. Използвайки прин-

Световноизвестният
диригент -
индиецът Зубин
Мета, дирижира
концерта на
Израелската
филхармония в
голямата
концертна зала
на замъка в Кил,
Германия. Изявата
бе част от
програмата на
27-ия музикален
фестивал в
Шлезвиг-Холщайн

Снимки ПРЕСФОТО/БТА

Йоско Йосифов. Следват по-
становките от 1972, 1990 и
2007 г. и сегашната, пета по-
становка в оперната история
на Варна.

На 10 август предстои “Ве-
селата вдовица” с Димитринка
Райчева (Хана Главари), Вале-
рий Георгиев (Граф Данило),
Пламен Георгиев (Нйегуш), ди-
ригент ще бъде Светослав
Борисов, режисьор е Марк
Кроне (Холандия). На 13 август
ще има оперна гала със спе-
циалното участие на Калуди
Калудов и диригент Борислав
Иванов и на 17 август ще се
играе “Граф Ори” с Валерий Ге-
оргиев (Граф Ори), Ирина Же-
кова (Графиня Адела), Гео Чо-
банов (Възпитателят), диригент
ще бъде Дидие Талпен (Фран-
ция), режисьор - Емануел Кор-
долиани (Франция).

Последната
книга от
трилогията
„Хрониките на
Кейн” излиза днес

ъпреки всичките усилия на
Картър и Сейди Кейн да му
попречат змеят на Хаоса все
още заплашва да потопи
света във вечен мрак. Сега
братът и сестрата трябва да
сторят нещо, което никой
друг магьосник не се е осме-
лявал дори да си помисли -
да победят Апоп. Дали ще
изпълнят съдбата си, ще на-
учим от романа “Сянката на
Змея” на Рик Риърдън. По-
следната книга от трилогия-
та “Хрониките на Кейн” ще

се продава от днес по родните книжар-
ници и сергии. Изданието е на “Егмонт
България”, преводът е на Емилия Л.
Масларова.

“Сянката на Змея” е най-новото и
поредно доказателство, че Рик
Риърдън не случайно е сред най-попу-
лярните и обичани автори на детско
фентъзи в света, носител на редица
литературни отличия, сред които пре-
стижната награда “Марк Твен”. Книгите
му са преведени на 37 езика в 36 стра-
ни. Писателят добива световна популяр-
ност с романите си от поредиците
“Пърси Джаксън и боговете на Олимп”.
Следват “Героите на Олимп” и “Хрони-
ките на Кейн”.

“Колкото по-дълго време прекарвам
с героите, толкова повече те се превръ-
щат в приятели - разказва Риърдън. -
Оставих си отворена вратичка и винаги
мога да се върна отново към тях, въпре-
ки че не знам дали ще го направя.”
Засега писателят смята да се фокусира
върху довършването на другата своя
поредица - “Героите на Олимп”. Трета-
та книга от общо петте в поредицата
ще излезе у нас наесен.

В
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
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Съвет навреме

Ако искате да имате два пъти повече
пари, сложете ги пред огледалото...

ВЕСЕЛИНА ГЕРИНСКА,
режисьорка
ВЛАДИМИР КАРОЛЕВ, икономист
ВЛАДИСЛАВ ПРЕЛЕЗОВ, журналист
ДИМО РАЙКОВ, писател
Проф. ИВАН НИЧЕВ, кинорежисьор
КОНСТАНТИН КАМЕНАРОВ, журналист
КРИСТИНА ДИМИТРОВА,
естрадна изпълнителка
ЛИЛЯНА ВЕНКОВА, учредителка на
клуба „Приятели на ДУМА” в Габрово
МАРГАРИТ НИКОЛОВ, режисьор
ПЕТКО НИКОЛОВ, председател
на Комисията за защита
на конкуренцията
Полк. РУМЕН СТОИЛОВ, член на УС
на Асоциацията на полицейските
началници в България
Доц. д-р инж.
СЛАВЕЙКО ГОСПОДИНОВ, декан
на Геодезическия факултет в УАСГ
СТАНИМИР ИЛЧЕВ, член
на Европейския парламент
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31
(Богородични заго-

везни. Заговява се за
Богородичния пост)

Св. мъченица Иулита (Юлита) († 304/5).
Св. праведни Евдоким Кападокийски (IX)

Света Иулита насилствено била лише-
на от имението си. Като молела съдията за
правосъдие, получила отговор, че може
да възвърне имота си, само ако се отрече
от вярата си. Неустрашимата изповедница
на Христовото име предпочела смъртта.
Като се отказала от имота и живота си,
света Иулита безстрашно встъпила в мъче-
ническия подвиг. Тя пострадала в 304 или
305 г. при император Диоклетиан.

специално музицирана песен
ще се превърнат недоволства-
та на гражданите на България,
които се включат в необичай-
на инициатива. “Хорът на оп-

Îïëàêâàíèÿ íà áúëãàðèòå
ùå ñå ïðåâúðíàò â ïåñåí

Музикалното произведение ще прозвучи
в Нощта на музеите и галериите

С необичаен уред - устройство за под-
младяване на кожата, бе забелязана
Мадона, която в момента е на световно
турне. Поп дивата явно е полудяла по
машинката, та дори не се опитала да я
скрие, когато напускала хотел “Риц” в
Париж. Устройството, с което Мадона на-
последък не се разделя, струва около
14 000 долара. Мощният уред обогатява
кожата с кислород. Във Варшава пък бяха
събрани 43 000 подписа срещу концерта
на Мадона в града, който е планиран за
1 август. Списъкът е официално преда-
ден в кметството на столицата. Инициа-
торите на акцията са призовали властите
да не допускат да се състои това “скан-
дално мероприятие”. Според тях е недо-
пустимо концертът да бъде точно на
1 август, когато е годишнината от нача-
лото на Варшавското въстание през Вто-
рата световна война.

Мадона полудя
по устройство
за подмладяване

Сладкарският цех на кафе “Ре-
зиденц” в двореца “Шьонбрун” ор-
ганизира на всеки кръгъл час кули-
нарно шоу по приготвяне на един
от най-известните виенски сладки-
ши - ябълковия щрудел. Посетите-
лите не само могат да видят на живо
как майстори-сладкари забъркват
ръчно сместа за това сладко изку-
шение, но и ще получат оригинал-
ната рецепта, с помощта на която
могат да изпекат сладкиша и в
домашни условия.

Ароматното ухание на прясно
изпечения щрудел събужда апети-
та на гостите, който може да бъде
утолен с едно вкусно парче и чаш-
ка виенско кафе в уютната бивша
придворна сладкарница. Всичко
това е включено в цената на де-
монстрацията от 9.40 евро. Шоуто
се провежда на немски и англий-
ски език от 10 до 17 ч. всеки ден.
А най-старателните и любознател-
ните могат да се запишат и на ку-

представи над 10 интернационални про-
екта и програма от разговори и дискусии.
Събитията ще се проведат в алтернатив-
ни пространства, но и на емблематични

за Пловдив исторически и археологичес-
ки локации. Повече информация за ини-
циативата може да се намери на http://
www.complaintschoir.org/choirs.html.

В
лакванията” е артистичен проект на фин-
ландските художници Оливер Кохта Ка-
лейнен и Телерво Калейнен, създаден в
Бирмингам през 2005 г., а днес реализи-
ран в още 70 града по света. Включен е в
списъка на “Глобалните хитове на BBC”.

За реализацията на проекта у нас е
поканен Нима Гуше. Той завършва ком-
позиция в Goldsmiths College, University of
London. Освен музикант Гуше е и худож-
ник. Открит противник на западния музи-
кален и артистичен елит. Живее и работи
в Пловдив. Композиторът ще напише пе-
сен от всички оплаквания и ще проведе
няколко репетиции с гражданите, първа-
та от които ще е в началото на август.
След това участниците в проекта публич-
но ще представят музикалното произве-
дение пред широка аудитория. Концерт-
ното изпълнение на българския “Хор на
оплакванията” ще се реализира на
21-22 септември - в Нощта на музеите и
галериите - Пловдив.

Участието в проекта не изисква и не
предполага наличието на певчески дан-
ни, нужно е само ентусиазъм и силен
глас, уточняват организаторите на про-
явата. Вера Млечевска, кураторка на таз-
годишното издание на фестивала “Град и
публични пространства” (17-23 септем-
ври) и тема “Ритуали на обичайното”,
кани гражданите на Пловдив да се вклю-
чат в първата българска продукция на
“Хорът на оплакванията”.  Фестивалът ще

Виена кани на кулинарно шоу
любители на ябълковия щрудел
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Американски хлебари от Филаделфия се научили да отпечатват

“сладки” снимки с помощта на уред, наречен какаограф. Огромни-

ят успех на фотообменника “Инстаграм” (Instagram) ги подтикнал

към идеята за създаване на камера, която незабавно прожектира

изображенията върху блокче шоколад, пише ИТАР-ТАСС.

Устройството, произвеждащо светлина и създаващо “вкусни”

кадри, е вградено в специално проектиран корпус в ретростил.

Всеки какаограф е ръчна изработка, като това дава възможност за

превъзходен вкус на шоколада и високо качество на изображени-

ята. Това е един чудесен подарък за рожден ден, сватба или

парти, се посочва в реклама на уебсайта на производителя.

КАКАОГРАФ ОТПЕЧАТВА

СНИМКИ ВЪРХУ ШОКОЛАД

линарен курс по изпичане на
ябълков щрудел, научи ДУМА от
Ирина Симова, ръководителка Ком-
ПРес София - Бюро за връзки с об-
щина Виена. Семинарът е с
продължителност 1 час, като тряб-
ва да се предвиди още толкова за
изпичането и опаковането на гото-
вия сладкиш. Всеки участник полу-
чава диплома, която му дава квали-
фикацията “Сладкар - специалист
по изпичане на Виенски ябълков
щрудел” и оригиналната рецепта.

Мъже с чорапогащи и в Оксфорд
оли и чорапогащи ще са позволени от следващия месец за
представителите на силния пол, които учат в Оксфорд. Изисква-
нията за облекло се променят, за да се отговори на модерните
стандарти и различни сексуални наклонности на студентите. ТакаП

и жените ще могат да слагат костюми или папийонки, включително и по
време на изпити. По старите правила студентите от мъжки пол бяха
задължени да носят тъмен костюм с тъмни чорапи, черни обувки и бяла
риза с яка. На официални събития пък обличаха дълги черни тоги. Мо-
мичетата бяха задължени да са с тъмна пола, бяла блуза, черна пандел-
ка, черни чорапи и обувки.

Над 10 000 пловдивчани се бяха събрали на площад
“Централен” в града под тепетата, за да честват
20-годишния юбилей на емблематичната за Пловдив фир-
ма „Рефан“. С възгласи бе посрещнато 15-минутното свет-
линно шоу-заря, което бе финален щрих на празника след
двучасовия рок концерт на група „Сигнал“. „Горд съм, че
съм съпричастен към големия триумф на любимата марка
„Рефан“, сподели фронтменът на групата Данчо Караджов,
преди да изпее най-новите парчета на бандата, включи-
телно и хита „Ния“, посветен на 8-месечната му внучка.
След  час и половина концерт „Сигнал“ се опита да се
сбогува с многохилядната публика, която изпълваше центъ-
ра на Пловдив, далеч извън рамките на огромния площад,
но не успя. Феновете на „Рефан“ и „Сигнал“ скандираха
„Може би“, „Да те жадувам“ и други емблематични загла-
вия на групата. Еуфорията не стихна, докато „Сигнал“ не
ги изпя, а многохилядната публика припяваше с бандата,
като превърна концерта във вдъхновяващо и незабравимо
емоционално изживяване. Час преди полунощ мало и го-
лямо се потопи в грандиозния музикален и светлинен
спектакъл, който „Рефан“ подари на своите съграждани за
юбилея си. Годишнината съвпада с рождения ден на създа-
теля на фирмата Стефан Попов, който запомнихме не само
като великолепен творец и професионалист в сферата на
козметичния бизнес, но и като благодетел с широко сърце
и душа към хората с проблеми, към творците и към плов-
дивчани. Сега неговото дело достойно продължава синът
му, който получи почетното звание и статуетка на града
„Благодетел на годината“. Не случайно козметичният ги-
гант успя да откъсне хората от Олимпиадата и да ги
изведе на площада, тъй като „Рефан“ се е превърнал в
синоним не само на родната ни козметика по света, но и
в забележителност и гордост за Пловдив, маркер за ус-
пешната и конкурентоспособна на международния пазар
фирма – лице на българската индустрия. „Да те жадуфам...
Рефан“, подпяваха хората, а президентът на фирмата Ангел
Попов обеща грандиозното шоу да има своето продълже-
ние и в София. Данчо Караджов с удоволствие прие фла-
нелката  „20 години „Рефан“ с лика на нейния създател
Стефан Попов – The Boss.

СВЕТЛИННО ШОУ
ОЗАРИ ПЛОВДИВ ЗА
ЮБИЛЕЯ НА „РЕФАН“

Ангел Попов
със съпругата
си Живка
и сина си
заедно с
членовете
на „Сигнал“

“Хорът на оплакванията” е артистичен проект, реализиран в 70 града по света
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ÒÎÒÎ 2
ÒÈÐÀÆ ¹60

ÍÀ ÁÑÒ

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ
I гр. (6) няма
II гр. (5) 8 по 6039,10 лв.
III гр. (4) 509 по 94,90 лв.
IV гр. (3) 12 479 по 5,40 лв.
ДЖАКПОТ: 293 620,53 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 682 044,48 лв.

6 от 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 8 по 1644,30 лв.
III гр. (4) 624 по 21,10 лв.
IV гр. (3) 10 164 по 1,80 лв
ДЖАКПОТ: 137 673,41 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ
I гр. (5) 1 от 19 587,60 лв.
II гр. (4) 429 по 45,70 лв.
III гр. (3) 11 522 по 2,30 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
I гр. (5) 1 от 19 587,60 лв.
II гр. (4) 223 по 87,80 лв.
III гр. (3) 7859 по 3,30 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) няма
II гр.(2) 826 по 19,40 лв.
ДЖАКПОТ:
I гр. 29 981,33 лв.

еселин Марешки е
новият президент
на Локо Пд. Фарма-
цевтичният бос по-
ема “смърфовете”

Марешки смени
Коко в Локо
В

Фармацевтичният бос пое издръжката на пловдивчани

от Коко Динев, който се от-
тегли, след като не може да
издържа клуба. Марешки бе
представен официално вчера
на “Лаута”. Той ще се заеме
да спасява отбора, след като
само за седмица повечето от
играчите разтрогнаха дого-
ворите си и треньорът Емил
Велев-Кокала остана само с
14 души.

Варненецът има афинитет
към футбола не за първи път.
Преди време той бе спряган
като евентуален нов собстве-
ник на Левски и според не-
потвърдена информация е
предложил много милиони,
за да откупи от Тодор Батков
синия клуб, но до сделка не
се стигна. Аптекарят имал ин-
терес и към Спартак Варна
още преди клубът да бъде
обявен във фалит, но пара-

имот, страстите му към клуба
изчезнали.

Веселин Марешки е роден
през 1967 г., семеен с 2 деца.
Завършва Математическата
гимназия във Варна. Висшето
си инженерно образование
започва да учи в Москва. В
руската столица изкарва 3
години, след което се връща
в България и тук се дипломи-
ра във варненския Техничес-
ки университет. През 90-те
години навлиза в търговията
с лекарства и основава своя
верига от аптеки в цялата
страна. Собственик е на ме-
дицински център “Младост”
и на сградата на Централ-
на поща във Варна. Занима-
вал се е и със строителство.
На последните общински из-
бори стигна до балотаж за
кмет на Варна, но бе победен
от градоначалника Кирил
Йорданов. Според запозна-
ти той е в Топ 10 на най-бога-
тите българи с авоари от поч-
ти 500 млн. лв.

лелно с това искал и имот в
Морската градина. Марешки
е пожелал въпросния парцел
за разширение на логопе-

дична детска градина, а в
замяна на това щял да фи-
нансира “соколите”. След
като не получил желания

Р
Шефовете на Левски на среща с феновете

ъководството на Левски ще прове-
де днес среща с най-върлите фе-
нове на отбора. Мястото остава
скрито, за да се избегнат сблъсъци.

Изпълнителният директор Иво Тонев,
наставникът Илиан Илиев и помощник-
треньорите ще се опитат да проведат
разговор на нормален тон с привърже-
ниците, които са бесни на своите след
срамното отпадане от Лига Европа.
Откакто Левски се завърна в България
след загубата с 1:3 от ФК Сараево на
реванша в Босна, ултрасите се появиха
2 пъти на “Герена” и предизвикаха на-
меса на полицията. Привържениците
псуваха играчите, капитанът Станислав
Ангелов-Пелето дори отнесе ритник,
като имаше и пострадали журналисти.

Българският футболен съюз
изпрати жалба до УЕФА заради
поведението на феновете на Ди-
намо Загреб в реванша от II кръг
на квалификациите за Шампион-
ската лига, спечелен от хърватите
с 3:2. Веднага след срещата на
стадион “Максимир” ръководство-
то на клуба от Разград се оплака,
че са ги обиждали на “цигани” и
сезираха УЕФА за проява на ра-
сизъм. Сега от БФС официално
подкрепиха българския шампион
в борбата му за справедливост.

“Динамо Загреб трябва да от-
говаря пред Дисциплинарната
комисия за поведението на свои-
те привърженици. Изразяваме
също така и недоумението си от
действията на делегата на УЕФА
в този мач - Стийн Даруп (Дан),
който си е позволил да убеждава
официалните лица от делегация-
та на Лудогорец да не подават
жалба за инцидентите, тъй като ня-
мало шансове тя да бъде разгле-
дана”, се казва в документа, из-
пратен от БФС до УЕФА.

От европейската футболна цен-
трала пък загатнаха, че с жалбата
на българите нищо няма да се
получи, защото реферът Феликс
Цвайер (Гер), пуснал 8-минутно
продължение, е получил наряд за
мача от III предварителен кръг на
Лига Европа Рапид Букурещ -
Хееренвеен на 9 август. Това оз-
начава, че арбитърът е получил
много добра или отлична оценка
от съдийския наблюдател в За-
греб и няма да бъде наказан,
както българският шампион иска.

Илиев взе при мъжете тийнейджъ-
ра Стивън Петков. Младокът доско-
ро кара проби в Шотландия, но сега
подновява занимания с родния си
клуб. Петков играе като външен
халф, а миналата година записа
дебют в “А” група под ръководство-
то на Ясен Петров срещу Калиакра
Каварна. В първия отбор на “сините”
се завърнаха и още 2-ма юноши -
Александър Любенов (вратар) и
Любо Илиев (централен защитник).

На срещата Тонев и компания ще помо-
лят недоволните почитатели на клуба
за примирие и да бъде дадено спокой-
ствие на Илиев и играчите му.

Наставникът вече проведе разго-
вори с феновете, като ги молеше да
оставят футболистите да работят. Не-
доволните привърженици обаче оп-
люваха здраво своите на тренировки-
те, дори се обърнаха към тях, крещей-
ки следното: “Туристи, махайте се!
Събличайте фланелките.” Най-много
закани отнесоха Владимир Гаджев и
Иво Иванов.

Левски ще загрее за старта на ново-
то първенство с проверка срещу новака
в елита Пирин ГД. Контролата е плани-
рана за събота от 19.00 часа на ст. “Ге-
орги Аспарухов”. Все още не е ясно
дали “сините” ще уредят и други при-
ятелски мачове преди I кръг, в който
приемат Черноморец.

БФС ПОДКРЕПИ
ЛУДОГОРЕЦ
В УЕФА Ботев Вр освободи Антони Здрав-

ков. Новите италиански шефове не
искат треньорът да има нищо общо
с предишното ръководство в лицето
на Пламен Николов и затова пре-
кратиха договора му, който изтича-
ше следващото лято.

Здравков бе назначен през зи-
мата и успя да задържи врачани в
елита. Той замени Атанас Джамбаз-
ки, който пое изненадващо Литекс.
В началото на сезона Ботев бе во-
ден от втория баща на Валери Бо-
жинов - Сашо Ангелов, но той бе
уволнен заради слаби резултати.

“Искам да кажа едно голямо “Бла-
годаря” на феновете на Ботев, на фут-
болната общественост в града и на
всички футболисти, с които работих
миналия сезон. Този стартирах с го-
леми надежди, че ще направим нещо,
но явно не ми е било писано, че ще
бъда част от този проект”, заяви
Здравков пред Гонг. Италианците ще
трябва да платят и забавени 2 месеч-
ни възнаграждения на Здравков.

Новоприетите членове на упра-
вителния съвет на Ботев са италиан-

Агенция БЛИЦ

Тони Здравков вече не е част от Ботев Вр. Той
последва спортния директор Пламен Николов

(вдясно), който го доведе във Враца, но подаде
оставка, преди да бъде освободен

Ботев Вр изгони Тони Здравков

ците Пепино Тири, Момчил Калистратов и Ивай-
ло Рачев. За спортно-технически директор беше
представен Валентин Станчев. Кметът Николай
Иванов, председателят на спортната комисия при
общинския съвет Ангел Иванов, Луиджи Тири,
Алберто Витори и Салваторе Спило пък влязоха
в Общото събрание.

БЕРОЕ ПРИВЛЕЧЕ ЮНОША
НА СПОРТИНГ ЛИСАБОН

Десният бек Педро Еуженио подписа договор за три
години с отбора на Берое. Португалецът бе изпробван от
спортно-техническия щаб на старозагорци в 3 контроли
по време на втория лагер на тима и впечатли с изявите
си. 22-годишният футболист е висок 172 см и тежи 71 кг.
За последно десният бранител е играл в португалския
Фарензе. През сезон 2003/2004 преминава през детско-
юношеската школа на Спортинг Лисабон. Година по-
късно се завръща в родния Фарензе. От 2006 до 2009
година е част от школата на Бенфика. Той е петият
португалец в Берое след Давид Каядо, Антонио Ливра-
менто, Алберто Лоузейро и Елио Мартинс.

кратки

Педро Еуженио

ЦСКА договори
контрола с албанци

ЦСКА ще изиграе поредния си
спаринг преди началото на първен-
ството. “Червените” ще срещнат
албанския новак ФК Беса в събота.
Мачът ще бъде на ст. “Българска
армия”, като все още се уточнява
началния час. ЦСКА търси против-
ник и за идващата сряда, като той
трябва да се изясни тези дни. Засе-
га обаче не е ясно, дали тези про-
верки ще бъдат открити за фено-
вете.

Локо Сф взе вратар
от Септември

Млад вратар привлече Локо Сф.
21-годишният Мартин Костадинов
направи първа тренировка с “желез-
ничарите”. Той пристигна на “Надеж-
да” от Септември Симитли, но е
юноша на столичния Септември. Ко-
стадинов се присъединява към по-
опитните си колеги на вратата
Валентин Галев и Емил Михайлов. До-
скоро третият вратар на тима беше
Вато Милчев, но той напусна, след
като получи сериозна контузия.

Двама американци
подсилват Рилски
спортист

Рилски спортист е на път да
привлече 2-ма американци, с което
да се подсигури за добър сезон. Тимът
от Самоков ще вземе Бракстън
Дюпри и Тони Гуджино. 207-сантиме-
тровият Гуджино е бивш играч на
Ямбол. С Дюпри (203 см) и плеймекъра
Тери Смит до голяма степен ще
приключи селекцията на тима.

Марек домакинства в
Самоков в Шампионска
лига

Марек Юнион-Ивкони ще дома-
кинства в Шампионската лига в зала
“Арена Самоков”. Причината за това
решение на ръководството е по-
големият капацитет на съоръжени-
ето в сравнение с това в Благоев-
град. Освен това шефовете не ис-
кат да рискуват глоба от Междуна-
родната федерация, която може да
бъде наложена за недостатъчно
места за феновете. Дупничани са в
Група F на най-силния европейски
клубен турнир по волейбол турския
Аркас, белгийския Нолико (Маасейк)
и испанския КАЙ Теруел.

Новият спонсор на Локомотив Пловдив е Веселин Марешки
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ЖУРНАЛИСТИЧЕСКИ ЕКИП

АДМИНИСТРАЦИЯ

В Е С Т Н И К  „ Д У М А ”  Е  Н А С Л Е Д Н И К
Н А  ТРАДИЦИИТЕ НА В Е С Т Н И Ц И Т Е

„ Р А Б О Т Н И К Ъ ” ,
„ Р А Б О Т Н И Ч Е С К И  В Е С Т Н И К ”
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нес ще бъде слънчево с временни увеличения
на облачността. Дневните температури ще са
малко по-ниски от тези през почивните дни, в
по-голямата част от страната от 31 до 36 гра-

дуса. В следобедните часове над планините и край-
ните западни райони ще се развива купесто-дъждов-
на облачност и там на места ще превали и прегърми.
По Черноморието ще духа слаб до умерен вятър от
североизток. Максималните температури ще са меж-
ду 32 и 36 градуса.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.59712

GBP
2.50796

CHF
1.62850

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

Без съществена промяна ще остане времетоБез съществена промяна ще остане времетоБез съществена промяна ще остане времетоБез съществена промяна ще остане времетоБез съществена промяна ще остане времето
утре и в четвъртък, като утре краткотрайниутре и в четвъртък, като утре краткотрайниутре и в четвъртък, като утре краткотрайниутре и в четвъртък, като утре краткотрайниутре и в четвъртък, като утре краткотрайни
превалявания с гръмотевици ще има на повечепревалявания с гръмотевици ще има на повечепревалявания с гръмотевици ще има на повечепревалявания с гръмотевици ще има на повечепревалявания с гръмотевици ще има на повече
места в Западна България, но ще останат сместа в Западна България, но ще останат сместа в Западна България, но ще останат сместа в Западна България, но ще останат сместа в Западна България, но ще останат с
локален характер. Температурите ще бъдат отлокален характер. Температурите ще бъдат отлокален характер. Температурите ще бъдат отлокален характер. Температурите ще бъдат отлокален характер. Температурите ще бъдат от
29 до 35 градуса. От четвъртък до края на29 до 35 градуса. От четвъртък до края на29 до 35 градуса. От четвъртък до края на29 до 35 градуса. От четвъртък до края на29 до 35 градуса. От четвъртък до края на
седмицата ще бъде слънчево. Температуритеседмицата ще бъде слънчево. Температуритеседмицата ще бъде слънчево. Температуритеседмицата ще бъде слънчево. Температуритеседмицата ще бъде слънчево. Температурите
през почивните дни ще се повишат с 1-2 градуса,през почивните дни ще се повишат с 1-2 градуса,през почивните дни ще се повишат с 1-2 градуса,през почивните дни ще се повишат с 1-2 градуса,през почивните дни ще се повишат с 1-2 градуса,
достигайки интервала от 31 до 36, 37 градуса.достигайки интервала от 31 до 36, 37 градуса.достигайки интервала от 31 до 36, 37 градуса.достигайки интервала от 31 до 36, 37 градуса.достигайки интервала от 31 до 36, 37 градуса.
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“≈À≈÷
ƒÌÂÒ ÏÓÊÂ ‰‡ ËÏ‡ÚÂ
ÔÓ·ÎÂÏ ‚ Ó·˘Û‚‡-
ÌÂÚÓ. “Ó‚‡, ÍÓÂÚÓ Â
Ì‡È-‰Ó·Â ‰‡ Ì‡Ô‡-

Œ¬≈Õ
ƒÌÂÒ ·˙‰ÂÚÂ ‚ÌËÏ‡-
ÚÂÎÌË. ¬˙ÔÂÍË  ˜Â
‰˙ÊËÚÂ  ‚ÒË˜ÍÓ
ÔÓ‰  ÍÓÌÚÓÎ, ‡

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
¬Á‡ËÏÌÓÚÓ ‡ÁÔÓÎÓ-
ÊÂÌËÂ Ì‡ Á‚ÂÁ‰ËÚÂ Ë
ÀÛÌ‡Ú‡ ˘Â ‰Ó‚Â‰‡Ú ‰Ó
ÚÓ‚‡, ˜Â ıÓ‡Ú‡, ÍÓËÚÓ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
ŒÚ‰ÂÎÂÚÂ ÒË ÔÓÌÂ
Ï‡ÎÍÓ ‚ÂÏÂ! ¿ÍÓ
ÒË Á‡‰‡‰ÂÚÂ ‚˙ÔÓÒ
ÍÓ„‡ Á‡ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
À˙‚Ó‚ÂÚÂ ˘Â ËÏ‡Ú
ÔÓ‚Ó‰ ‰‡ ÒÂ „Ó‰Â-
Ú̌. ƒÌÂÒ ÚÂ ̆ Â ÏÓ„‡Ú

‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ Ú̌ Ò˙Ò

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
“˙È Í‡ÚÓ ÒÂ Ò˙ÏÌ -̌
‚‡ÚÂ ‚ Ô‡‚ËÎÌÓÒÚ-
Ú‡ Ì‡ ‚Â˜Â ‚ÁÂÚË
Â¯ÂÌË ,̌ ˘Â ÔÂÍ‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
ƒÌÂÒ ÏÌÓ„Ó Ï‡ÎÍÓ
˘Â ¬Ë ËÌÚÂÂÒÛ‚‡
ÏÌÂÌËÂÚÓ Ì‡ ‚‡¯Ëˇ
Î˛·ËÏ ˜Ó‚ÂÍ Á‡ ÚÓ‚‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
œÎ‡ÌË‡ÌÂÚÓ - ÚÓ‚‡
Â ÍÎ˛  ̃ Í˙Ï ‚‡¯Ëˇ
ÛÒÔÂı. «‡ÚÓ‚‡ ÒË
ÓÚÂ‰ÂÎÚÂ ‰ÓÒÚ‡Ú̇ ˜ÌÓ

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
œ˙ÚÛ‚‡ÈÚÂ Ë Í‡ÌÂÚÂ
„ÓÒÚË. œÂÔÓ˙˜‚‡Ú ÒÂ
ÙËÚÌÂÒ Ë ÙËÁË˜ÂÒÍË
Ì‡ÚÓ‚‡‚‡ÌË .̌ ¬˙‚Ë-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÂÌ Ú̌ ˘Â ÒÂ ÔÓ‰-
ÂÊ‰‡ ÌÂ Ò˙‚ÒÂÏ
Ú‡Í‡, Í‡ÍÚÓ ÒÚÂ Ó˜‡Í-
‚‡ÎË, Ë ˘Â ÒÂ Ì‡ÎÓ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Á‡Ó·ËÍ‡Îˇ˘ËÚÂ ‚Ë ˆÂÌˇÚ  Ë
Û‚‡Ê‡‚‡Ú.

Ô Ú̇ ÒÚÂ ÒÂ ÔÓ„ÎÂÁËÎË, Ì‡È-‚ÂÓ-
Ú̌ÌÓ ÌˇÏ‡ ‰‡ ÒË ÒÔÓÏÌËÚÂ.

‚ËÚÂ, Â, ‰‡ ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ ‚Í˙˘Ë Á‡Â‰-
ÌÓ Ò Î˛·ËÏË  ̌ ˜Ó‚ÂÍ.

ÒÎÓÊÌË Á‡‰‡˜Ë, ÍÓËÚÓ ÌÂ Ò‡ ÔÓ
ÒËÎËÚÂ Ì‡ ÏÌÓÁËÌ‡.

Í‡Í‚Ó Ô‡‚ËÚÂ. Õ‡ÒÚÓÂÌË ÒÚÂ ‰‡
ÒÎÂ‰‚‡ÚÂ ˆÂÎËÚÂ ÒË.

‚ÂÏÂ Á‡ Ó·ÏËÒÎˇÌÂ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË
‰ÂÚ‡ÈÎË.

‚Ë Á‡Ó·ËÍ‡Î Ú̌, ˘Â ËÁÔËÚ‚‡Ú ÓÒÚ‡
ÌÛÊ‰‡ ÓÚ ‚‡¯‡Ú‡ ÓÔÂÍ‡ Ë „ËÊ‡.

‡ÚÂ ˜‡ÒÚ ÓÚ ‰ÂÌ  ̌‚ ‡ÁÏËÒÎË Á‡
ËÁÔÛÒÌ‡ÚË ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË.

ÚÂ Í˙Ï ÏˇÒÚÓ Ì‡ ÒËÎ‡ Ë ‚˙Á‡Ê-
‰‡ÌÂ.

ÊË ‰‡ Ô‡‚ËÚÂ ÔÓÏÂÌË ‚ ÔÎ‡ÌÓ-
‚ÂÚÂ, ÍÓËÚÓ ÒÚÂ ÒË Ì‡Ô‡‚ËÎË.

¬ŒƒŒÀ≈…
œÓÁ‚ÓÎÂÚÂ ‰‡ ÔÓ‚ÎË-
ˇ Ú̌ Ì‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÚÓ
‚Ë ÏÌÂÌËÂ - ‚˙ÁÏÓÊ-
ÌÓ Â ÚÓ‚‡ ‰‡ ÒÂ

ÓÍ‡ÊÂ ÔÓÎÂÁÌÓ. ”ÔÓÒÚ‚ÓÚÓ ‚ÒÂ
Â‰ÌÓ ÌˇÏ‡ ‰‡ ·˙‰Â ÔÓ‰ÛÍÚË‚ÌÓ.

☼☼☼☼☼

06.30 ÕËÂ Ë „‡‰˙Ú
07.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡- ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.15 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë

2012: ÀËÌËˇ ìÀÓÌ‰ÓÌî
11.00 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë ÀÓÌ-

‰ÓÌ 2012: œÎ‡ÊÂÌ ‚ÓÎÂÈ·ÓÎ
11.50 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë

2012: ÀËÌËˇ ìÀÓÌ‰ÓÌî
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.20 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë

ÀÓÌ‰ÓÌ 2012: ŒÎËÏÔË‡‰‡-
Ú‡ Ò “ÂÂÁ‡ Ã‡ËÌÓ‚‡

13.30 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë
ÀÓÌ‰ÓÌ 2012: ‚ÓÎÂÈ·ÓÎ:
œÓÎ¯‡ - ¡˙Î„‡Ëˇ /Ï˙ÊÂ/,
·‡ÒÍÂÚ·ÓÎ: ¿‚ÒÚ‡ÎËˇ -
»ÒÔ‡ÌËˇ /Ï˙ÊÂ/, ·ÓÍÒ,
ÒÍÓÍÓ‚Â ‚˙‚ ‚Ó‰‡ /ÊÂÌË/

17.50 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë
2012: ÀËÌËˇ ìÀÓÌ‰ÓÌî

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë

ÀÓÌ‰ÓÌ 2012: ÚÂÌËÒ
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.20 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.30 ¬ Í‡‰˙: “Ó˜Í‡ Ì‡ ÍËÔÂÌÂ

- ÙËÎÏ Á‡ —ËËˇ
21.00 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë ÀÓÌ-

‰ÓÌ 2012: ƒÌÂÒ Ì‡ Ë„ËÚÂ
21.30 ÀÂÚÌË ÓÎËÏÔËÈÒÍË Ë„Ë ÀÓÌ-

‰ÓÌ 2012: ÔÎÛ‚‡ÌÂ /ÙËÌ‡ÎË/
, ·‡ÒÍÂÚ·ÓÎ: ‘‡ÌˆË  ̌ - ¿-
ÊÂÌÚËÌ‡/Ï˙ÊÂ/, ·ÓÍÒ, ‚ÓÎÂÈ-
·ÓÎ: ¡‡ÁËÎËˇ-–ÛÒËˇ/Ï˙ÊÂ/,
‚ÓÎÂÈ·ÓÎ: »Ú‡ÎË  ̌ - ¿ÊÂÌÚË-
Ì‡ /Ï˙ÊÂ/, ÙÂıÚÓ‚Í‡/Ï˙ÊÂ/
, ‚‰Ë„‡ÌÂ Ì‡ ÚÂÊÂÒÚË/Ï˙ÊÂ/
, Í‡ÌÛ Í‡ˇÍ/Ï˙ÊÂ, ÙËÌ‡Î/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœËˇÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, Ò. 9,
ÂÔ. 19

10.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî -
ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 1

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó„‡-
ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
36

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÍÎÂÚÍ‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 25
15.00 ì¿Ì‡ÚÓÏËˇÚ‡ Ì‡ √ÂÈî- ÒÂ-

Ë‡Î, Ò. 6, ÂÔ. 22
16.00 ìŒÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî - ÒÂË-

‡Î, Ò. 6, ÂÔ. 21
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 90
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 18
21.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 17
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
22.30 ì“ÂÌËÓ‚˙˜ÂÌ ‰ÂÌî -

“ËÎ˙, —¿Ÿ, 2001 „.; ¬
ÓÎËÚÂ: ƒÂÌÁ˙Î ”Ó¯ËÌ„Ú˙Ì,
»Ú˙Ì ’ÓÛÍ, —ÌÛÛÔ ƒÓ„, ƒ.
ƒÂ, ÃÂÈÒË √ÂÈ, “ÓÏ ¡Â-
ËÌ‰Ê˙ Ë ‰.

01.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: ◊ËÒÚ‡˜˙Úî -
ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 2, ÂÔ. 10

01.50 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî /
Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 1

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ì”·ËÈÒÚ‚‡ ‚ ÃË‰Ò˙Ï˙î -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì»Á„Û·ÂÌË „Ó‰ËÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ

ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ
ÒÂÁÓÌ‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì’‡‚‡È 5-0 ì - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

21.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î - ÍÓÏÂ-
‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ

22.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:
Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 10
ÒÂÁÓÌ

23.00 ìƒÓ ÒÏ˙Úî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,
2 ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ì–ÓÍÙÂÎÂ ÔÎ‡Á‡ 30î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ
00.15 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3

ÒÂÁÓÌ
01.15 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

06.00 ì≈ÎÂÍÚÓ¯ÓÍî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

08.00 ìflÌ ‘ÎÂÏËÌ„î /Ô./- ƒÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ, ¬ÂÎËÍÓ·ËÚ‡ÌËˇ,
2005 „.

09.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, Ò.3, ÂÔ. 2

10.00 ì»Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡î /Ô./- ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 14

11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î /Ô./-
ÒÂË‡Î, Ò.2, ÂÔ. 3

12.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/Ô./
- ÒÂË‡Î, Ò.7, ÂÔ. 7

13.00 ì»Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡î /Ô./- ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 13

14.00 ìŒ„ÌÂÌ ‡‰î /Ô./- ƒ‡Ï‡,
—¿Ÿ, 2005 „., ¬ ÓÎËÚÂ:
À˛Í œÂË, Õ‡Ú‡ÎË ¡‡ÛÌ,
Ã‡ÈÍ˙Î ƒÓÌ, –ËÍ –Ó·˙ÚÒ,
¿‰‡Ï ‘ÓÒÚ Ë ‰.

16.00 ìÃÂÌÚ‡ÎËÒÚ:  ‡‰Âˆ˙Ú Ì‡
ÏËÒÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 16

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î - ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 4

18.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî - ÒÂË‡Î,
Ò.3, ÂÔ. 3

19.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î -
ÒÂË‡Î, Ò.7, ÂÔ. 8

20.00 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî - ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 22

21.00 œ–≈Ã»≈–¿: ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî
- ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ. 1

22.00 ì12 ‰ÌË Ì‡ ÚÂÓî - “ËÎ˙,
—¿Ÿ, 2007 „.

00.05 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî/Ô./ - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2, ÂÔ. 22

01.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/Ô./
- ÒÂË‡Î, Ò.7, ÂÔ. 8

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

�����

☼☼☼☼☼
����������

�����

 Œ«»–Œ√
œÂ‰ÒÚÓË ‚Ë ‰ÂÌ,
ÍÓÈÚÓ Â ÓÒÓ·ÂÌÓ
·Î‡„ÓÔËˇÚÂÌ Á‡
Ú̇ „Ó‚ÒÍ‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ Ë

ÌÓ‚Ë ÔÓÂÍÚË. œÂ„Ó‚ÓËÚÂ ˘Â
·˙‰‡Ú ÛÒÔÂ¯ÌË.



23 ВТОРНИК 31 ЮЛИ 2012

Олимпиада www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

гледайте

ОИ ЛОНДОН 2012
ПО БНТ 1

10.15 Линия Лондон,
студио

11.00 Плажен
волейбол

11.50 Линия Лондон,
студио

12.30 Олимпиада
с Тереза Маринова, студио

13.30 Волейбол
(мъже, Полша-България)
15.00 Баскетбол (мъже,

Австралия-Испания)
16.30 Бокс (49 и 64 кг,

Александър Александров)
17.00 Скокове във вода

(синхронни, жени, кула 10 м)
17.50 Линия Лондон, студио

18.30 Тенис
20.30 Днес на игрите, студио

20.50 Спортна гимнастика
(жени, отборно, финали)
21.30 Плуване (финали)

23.00 Баскетбол
(Франция-Аржентина, II част)

23.45 Бокс
00.00 Волейбол

(мъже, Бразилия-Русия)
01.30 Волейбол (Италия-Аржентина)

03.15 Фехтовка (мъже, рапира)
04.15 Бокс (49, 64 кг)

06.05 Кану-Каяк (бързи води,
финал, мъже, едноместно кану)

зл. ср. бр. общо

 1. Китай 6 4 2 12
 2. САЩ 3 5 3 11
 3. Италия 2 3 2  7
 4. Ю Корея 2 1 2  5
 5. Франция 2 1 1  4
 6. КНДР 2 0 1  3
 7. Казахстан 2 0 0  2
 8. Австралия 1 1 1  3
 9. Бразилия 1 1 1  3
10. Унгария 1 1 1  3
11. Холандия 1 1 0  2
12. Русия 1 0 3  4
13. Грузия 1 0 0  1
14. ЮАР 1 0 0  1
15. Япония 0 2 3  5
16. Великобритания 0 1 1  2
17. Колумбия 0 1 0  1
    Куба 0 1 0  1
    Полша 0 1 0  1
    Румъния 0 1 0  1
    Тайван 0 1 0  1
22. Азербайджан 0 0 1  1
    Белгия 0 0 1  1
    Канада 0 0 1  1
    Молдова 0 0 1  1
    Норвегия 0 0 1  1
    Сърбия 0 0 1  1
    Словакия 0 0 1  1
    Украйна 0 0 1  1
    Узбекистан 0 0 1  1

КЛАСИРАНЕ ПО МЕДАЛИ
СЛЕД 2-РИ ДЕН

Медалистите
от 2-ри ден

Плуване:
100 м бътерфлай (жени): 1.

Дана Волмър (САЩ) 55,98 сек.
(НСР) 2. Лу Ин (Кит) 56,87 3. Али-
сия Коутс (Авл) 56,94

400 м св. стил (жени): 1. Камий
Мюфа (Фр) 4:01,45 мин. 2. Алисън
Шмит (САЩ) 4:01,77 3. Ребека
Адлингтън (Вбр) 4:03,01... 23. Нина
Рангелова 4:11,71 (ННР)

100 м бруст (мъже): 1. Ка-
мерън ван дер Бург (ЮАР) 58,46
сек. (НСР) 2. Кристиан Спрингър
(Авл) 58,93 3. Брендън Хансен
(САЩ) 59,49.

Щафета 4х100 м. св. стил
(мъже): 1. Франция (Амори Лево,
Фабиен Жило, Клеман Лефер, Янил
Анел) 3:09,93 мин. 2. САЩ 3:10,38
3. Русия 3:11,41.

Вдигане на тежести:
(56 кг, мъже): 1. Чол Омюн

(КНДР) 293 (125+168) 2. Цзинбяо У
(Кит) 289 (133+156) 3. Валентин
Христов (Азер) 286 (127+159)

(53 кг, жени): 1. Зулфия Чин-
шанло (Каз) 226 (95+ 131) 2. Чин-
Шу Хсу (Тайв) 219 (96+123) 3.
Кристина Йову (Молд) 219
(99+120)

Спортна стрелба:
10 м пневматичен пистолет

(жени): 1. Го Вънцзюн (Кит) 488,1
(388+100,1) 2. Селин Гобервий (Фр)
486,6 (387+99,6) 3. Олена Косте-
вич (Укр)  486,6 (387+99,6).... 9.
Антоанета Бонева 384... 24. Ма-
рия Гроздева 378

Скейт (жени):
1. Kимбърли Роуд (САЩ) 99 т.

2. Вей Нин (Кит) 91 3. Данка Бар-
текова (Слвк) 90

Колоездене на шосе:
Общ старт (жени): 1. Мариане

Вос (Хол) 3:35,29 часа 2. Елизабет
Армистед (Вбр) 3:35,29 3. Олга
Забелинская (Рус) 3:35,31.

Скокове във вода:
Синхронни скокове от 3-мет-

ров трамплин (жени): 1. Китай
(Хъ Цзъ и У Минся) 346,20 т. 2.
САЩ 321,90 3. Канада 316,80

Джудо:
(52 кг, жени): 1. Кум-Ае Ан

(КНДР) 2. Янет Акоста (Куб) 3.
Розалба Форчинити (Ит) и При-
сила Гнето (Фр)

(66 кг, мъже): 1. Лаша Шавда-
туашвили (Груз) 2. Миклош Унгва-
ри (Унг) 3. Масаши Ебинума (Яп) и
Юн-Хо Чо (ЮКорея).... Мартин
Иванов отпадна в I кръг

Стрелба с лък:
Отборно (жени): 1. Южна Ко-

рея (Ки Бобае, Ли Сонджин, Чой
Хьонжу) 2. Китай 3. Япония

Фехтовка:
Сабя (мъже): 1. Арон Силади

(Унг) 2. Диего Окиюци (Ит) 3.
Николай Ковальов (Рус)

етните олимпийски игри
са едва в началото си,
но френският в. “Фигаро”
вече постави началото
на класациите за най-

Стоичков
при нашите
в Лондон

Христо
Стоичков
посети вчера
Олимпийското
село и се снима
с Мария
Гроздева,
треньорката
по вдигане на
тежести
Кристиана
Колева и
щангистката
Милка Манева
(63 кг), която
ще участва
днес в Лондон

Христо Стоичков се снима със статуя на
орангутан в Олимпийското село в Лондон

егазвездата на
българския футбол
Христо Стоичков при-
стигна в Лондон и

В Олимпийското село Камата прави
фурор, надъхва тенисистите

футболната ни звезда и тре-
ньор на Литекс бе избрана и
за фестивала във Варшава
(13-22 октомври), който е един
от 14-те най-престижни све-
товни кинофоруми и е от най-
високата категория А.

Българите в Лондон напра-
во са взривили родното посол-
ство в английската столица с
обажданията си! Причината -
хиляди искаха да гледат про-
жекцията на автобиографич-
ния филм за Стоичков. Са-
лонът обаче побира само 400
души и капацитетът му остави
много народ на улицата. В
неделя на волейболната сре-
ща с Великобритания стотици
наши сънародници се угова-
ряха след втория мач на Гри-

гор Димитров също снощи на
кортовете в “Ол Ингланд
Клъб”, да отидат направо в по-
солството.

Стоичков посети олимпий-
ското село вчера и се срещна

МММММ
снощи участва в представяне-
то на филма “Стоичков” със
сценарист и режисьор Бори-
слав Колев. Прожекцията в
Българския културен институт
в британската столица бе част
от нашата програма в рамки-
те на Игрите. На нея посла-
никът ни в Англия Константин
Димитров бе поканил олим-
пийците и ръководството на
българската делегация.

Филмът е включен в про-
грамата на тазгодишния кино-
фестивал в Милано, който ще
се проведе от 12 до 23 сеп-
тември. Преди това лентата за

с всички българи на територи-
ята му, като мнозина от тях се
снимаха за спомен с най-из-
вестния български футболист,
носител на “Златната топка”
за 1994 година. По принцип
за външни хора разрешение-
то не се получава веднага, но
с ходатайството на председа-
теля на БОК Стефка Костади-
нова, организаторите действа-
ха като за английската крали-
ца и го пуснаха на момента.

Въпреки натоверената
програма Камата надъха Гри-
шо за победа над Жил Симон
(Фр). Така той отново доказа,
че си остава преди всичко
голям спортист.

“Първо при Григор, после
Цвети, и накрая премиерите”,
наредил Стоичков. Пиронкова
е слабост на Стоичков по
пловдивска линия, докато Гри-
шо е един от любимците му.
Неслучайно в последните ня-
колко месеца, когато говори
за успели българи, Ицо вина-
ги споменава и единствения
ни в историята тенисист с по-
беда на Олимпийски игри.

Обявиха италианец
за най-секси олимпиец

Провал за фаворитите
във фехтовката на сабя

Фаворитите в турнира по фехтовка на сабя за мъже
масово се провалиха на 1/8 финалите в Лондон. Шампи-
онът от Атина 2004 Алдо Монтано (Ит, №1 в ранглистата)
загуби от сънародника си Диего Окиюци с 13:15. Изненад-
ващият победител от Пекин 2008 Жон Маон (Кит) бе побе-
ден от Арон Силади (Унг), който после спечели и титлата.

ният бразилец Уго Паризи, спе-
циалист по скок във вода от 10-
метрова кула. Шансовете му за
медал са 50%. Неговият чар
идва от косматите му гърди, по
които си падат жените. В чел-
ната петорка попада и 19-го-
дишният Рейс Имбодън (САЩ),
също състезател по фехтовка.
Той се харесва най-вече на
почитателите на червенокоси-
те мъже. Шансовете му за олим-
пийско злато, сребро или бронз
се оценяват на 62%. Челната
петорка се оформя от 27-годиш-
ния испански баскетболист
Руди Фернандес. Шансовете му
за медал са 85%. Руди има
връзка с красавицата Елен
Линдес, която беше Мис Испа-
ния през 2000 г. 24-годишният
десетобоец Аштън Итън (САЩ)
се нарежда на шесто място
сред най-сексапилните олим-
пийци. Той държи световен ре-
корд едновременно в десето-
боя и в седмобоя и шансовете
му за медал са 99%. Спортната
си кръв той дължи на майка си,
която е била атлетка и танць-
орка, и на дядо си по майчина
линия, който е бил футболист.
Следва го 29-годишният му
сънародник Уилям Колман, кой-
то ще участва в турнира по
конна езда. Той е с 39% шансо-
ве за медал. 19-годишният ав-
стралийски тенисист Бърнард
Томич има минимални шансо-
ве за медал (4%), но е смятан
за голяма австралийска тенис
надежда. В класацията по сек-
сапил той заема осмото място.

Л
сексапилни или елегантни
олимпийци. В нея на първо мя-
сто е класиран 33-годишният
италианец Алдо Монтано. Той
е златен медалист от Олимпиа-
дата в Атина 2004 г. и от све-
товния шампионат по фехтовка
през 2011 г. Освен това е мо-
дел и на марка душ гел. Шансо-
вете му за олимпийско злато
бяха оценени на 89%, но той
отпадна на 1/8 финал, мачакр
че фехтовката е в кръвта му,
защото е трето поколение фех-
товач. Син е на италианския на-
ционал Марио Алдо Монтано и
внук на Алдо Монтано, също
специалист по фехтовката, на
когото е и кръстен.

 На второ място е поставен
30-годишният норвежки копи-
ехвъргач Андреас Торкилдсен.
Той е единственият атлет в ис-
торията на дисциплината, кой-
то едновременно е бил евро-
пейски, световен и олимпийски
шампион. Той печели олим-
пийското злато на игрите в
Атина 2004 и в Пекин 2008,
еврошампион през 2006 и 2010
и световен шампион през 2009.
Три пъти е сребърен медалист
през 2005, 2007 и 2011 г. Шан-
совете му за медал този път се
оценяват на 92%. Андреас е и
“официален посланик” на
Coca-Cola Zero.

На трето място е 27-годиш-
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“Целта ми
беше да стана

2-ри. Знаех, че
китаецът е много силен,

но не очаквах такова
представяне от Омюн.
Той е откритието на
Олимпиадата. Имах сили
да се справя и с Цзин-
бяо, но участвах с
контузия в рамото, която
ми попречи да покажа
какво мога. За нея
малко хора знаят. Много
българи ме питаха защо
заминах за Азербайд-
жан, а аз им отговорих,
че е за пари, но когато
стана трансферът, не
знаех колко ще получа-
вам, защото не ме
интересуваше. Щастлив
съм, че донесох радост
на азербайджанския
народ”, каза Христов.

Обявиха
италианец
за най�секси
олимпец
Стр. 23

кратки

лувкинята Нина Рангелова
подобри втори национален
рекорд на олимпийския тур-
нир в Лондон. Тя финишира
шеста в четвърта серия на

алентин Христов (56 кг)
взе бронзов медал от
Олимпиадата в Лондон,
но за Азербайджан.

Валентин Христов (вдясно) взе бронз за Азербайджан в олимпийския турнир по вдигане на
тежести. Шуменецът бе бит само от Чол Омюн (КНДР) и китаеца Цзинбяо У (вляво)

Христов спечели бронз, но за Азербайджан

В британската столица. Така
българинът, който миналата
година бе продаден заедно
с Боянка Костова за 400 000
евро, затвърди доброто си
представяне, след като през
пролетта стана и европейски
шампион в Анталия. Костова
пък вдига снощи и също се
бореше за медал.

Шампион в първата кате-
гория при мъжете е Чол

Омюн (КНДР) с двубой от
293 кг (125+168). Той обаче
изненада всички, защото се
състезаваше в по-слабата
група Б, но с постижението
си в изтласкването изравни
олимпийския рекорд на ро-
дения в България Халил
Мутлу, спечелил 3 олимпий-
ски титли за Турция. Със
168-те кг Омюн стана член
на елитния клуб от щангис-

ти, вдигнали щанга, 3 пъти
по-голяма от тяхното лично
тегло. Първият човек в све-
та е асеновградчанинът
Стефан Топуров, който в кат.
до 60 кг на световното
първенство в Москва 1983 г.
изтласка 180 кг.

Среброто в Лондон оста-
на за 2-кратния световен
шампион Цзинбяо У (Кит) с
289 (133+156).

Шуменският щангист заслужи
отличието при най-леките,
след като събра двубой от
286 кг. 18-годишният възпи-
таник на легендата Златан
Ванев изхвърли 127 кг и из-
тласка 159 кг, с което взе
първия медал за азерите в

Рангелова с
втори рекорд
Страхотен интерес към Стойчев в Лондон

П
Шанхай 2011 са от Олимпийския нови-
нарски канал, който обслужва игрите
под ръководството на ВВС.

КАРЕ
Плувци подобриха още 2 световни

рекорда на олимпийския турнир в Лон-
дон. Камерон ван дер Бург (ЮАР) стана
олимпийски шампион на 100 м бруст с
време 58,46 сек., като свали с 12 стотни
предишното върхово постижение на
Брентън Рикард (Авл) от световното
първенство в Рим 2009. Косуке Китайи-
ма (Яп) - олимпийски шампион от Атина
2004 и Пекин 2008, остана 5-и във фи-
нала. Дана Волмер (САЩ) изпълни за-
каната си и  спечели титлата на 100 м
бътерфлай с нов световен рекорд 55,98
сек. Предишният световен рекорд 56,06
сек. принадлежеше на Сара Сьостром
(Шв) също от Рим 2009. 24-годишната
Волмер, която е и световна шампионка
в тази дисциплина, стана първата жена,
слязла под 56 секунди. Американката
изпревари с близо секунда Лу Ин (Кит),
която финишира втора за 56,87 сек., а
бронза заслужи Алиша Каутс (Авл) с
56,94. Досегашната рекордьорка Сьо-
стром остана 4-та с 57,17 сек.

В най-атрактивната щафета на 4х100
м за мъже  Франция сензационно из-
превари звездния квартет на САЩ  с
Майкъл Фелпс и Райън Лохте и грабна
титлата. Амори Лево, Фабиен Жило,
Клеман Лефер, Янил Анел преплуваха
дистанцията за 3:09,93 мин. с 0,45 сек.
по-бързо от янките. Бронза заслужи
щафетата на Русия, а световният шам-
пион Австралия остана 4-ти.

200 м свободен стил с време 1:59,21
мин. и подобри с 9 стотни собственото
си върхово постижение в  дисциплина-
та, поставено преди година на  светов-
ното първенство в Шанхай. Въпреки
доброто си плуване Рангелова остана
19-а в сериите и не попадна между
първите 16 на полуфиналите. Най-доб-
ро време в сериите даде олимпийската
шампионка в дисциплината Федерика
Пелегрини (Ит) 1:57,16 мин.

В неделя Рангелова подобри наци-
оналния си рекорда и на 400 м св. стил.
с 4:11.71 мин. и се нареди 24-та.

Нашият представител в плуването
в открити води Петър Стойчев е ис-
тинска звезда на Острова. Представи-
тели на медиите в Англия непрекъсна-
то питат българската делегация кога
ще пристигне родният състезател. Ве-
ликанът в плувните маратони е чакан
с огромен интерес, защото е много по-
пулярен на Острова с уникалното си
постижение, когато през 2007 г., ста-
на първият плувец прекосил Ламанша
за по-малко от 7 часа.

Стойчев е печелил Световната купа
по плувен маратон 11 поредни години.
Рекордът му за преплуване на леген-
дарните 35 км между Дувър и Кале е
ненадминат и досега.

Особено настоятелни за интервюта
със световния шампион на 25 км от

Ризов е 22-ри
на 10 м с пушка

Антон Ризов остана извън
финала на 10 м с пневматична
пушка (мъже) на олимпийския
турнир по спортна стрелба в
Лондон. Дебютантът на олимпий-
ски игри се класира 22-ри в сери-
ите с резултат 593 т. Ризов
започна много силно и в първите
четири серии се движеше сред
претендентите за финала, но по-
слабите резултати в пета и
шеста серия го пратиха назад в
класирането. С най-силен резул-
тат 599 т. във финала влязоха
италианецът Ничоло Камприяни
и румънецът Алин Георге Молдо-
вану. Постиженията им са израв-
нен олимпийски рекорд.

Неделчева срази
Зайцева

Най-добрата българска състе-
зателка Петя Неделчева спечели
първата си среща от олимпийския
турнир по бадминтон в Лондон. 29-
годишната старозагорка, която е
поставена под №15, се наложи над
Алесия Зайцева (Беларус) с 21:7,
21:19 за 39 минути. Тя нямаше
никакви проблеми в първия гейм,
който спечели само за 14 минути,
след като поведе с 15:6 и до края
му загуби само още 1 т. Вторият
гейм беше по-оспорван, но Недел-
чева водеше през цялото време.
След 13:9 и 16:13, Зайцева се добли-
жи на точка от българката - 18:19,
но при последното разиграване
изкара перото в аут. Зайцева за-
губи и от Адрианти Фирдасари
(Индонезия), но с 10:21, 21:16, 14:21
и отпадна от надпреварата. Индо-
незийката и Неделчева ще опреде-
лят довечера от 21.05 ч. победи-
телката в група О, която единст-
вено продължава напред.

Хери Бенгстън
(7) от Хондурас

вкарва във
вратата на

Испания пред
погледа на

Жорди Алба
(вдясно) в мач
от Група D на

Олимпийския
турнир, който

европейците
загубиха с 0:1

и отпаднаха от
Лондон

Снимка
DAYLIFE.COM

Испанският олимпий-
ски отбор по футбол може
да бъде наказан от
ФИФА заради инциден-
тите по време на мача с
Хондурас на Олимпиада-
та. Стана ясно, че някои
от играчите са се спреч-
кали на полувремето в
тунела с рефера Хуан
Сото от Венецуела. Те са
имали претенции към
него за неотсъдена дуз-
па. Испания ще отнесе и
глоба заради 7-те полу-
чени жълти картона. По
правилник ФИФА не на-
лага санкции до 4 офици-
ални предупреждения.
Испанците, макар и счи-

ФИФА глобява Испания
тани за фаворити на тур-
нира, загубиха с 0:1 в
Нюкасъл и отпаднаха още
в груповата фаза. “Черве-
ните фурии” са в Лондон
с 3-ма играчи (Жорди
Алба, Хуан Мата и Хави-
ер Мартинес), станали ев-
рошампиони на 1 юли в
Киев, но и това не им
помогна.

Междувременно пре-
зидентът на ФИФА Сеп
Блатер даде за пример
Лионел Меси, който игра
за Аржентина на Олимпи-
азата в Пекин 2008. Тога-
ва  аржентинците спече-
лиха олимпийското злато.
Блатер приветства пове-

дението на Меси, който
поиска от Барселона да
го пусне специално за
Пекин 2008.

 “Футболистите трябва
да бъдат по-настойчиви в
желанието си, когато са
селектирани за олимпий-
ския турнир. Сигурен съм,
че всеки иска да бъде част
от Игрите, да усети духа
им. За мен  лично про-
блемът е в националните
асоциации, които не пра-
вят правилните контакти.
Помните добре как Меси
игра в Пекин”, коментира
Блатер пред “Олимпик
Нюз Сървис” на стадиона
в Ковънтри.


